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GALATASARAY, LiGDE NAMAĞLUP
LiDERLiĞiNi DEVAM ETTiRDi

6
‘AK PARTİ, DEM PARTİ’Yİ
İKİLEMDE BIRAKTI’

Araştırmacı yazar HüseyinCoşgun, İmralı sürecini
İstiklal’e değerlendirdi

AHMET SANDAL 6’DA

OTEL YANGINI FACİASI 
VE AHKAM KESEN 

AHMET HAKAN 

BEDİA AKDAĞ KANICI 10’DA

MERDİVEN ALTI 
MUAMELESİ GÖREN 

DEĞERLER…

ULAŞ İKE 5’TE

EĞİTİM VE SAĞLIK 
HARCAMALARINDA 

VERGİ AVANTAJLARI

UĞUR CANBOLAT 5’TE

ŞÜPHE GÜÇLÜ 
BİR BAĞDIR

ZEKİ ÖZDEMİR 7’DE

TEDBİR VE 
TAKDİR

MÜCAHİT BALIKÇI 4’TE

GEÇMİŞTEN GÜNÜMÜZE
BAHÇELİEVLER

n yanGının ardından Bolu CumhuriyetBaşsavcılığı tarafından başlatılan so-ruşturma kapsamında aralarında ote-lin sahibi Halit Ergül’ün de bulunduğu26 kişi gözaltına alınmıştı. İl JandarmaKomutanlığı’ndaki işlemlerinin ardın-dan adliyeye sevk edilen şüpheliler-den 19’u ‘bilinçli taksirle birden fazlakişinin ölümüne ve yaralanmasına se-bep olmak’ suçlamasıyla tutuklandı.

Vicdansızlıkta
YENi BOYUT!Kartalkaya’daki otelde yaşanan yangın felaketi, yasa dışı bahis siteleri tarafın-dan reklam malzemesi yapıldı. Sosyal medyada reklam yayınlayan yasa dışı bahisçiler, yangına müdahale eden itfaiyeci ve yangından kurtulan vatandaş rolüyle senaryo uydurup kendi reklamını yaptı. Yaşanan büyük acıyı kullananyasa dışı bahisçilerin, gönderilerini sahte yorumlarla destekledikleri görüldü

HER GÜN BAŞKA BİR AHLAKSIZLIK
n bolu’Daki Kartalkaya Kayak Merkezi’ndeki yangınfelaketi, dolandırıcılar tarafından kullanılmaya baş-landı. Faciada yaşamını yitirenlerin yakınlarınınbilgilerine erişip, aileleri arayan şüphelilerin haka-retler yağdırması tepki çekmişti. Şüpheliler gözaltı-na alınırken, tepki çekecek yeni bir vicdansızlık ör-neği yaşandı. dolandırıcılar, yangın felaketini kulla-narak sosyal medyada yasa dışı bahis sitesi reklam-ları yapmaya başladı. Senaryo gereği bir itfaiye per-sonelini canlandıran kişi, yangında çocuğunu kur-tardığı için bir kadının yanına gelerek kendisine na-sıl teşekkür edebileceğini sorduğunu anlatıyor. 

MAĞDUR VATANDAŞ YALANI 
n sözDe itfaiyeci, bu kadının telefonunda bir uygula-ma gösterdiğini ve “Ben buradan kazanıyorum is-tersen sen de dene. Bu sana teşekkürüm olsun” de-diğini aktarıyor. Kendisinin de uygulamayı indirdi-ğini ve biraz para kaybettikten sonra milyonlarcapara kazandığını söyleyerek, vatandaşları dolandır-mak için yasa dışı bahis sitesi reklamı yapıyor. Şüp-heliler başka bir reklamda ise yangında mahsurkalmış vatandaş gibi davranıyor. dolandırıcılar, hi-kayeyi daha acıklı kılmak için çocuklarını 5’inci kat-tan atmak zorunda kaldıklarını ve yangın nedeniylebütün eşyalarını kaybettiklerini söylüyor. / 6’Da

Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?Tek suçlu aşçılar ve ızgara mı?
n oTel yangınına ilişkin soruşturma sürüyor. Resmiyet kazanmayan bilirkişiraporunda, kamera kayıtlarına göre mutfaktaki elektrikli ızgaranın alev al-dığı belirtilmişti. Bu raporda, alev alan yağdan söz edilmedi. Bu konudayeni bir iddia gündemde. İddiaya göre, sabah kahvaltısı için mutfakta olan4 kişilik aşçı ekip, ızgaradaki yağ yanmaya başlayınca suyla söndürmeyeçalıştı ve bu yanlış müdahale yangını büyüttü. Bu bulgular, yangının başla-ma nedenini izah etse bile, hızlı yayılmasını, yangın merdiveninin olmama-sını, söndürme sisteminin bulunmamasını ve alevler ile dumanlar arasınasıkışan insanların yaşamını yitirmesini izah edemiyor.

FACiADA TUTUKLU
SAYISI 19'A ÇIKTI

Dolandırıcılar sadece sosyal med-
yadan paylaşım yapmakla kalmı-
yor, başka hesaplar ile gönderile-
rin altına para kazandıklarını söy-
lüyorlar. Dolandırıcılar reklamları
paylaşımlarının altına farklı he-

saplar kullanarak uygulama saye-
sinde para kazandıklarını yazıyor
ve para fotoğrafları paylaşıyor.

n Gazze’Deki büyük yıkım son-rası toparlanma süreci için ge-rekli yardımları ve yenidenayaklanma sürecini yetim
Vakfı başkanı murat yılmaz,
İstiklal Gazetesi ’ne anlattı.

n milyonlarCa insanın konut-larının yıkıldığına dikkat çe-ken Yılmaz, “Günlük 600-700tır yardım girişine izin veril-mesi sevindirici bir gelişmeolsa da bu sayı yetersiz. Bölge-nin toparlanması için günlük4-5 bin tır yardım dahi yeterliolmayabilir” diye konuştu.
n yılmaz, “Kış mevsiminde ihti-yaçlar daha da acil hale geli-yor. Çok dar bir alanda 2 mil-yon 300 bin kişi yaşıyor ve bunüfusun güvenli bir yere ihti-yacı var” dedi. n beyzanur

akar’ın röPorTaJı / 7’De

Kriz çözüldü, dönüş başladı
n hamas, Katar aracılığıyla İsrailli rehine Arbel Yehud ve as-ker Agam Berger ile bir rehinenin cumaya kadar bırakıla-cağını duyurdu. İsrail tarafı da bu bilgiyi doğruladı. Haftasonu yaşanan anlaşmazlık nedeniyle binlerce Filistinlininkuzeye geçişine izin verilmemişti. Siviller, kuzeye geçişnoktasındaki Selahaddin Caddesi’nde sıkışıp kalmıştı. Re-hine krizinin çözülmesiyle birlikte siviller kentin güneyin-den kuzeye geçiş yapmaya başladı. Öte yandan İsrail Baş-bakanlık Ofisi’nden yapılan açıklamaya göre, perşembegünü yeni bir esir takası turu gerçekleştirilecek. / 7’De

Hamas ile İsrail arasındakiesir takasının ikinci turundaArbel Yehud isimli İsrailliesirin serbest bırakılmama-sı nedeniyle başlayan krizçözüldü. Ardından binlerceFilistinli kuzeydeki evlerinedoğru yürümeye başladı

n birleşmiş milletler sözcüsü Thameen al-kheetan, israil’in,
işgal altındaki batı şeria’daki saldırıları nedeniyle yaşanan-
ların Gazze’deki ateşkesi etkileyebilecek olmasının çok endi-
şe verici olduğunu bildirdi. al-kheetan, israil’in ölümcül sal-
dırılarının, uluslararası hukuku ihlal ettiğini kaydetti. / 7’De

Batı Şeria'daki 
olaylar ateşkesi

etkileyebilir

Gazze için 
4-5 bin tır 

yardım dahi 
yetmeyebilir

MiT'ten siber 
casusluk 

operasyonu

n GranD Kartal Otel faciasın-da, yangın sistemlerininmasraflı olduğu için yapıl-madığı itiraf edildi. İtirafıyapan muhasebeci KadirÖzdemir, otelin Genel Mü-dürü Emir Aras’a eksiklikraporunu bildirdiğini söy-ledi. Aras’ın ise “Bu eksik-likleri gidermek çok mas-raflı denetimi iptal edebili-yorsak iptal ettirelim” tali-matını verdiğini anlattı. Butalimat üzerine otelde yö-netici Ahmet demir, BoluBelediye Başkan YardımcısıSedat Gülener ile görüşe-rek, denetim dilekçesinigeri çekmiş, işlemi yok say-dırmaya çalışmış.

YAnGIndA SKAndAl İTİRAF
Pahalı diye 
yapmadık

n milli İstihbarat Teşkilatı(MİT) kişisel verilerin ko-runmasına yönelik yeni biroperasyon gerçekleştirdi.Bu kapsamda avukatlariçin özel olarak geliştirilen“Avatar” veya “Adalet” adıy-la bilinen bir yazılımın yö-neticisi ve geliştiricileri dedahil olmak üzere göz altı-na alınan 5 kişi tutuklandı.

n yeniyüzyıl Üniversitesi GaziosmanpaşaHastanesi'nde çalışan bir doktor, sosyalmedyada etkileşim kazanmak için hamileannelerin erken doğuma alındığı ve hasta-ne yönetiminin buna ses çıkarmadığını id-dia etti. İstanbul İl Sağlık Müdürlüğü ko-nuyla ilgili soruşturma başlattı.

Hastanede skandal
n anTalya’nın Alanya ilçesinde 12 katlı birotel inşaatında yangın çıktı. Yangında mah-sur kalan 13 işçi  kurtarıldı. Yükselen du-manlar Alanya’ya uzak noktalardan görül-dü. Yoğun alev ve duman yüzünden bina-nın çökme riski taşıdığı kaydedilirken yan-gında can kaybı yaşanmadığı bildirildi.

Otel inşaatında yangın

İmamoğlu'na 
yeni soruşturma
n isTanbul Büyükşehir Beledi-ye Başkanı Başkanı Ekremİmamoğlu’na ‘Turpun Büyü-ğü’ adlı basın toplantısındayaptığı açıklama nedeniyle birsoruşturma daha açıldı. İma-moğlu, İBB ve CHP’li belediye-lere açılan davalarda sürekliaynı bilirkişinin görevlendiril-diğini belirterek, Satılmış Bü-yükcanayakın isimli bilirkişi-nin adeta bir infazcıya dönüş-türüldüğünü söylemişti.

Suriye'den gümrük 
vergisinde indirim
n TiCareT Bakanı Ömer Bolat,Suriye’nin, Türkiye’nin ihraçettiği, aralarında gıda, demir-çelik ve hijyen ürünlerinin deyer aldığı 269 ürünün gümrükvergisinde indirime gitme ka-rarı aldığını belirtti. Bolat,“Habur’dan, Kuzey Irak üze-rinden Suriye’ye yönelik ihra-cat yapıldığı ve bunun da te-rör örgütlerine menfaat sağla-dığı şeklindeki iddia çirkin vemesnetsizdir, iftiradır” dedi.

n Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Suriye’deki yeni yönetimdenöncelikli beklentinin terör örgütlerine asla yer vermemesiolduğunu ve siyasi egemenliğin tam olarak sağlanması ge-rektiğini söyledi. Silahlı grupların tek bir ordu çatısı altın-da toplanmasının modern devletin gereği olduğunu vur-gulayan Fidan, “Silah taşımaya ve güç kullanmaya ancaktek bir meşru devlet organı yetkili olmalı” dedi. / 6’Da

Suriye'de tek meşru güç 
devletin ordusu olmalı

n Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, gençle-rin zulüm ve karanlığa boğulan dünyanın dirilişneferleri olduğunu söyledi. Erdoğan, “Bu gençlik78 canımızı kaybettiğimiz kara bir günün erte-sinde ailelerimizin acısıyla dalga geçen vic-dansız bir gençlik değildir” ifadesini kullandı.
n Terörsüz Türkiye hedefine yaklaştıklarınıvurgulayan Erdoğan, “Bu ülkenin gençlerini zorla,kandırarak dağa kaçıran terör baronları için yolunsonu görülmüştür. Gençlerimizin her ne sebepleolursa olsun terörün vahşi dişleri arasında kaybo-lup gitmesine müsaade etmeyeceğiz” diye konuştu.

Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Ankara
Spor Salonu’nda
düzenlenen AK

Parti Genel Merkez
Gençlik Kolları 

7. Olağan Kongre-
si’nde konuştu.

Terör baronları 
için yolun sonu
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HMPV'nin bazı risk gruplarında bronşit 
veya zatürreye dönüşebileceği uyarısı 

Akciğer enfeksiyonları ve akciğerde 
sönme ile sıvı birikiminin tekrarlan
masını önleyecek yöntemde hayvan 
deneylerine başlandı. 
 
İnönü Üniversitesi ile Malatya Turgut 

Özal Üniversitesinden bilim insan
larının geliştirdikleri yöntemin patenti 
de alındı. 
 
İnönü Üniversitesi Tıp Fakültesi Tıbbi 

Farmakoloji Anabilim Dalı Başkanı 
Prof. Dr. Hakan Parlakpınar, AA 
muhabirine, akciğeri saran ve plevna 
adı verilen iki zar arasında bulunan 
boşluktaki sıvının aşırı miktarda birik
tiğinde ya da tekrarlayan birikimler 
olduğunda boşaltılması gerektiğini be
lirtti. 
 
Çeşitli yöntemlerle bu sıvının 

boşaltıldığını anlatan Parlakpınar, "Ak
ciğer sönmesi ve çökmesine pnömo
toraks diyoruz. Pnömotoraksın 
engellenmesi ya da kronik hale 
dönüşmüşse bunların tedavi edilmesi 
amacıyla plevral boşluğu ortadan 
kaldırmak için akciğer zarını yapıştır
maya yönelik tedavilerden biri olan 
kimyasal mikropartikül ajan kul
lanılıyor buna tıbbi talk pudrası ismi 
veriliyor." dedi. 
 
Akciğer zarı yapıştırılıyor 
Prof. Dr. Burhan Ateş ile Malatya 

Turgut Özal Üniversitesinden Öğretim 
Üyesi İdil Karaca Açarı ve ekibiyle yak
laşık 5 yıldır yeni yöntem üzerinde 
çalıştıklarını aktaran Parlakpınar, 
geliştirdikleri steril talk uygulamasına 
ilişkin şunları söyledi: 
 
"Akciğerde sıvı birikimine yol açan 

hastalıklar, mezenkimal bölgeden kay
naklanan kanserlerde olabilir, akciğer 
zarının içerisine sıvı biriktiğinde ak
ciğerler yeterince fonksiyonunu yerine 
getiremiyor. Kronik pnömotorakta yani 
akciğerde çökme oluyor. Akciğer 
boşluğundaki sıvı alındıktan sonra 

tekrarlamaması, akciğerlerin rahat 
çalışabilmesi için akciğeri saran zarın, 
plevranın yapıştırılması lazım. Biz 
kimyasal yapışma anlamında kimyasal 
ajan kullanarak bunu yapıyoruz. Bu 
işlem yapıldığında akciğer zarı tekrar 
sıvıyla dolmayacak, kullanılan steril talk 
maddesinin kayganlaştırıcı etkisinden 
dolayı akciğerler çalışırken rahat şek
ilde fonksiyonunu icra edecek. 
 
Patentini aldığımız çalışmaya modifiye 

talk uygulaması diyoruz. Biz antibak
teriyel ajan ekleyerek, modifiye ettik. 
Steril talk uygulaması bir yöntemken, 
antibiyotik uygulaması ikinci sırada 
uygulanan yöntemlerden. Biz ikisini bir 
arada kullanarak, aynı partikül 
içerisinde birbirilerinin etkisini artır
mak suretiyle bir yapı elde ettik. Or
tamda öldür ve ortamda temizle 
prensibiyle bunlar sağlandı, polimer 
yapıda mikro partikül elde edildi. Şu an 
deney hayvanları üzerinde çalışmamız 
devam ediyor. İnsanlarda kullanıl
madan önce yapılması gereken zorunlu 
testler var. Yurt dışı patent sürecine 
geçtik." 
 

"Plöredez adı verilen enfeksiyonlarda 
rahatlıkla kullanılabiliyor" 
İnönü Üniversitesi Fen Edebiyat Fakül

tesi Kimya Bölümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Süleyman Köytepe, akciğer zar ilti
habında etkin kullanılabilecek bir par
tikül elde ettiklerine dikkati çekerek, 
şöyle konuştu: 
 
"Plöredez adı verilen enfeksiyonlarda 

rahatlıkla kullanılabiliyor. Partikül 
boyutu kendi özelliğini bozmadan 
sürekli antibakteriyel etki gösterebile
cek yüzey kaplamasıyla geliştirildi. Elde 
ettiğimiz materyal kendi antibakteriyel 
özelliğini daha uzun süre tuttuğu için 
hem tedavi yaklaşımını kısaltmakta 
hem de daha etkili tedavi olanağı sun
makta. Şu an hayvan testleri devam et
mekte, olumlu sonuç alındığında ilaç 
literatürüne girme şansı bulunmakta." 
 
"Çok düşük sayıda hayvan kaybı 

yaşandı" 
İnönü Üniversitesi Tıp Fakültesi Tıbbi 

Farmakoloji Öğretim Üyesi ve Deney 
Hayvanları Üretim ve Araştırma 
Merkezi Müdürü Doç. Dr. Onural Özhan 
da bilimsel çalışmanın hayvan deney

leri kısmını yürüttüklerini dile getirdi. 
 
Sıçanlar üzerinde yapılan deneylerin 

devam ettiğini söyleyen Özhan, şu bilgi
leri verdi: 
 
"Çok az mortalite yani ölüm oranıyla 

hayvanlar yaşıyor. Çalışmayı son
landırdıktan sonra devamındaki ileri 
analizleri yapacağız. Sıçanlarda model 
oluşturduktan sonra göğüs boşluk
larına insanlarda kullanılacak doza 
paralel olarak sıçanlarda uygulanacak 
dozu tayin ederek uyguladık. Normalde 
bu model deneylerde, hayvan kayıp 
oranları çok yüksek, fakat 
geliştirdiğimiz ürünü uyguladıktan 
sonra çok düşük sayıda hayvan kaybı 
yaşandı. Çalışmalarımıza devam ediy
oruz." 
İnönü Üniversitesi Fen Edebiyat Fakül

tesi, Moleküler Biyoloji ve Genetik 
Bölümü Doktor Öğretim Üyesi Canbolat 
Gürses ise modifiye talk malzemesinin 
enfeksiyöz bakteriye 5. saatten sonra 
etki ettiğini gözlemlediklerini kay
detti.(AA)

Nobel ödüllü Türk bilim insanı Prof. 
Dr. Aziz Sancar'ın "manevi kızı", tıbbi 
biyoloji ve genetik uzmanı KKTC 
Cumhurbaşkanlığı Sağlık Danışmanı 
Prof. Dr. Nedime Serakıncı, HMPV, 
domuz gribi, Kovid19 salgınının son 
durumu ve grip vakalarına ilişkin, AA 
muhabirine açıklamalarda bulundu. 
 
Kış döneminde, 20'den fazla virüs 

türünün akut üst ve alt solunum yolu 
enfeksiyonuna neden olabileceğini be
lirten Serakıncı, influenza virüs tip A ve 
B (INF A/B), Respiratuar Sinsityal Virüs 
(RSV), Adenovirüs (ADV), Parain
fluenza Virüs Tip 13 (PIV 1,2,3,4), 
Human Rhinovirus A/B (HRV A/B), En
terovirüs (EV), Human koronavirüs 
(HCoV), Human bocavirüs (HBoV), 
HMPV gibi virüslerle daha sık 
karşılaşıldığını ifade etti. 
 
Serakıncı, 24 yıldır bilinen metapnö

movirüsün, Çin'de görülme sıklığının 
son dönemde arttığını, belirtilerinin ise 
öksürük, burun tıkanıklığı, nefes dar
lığı, hırıltı ve ateş şeklinde olduğunu 
söyledi. 
 
Son dönemde Çin'de artış gösteren 

metapnömovirüsün yeni bir virüs 
olarak algılandığını ancak 2001'den 

beri bilindiğini belirten Serakıncı, "Üst 
solunum yolu enfeksiyonunda olduğu 
gibi HMPV'nin de sık görüldüğü 
dönem, kış ve ilkbahar aylarıdır. İlk kez 
ortaya çıkmış algısı olsa da 24 yıldır bi
linen ve genellikle kendi kendine iy
ileşme gösterebilen virüslerdendir. 
Risk gurubu olarak nitelendirdiğimiz 
bazı kişilerde gözetim altında tedavi 
edilmeyi de gerektirebilmektedir." diye 
konuştu. 
 
Öksürük, burun tıkanıklığı, nefes dar

lığı, hırıltı ve ateş gibi belirtilerin 
görüldüğü metapnömovirüsün 
damlacık yoluyla bulaştığını anlatan 
Serakıncı, sözlerini şöyle sürdürdü: 
 
"HMPV, öksürme, hapşırma direkt 

temas ve üzerinde virüs bulunan 
yüzeylere dokunma yolu ile bulaşır. 
Risk gruplarını daha fazla etkileyebilen 
bir enfeksiyon olup diğer solunum yolu 
virüslerinden biraz daha fazla bronşit 
veya zatürreye dönüşebilmektedir. 
Tüm alt ve üst solunum yolu virüs
lerinin HMPV dahil kapalı ve kalabalık 
ortamlarda bulaşma riski yüzde 90. Bu 
nedenle bulunduğumuz ortamı belirli 
aralıklarla havalandırmak oldukça 
önemli" 
 

"Domuz gribi görülmeye devam 
ediyor" 
İnfluenza A'nın bir alt türü olan domuz 

gribinin de görülmeye devam ettiğine 
işaret eden Serakıncı, "Domuz gribi, 
birkaç yılda bir görülme oranı arta
bilmekte, o yılı takip eden yılda bir 
önceki yıldan kazanılmış bağışıklık ne
deniyle neredeyse hiç görülmemekte
dir. Bu ayda normalde en sık görülen 
virüs RSV virüsüdür. Bu aylar tam onun 
ayı desek yanlış olmaz. Bu virüs, toplu 
birlikteliklerin yoğun olduğu bayram
lar, yılbaşı sonrası gibi dönemlerde, en
feksiyonlar da belirgin artışları her 
zaman görürüz." dedi. 
 
"Kovid19'un yeniden salgın olma du

rumu yok" 
Kovid19'un mevsimsel virüsler 

arasına girdiğini aktaran Serakıncı, 
"Dünya genelinde pozitif test oranları 
hastane yatış ve ölüm oranlarına 
bakarsak Kovid19'da şu anki genel du
rumunun influenza virüsü gibi 
olduğunu görüyoruz. Kış aylarında, 
ocak ayının ilk yarısı da dahil Kovid19 
pozitif test oranı yüzde 67 gibi seyred
erken, ölüm oranı ise yüzde 1,3 oran
larında görülüyor. Bu oran influenza ile 
yaklaşık aynı oranlarda görülmektedir. 
Bu açıdan baktığımızda da Kovid19'un 

yeniden salgın olma durumunun ol
madığını görüyoruz." değer
lendirmesinde bulundu. 
 
"Maske kullanmaya dikkat etmeliyiz" 
Serakıncı, okul öncesi, ilköğretim ve 

ortaöğretim okullarındaki yaklaşık 20 
milyon öğrencinin yarıyıl tatilinde 
olduğunu hatırlatarak, okulların açıl
masıyla birlikte çocukların virüsleri 
ailelerine bulaştırma olasılığının arta
cağını vurguladı. 
 
Solunum yolu enfeksiyonlarının okul 

çağı çocuklarında arttığını ve ailelerine 
bulaştırdığına işaret eden Serakıncı, 
"Okulların kapanmasıyla grip 
vakalarında azalma olacak fakat ara 
tatil sonrasında özellikle ilk günlerde 
artış gözlemlenebilir. Ancak endişe 
edilecek bir durum değil." dedi. 
 
Serakıncı, maske kullanımının önem

ine değinerek, şunları bilgileri verdi: 
 
"Hijyene ve kapalı alanları havalandır

maya özen göstermeliyiz. Çocuk
larımıza hapşırırken, öksürürken 
ağızlarını mendille kapatmaları gerek
tiğinin önemini sık sık hatırlatmalıyız. 
Hastalık belirtileri yüksekse maske kul
lanmaya dikkat etmeliyiz."(AA)

Selçuk Üniversitesi Veteriner Fakültesi Besin Hijyeni 
ve Teknolojisi Bölümü Öğretim Üyesi Gürbüz, konuya 
ilişkin AA muhabirine, önemli besin kaynaklarından 
olan kırmızı etin, uygun koşullarda muhafaza 
edilmediğinde ciddi sağlık sorunlarına sebep olabile
ceğini söyledi. 
Yüksek değerli protein, B grubu vitaminleri ve min

eral kaynağı etin çok kısa sürede bozulmaya yatkın 
olduğunu dile getiren Gürbüz, "Etler, taşınma, 
muhafaza edilme, satın alınma, evlerden buzdolabına 
yerleştirilme süreçlerinde mikrobiyal kontaminasy
ona maruz kalabilmektedir ve etin doğal yapısı 
gereği de mikroorganizmalar için son derece elverişli 
bir ortam oluşmaktadır." dedi. 
Gürbüz, etlerin hijyen koşulları sağlanmış market 

veya kasaplardan alınması gerektiğine dikkati çek
erek, "Ayrıca et ve et ürünleri alımını, alışverişimizin 
en son aşamasında gerçekleştirmeliyiz. Etleri satın 
alıp ödeme yapıldıktan sonra oyalanmadan en kısa 
süre içerisinde evlerimize ulaştırmalıyız. Bu, 
mikroorganizmaların faaliyetlerinin azaltılması 
bakımından son derece önemlidir. Etleri soğuk or
tamdan alıyoruz. Aldıktan sonra büyük marketlerde 
uzun süre dolaşmaya devam edersek, etlerde var 
olan mikroorganizmalar çok hızlı bir şekilde 
harekete geçer. Çünkü ortam ısısı mikroorganiz
maların üremesi için elverişli hale gelir. Sıcak veya 
rutubet gibi birçok faktör bu mikroorganizmaların 
çok hızlı gelişmesine sebebiyet verecektir." diye 
konuştu. 
Etin sıcak ortamda uzun süre tutulmasıyla gıda ze

hirlenmelerine neden olabileceğini ifade eden Gür
büz, alışverişte etlerin uzun süre market arabaları ile 
arabanın bagajında dolaştırıldığını, bu sürenin bazen 
34 saati bulabildiğini gözlemlediklerini aktardı. 
Gürbüz, tüketicinin güvenilir ürün aldığını 

düşünürken, kendi hatalarından dolayı belli bir süre 
sonra etin evde bozulduğunu gözlemlediğini anlattı. 
"Derin dondurucuda 6 aydan fazla bekletilmemeli" 
Etlerin evde buzdolabının soğutucu kısmında veya 

derin dondurucu kısmında saklandığını anlatan Gür
büz, "Etlerin soğutucu kısmında saklama süresi zaten 
kısadır. Özellikle kıyma satın almışsanız kıymadaki 
bozulma çok daha hızlı ilerleyecektir. Dolayısıyla kıy
mayı da burada çok fazla bekletemeden mutlaka 
tüketmemiz gerekir. Kıymanın dayanma süresi bu 
anlamda 12 günü geçmez. Buzdolabının soğuk kıs
mında 12 günden fazla bekletilmemesi gerekir." bil
gisini paylaştı. 
Gürbüz, endüstriyel sistemde etin 35 santigrat 

derece şok dondurma yöntemiyle dondurulduğunu, 
bu şekilde etin iç ısısının 18 dereceye getirildiğini 
belirterek, şunları kaydetti: 
"Endüstriyel anlamda etlerin muhafaza süresi 1 yıla 

kadar dayanabildiği halde evdeki etlerimizi 6 aydan 
fazla bekletmememiz gerekiyor. Çünkü etin iç ısısı 
evdeki derin dondurucularımızda hiçbir zaman 18 
dereceye ulaşmaz. Onun için evdeki derin donduru
cularımızda etin muhafaza süresi 6 ayı geçmemelidir. 
Kıyma ya da kuşbaşı şeklinde derin dondurucuya 
koymuşsak bunların dayanma süresi biraz daha 
kısadır. Buna da yaklaşık 34 ay gibi bir süreç biçebil
iriz. Eğer geçen Kurban Bayramı'ndan etleri derin 
donduruculara koymuşsak bu etlerin bir an önce 
tüketilmesi gerekir. Aksi taktirde tüketim sırasında 
istenilmeyen halk sağlığı sorunlarıyla karşı karşıya 
kalabiliriz."(AA)

Uzmanından "Alışveriş 
sepetine en son et  
ekleyin" tavsiyesi 

Rahim ağzı kanserinin HPV aşısıyla 2050'den sonra bitebileceği öngörülüyor 

Türk bilim insanları akciğer zarında sıvı birikmesinin 
tekrarını önleyecek yöntem geliştiriyor 

Kadın Hastalıkları ve Doğum ile 
Jinekolojik Onkoloji Cerrahisi Uzmanı 
Prof. Dr. Veysel Şal, AA muhabirine yap
tığı açıklamada, dünyada her yıl 500 bin 
yeni rahim ağzı kanseri hastası tanısı 
alındığını söyledi. 

Bunların her yıl yaklaşık yüzde 
50'sinin öldüğünü aktaran Şal, 
Türkiye'de de ortalama yıllık vaka 
sayısının ise 2 bin ile 2 bin 500 arasında 
olduğunu kaydetti. 

Prof. Dr. Şal, rahim ağzı kanserini erken 
evrede engelleme ihtimalinin çok yük
sek olduğunu, kanserden korumak için 
mutlaka belli yaşlarda kadınları aşıla
mak gerektiğinin dünyadaki global yak
laşım olarak bilindiğini dile getirerek, 
"Dünya Sağlık Örgütünün ve dünyadaki 
bütün derneklerin önerisi şu: Kadın
larımızın çoğunluğunu aşılayalım ve 
mutlaka bir HPV DNA testi yapalım. En 
azından öncü lezyonların tedavilerini 
yaparak kanser olmasını engelleyelim. 
Rahim ağzı önlenebilir bir kanser... 
Tarama testini, aşıyı yaptıralım ve 

kanserin önüne geçelim. 2030 yılında 
böyle bir ön politikamız var ama 2050
2100 yıllarında artık ülke ve dünyada 
rahim ağzı kanserini görmeyeceğiz. Aynı 
çiçek virüsü gibi olacak." diye konuştu. 

Toplam 160 ülkenin bu aşılamayı yap
tığını belirten Şal, 50'ye yakın ülkede 
aynı zamanda erkeklerin de aşılandığını 
söyledi. 

Prof. Dr. Şal, sigaranın da rahim ağzı 
kanserine yakalanmada ciddi risk fak
törü olduğuna işaret ederek, HPV DNA 
testinin Toplum Sağlığı Merkezlerinde 
ücretsiz yapıldığını bildirdi. 

 
"Rahim ağzı kanseri olan kadınlar 

hamile kalabilir" 
Kadın Hastalıkları ve Doğum Uzmanı 

Doç. Dr. Taha Takmaz ise rahim ağzı 
kanserinde hastaların sıklıkla anormal 
kanama şikayetiyle başvurduklarını be
lirtti. 

Bunun dışında kitlenin çok büyük ol
masına bağlı bazı bulgular görüldüğünü 
dile getiren Takmaz, "Sıklıkla biz bu 

hastaları yaptığımız smear taramaların
daki anormal sonuçlarla teşhis ederiz. 
Tedavi süreci de bu şekilde başlar." dedi. 

Kadınların bir anda rahim ağzı kanseri 
olmadığına dikkati çeken Doç. Dr. Tak
maz, şöyle devam etti: 

"Rahim ağzı kanserinde daha erken 
evre aşamaları da mevcut. Bunun belli 
aşamalarında biz gerekli müdahaleleri 
yaparak sadece rahim ağzını çıkararak 
hastanın ilerleyen dönemde hamile kal
abilmesini sağlıyoruz. Ancak başlayan 
bir rahim ağzı kanserinde onun tabii ki 
çevre dokularla ilişkisi, evresi belirleyici 
oluyor. Mümkünse, bu aşamaya, iler
lemeden daha hücre içi seviyedeyken, 
bunun önleyici tedavilerini almak ve 
gerekirse cerrahi bir şekilde müdahale 
etmek gerekir." 

Doç. Dr. Takmaz, rahim ağzı kanserinin 
HPV virüsü aracılığıyla meydana 
geldiğini, bu virüsün iyi bir şekilde 
taranması ve koruyucu tedavisinin 
geliştirilmesi halinde hastalığın bertaraf 
edilebileceğini kaydetti. 

Bu konuda günümüzde kullanılan HPV 
aşılarının ön plana çıktığına işaret eden 
Takmaz, "Şu anda ülkemizde rahim ağzı 
kanserine karşı, yaklaşık 2 yıldır mevcut 
olan, 9'lu alt tipe karşı koruyan bir aşı 
mevcut. Bu aşı, kadını en sık genital siğil 
ve en sık rahim ağzı kanseri yapan 

tiplere karşı koruyor. Bu aşıyı 945 yaş 
arasındaki üreme çağındaki tüm kadın 
ve erkeklere tavsiye ediyoruz. Aşıyla 
hem genital siğil hem rahim ağzı 
kanserinin yüzde 90'ına karşı bir ko
ruyuculuk elde edebiliriz." diye 
konuştu.(AA)
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HAKİMLER ve Savcılar Kurulu 
(HSK) Müfettişi Mehmet Aslan'ı bı-
çakla yaralayan şüpheli Berat Çingay 
hakkında "kişinin yerine getirdiği 
kamu görevi nedeniyle tasarlayarak 
öldürmeye teşebbüs", "kamu görevli-
sine alenen hakaret" ve "silahla teh-
dit" suçlarından dava açıldı. 

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığın-
ca hazırlanan iddianameye göre, 22 
Ekim 2024'de saat 13.00 sıralarında, 
HSK yemekhanesinde görevli Berat 
Çingay, HSK Müfettişi Mehmet Aslan'ı 
mutfaktan aldığı bıçakla ensesinden 2 
kez bıçakladı. 

Ağır yaralanan müfettiş Aslan, 
sağlık ekiplerince hastaneye kaldırıl-
dı. Çingay ise emniyet ekiplerince 
gözaltına alındıktan sonra çıkarıldığı 
mahkemece tutuklandı. 
İddianamede ifadesine yer verilen 

Çingay, HSK'da hizmetli olarak kuru-
mun yemekhanesinde bulaşıkçılık 
yaptığını, Aslan'ı 2020'de Elazığ'ın 
Keban ilçesindeki Keban Adliyesi'nde 
mübaşir olarak çalıştığı dönemden 
tanıdığını anlattı. 

Aslan'ın o dönem kendisi hakkın-
da disiplinsiz davranışlarından dolayı 
tutanak tutarak idari soruşturma baş-
latılmasına sebep olduğunu iddia 
eden Çingay, maaş kesimi cezasıyla 
cezalandırıldıktan sonra istifa ettiğini 
belirtti. 

Çingay, 2022'de KPSS sınavına gir-
diğini buradan aldığı puanla Adalet 
Bakanlığının hizmetli kadrosuna ta-
yin olduğunu ve HSK'nın yemekhane-
sinde görevlendirildiğini ifade etti. 

Olaydan 2 ay önce Aslan'ın yemek-
hanede yemek yerken gördüğünü ve 
selamlaştıklarını öne süren Çingay, 
olay günü, daha önce işini kaybetmesi 
sebebiyle aşırı derecede sinirlenerek 
koşarak mutfak kısmına gittiğini, 
mutfaktan aldığı bıçağı montunun içi-
ne sardığını ve montunu da eline alıp 
bahçede Aslan'ı aradığını kaydetti. 

Çingay, "Kendisini bir arabanın ya-
nında dururken fark ettim. Montu-
mun içindeki sarı saplı bıçağı çıkarta-
rak savcının arkasına geçtim. Elimde-
ki bıçağı sırt ve baş kısmının arasına 
doğru sırtına denk gelecek şekilde bir 
kez bıçağı yukarıdan aşağı doğru sal-
ladım. Müştekinin vücudundan kan 
akmaya başladı. Bulunduğu yerden 
kaçtı ve yere düştü." 

‐ HSK'nın bahçesinde gözetle‐
miş 

Müşteki Aslan da ifadesinde, Çin-
gay ile daha önce Keban Adliyesi'nde 
2020-2021 tarihlerinde mübaşir ol-
ması sebebiyle birlikte çalışırken di-
siplinsiz davranışlarından dolayı hak-
kında iki Cumhuriyet savcısı ve bir 
hakimin imzası bulunan tutanakla 
idari soruşturma başlattığını anlattı. 
Şüpheli ile şahsi olabilecek her-

hangi bir tartışma ya da kavgasının 
da bulunmadığını belirten Aslan, Çin-
gay'la 2024 mayıs ayında HSK'nın ye-
mekhane asansörlerinin önünde kar-
şılaştıklarını, Çingay'ın kendisine 
"Daha önce Keban'da çalıştın mı?" 
diye sorduğunu ve "evet" cevabını 
alınca yanından ayrıldığını aktardı. 

Aslan, bu karşılaşmadan sonra 
HSK'nın yemekhanesinin bulunduğu 
bahçede yürürken birkaç defa şüphe-
linin kendisini gözetlediğini fark etti-
ğini belirtti. 

Olay günü mescitten çıkarak bah-
çeye çıktığını, kurulun kıdemli baş-
müfettişlerini görerek onların yanına 
geçtiğini anlatan Aslan, bir yandan da 
telefonuyla ilgilendiğinden yüzünün 
aşağıya dönük olduğunu, bir ara sağ 
tarafına baktığında şüpheliyi gördü-
ğünü ve bir anda şüphelinin sırtının 
sol omuz kısmına bıçak sapladığını 
aktardı. 

Aslan, şüphelinin kendisine sin-
kaflı küfür ettiğini ve çevredekilere de 
bıçak salladığını belirtti. 

Adli Tıp Kurumu tarafından As-
lan'ın yaralanmasına ilişkin düzenle-
nen rapora da yer verilen iddianame-
de, yaralanmanın "basit tıbbi müda-
hale ile giderilebilecek ölçüde hafif 
derecede olmadığı, yaşamını tehlike-
ye soktuğu, kemik kırığına neden ol-
duğu, kemik kırıklarının hayat fonksi-
yonlarını 3. derecede etkilediği" belir-
tildi. AA

HSK müfettişini 
bıçakla yaralayan 
şüpheli hakkında 

24 yıla kadar  
hapis istendi 

Ankara ve İstanbul’da tarihi eser 
kaçakçılığına yönelik düzenlenen 

operasyonlar ile Osmanlı dönemi-
ne ait ve piyasa değerinin 1.5 mil-

yon Türk lirası olduğu değerlendi-
rilen 243 eser ele geçirildi, 12 

şüpheli hakkında ise işlem yapıldı. 

Tarihi eser kaçakçılarına yönelik 
operasyonda 243 eser ele geçirildi

Çaldığı araçla kaçan hırsız, polisin film gibi kovalamacası sonucu yakalandı 
SAMSUN'DA çaldığı hafif ticari 

araç ile kaçan 19 yaşındaki hırsız, 
polisin film gibi kovalamacası so-
nucu yakalanarak gözaltına alındı. 

Edinilen bilgiye göre, Sam-
sun'un Ayvacık ilçe merkezine 18. 
kilometre uzaklıkta bulunan Karşı-
döngel Mahallesi'nden sabaha kar-
şı 55 ANR 12 plakalı hafif ticari 
aracı çalan inşaat işçisi O.D.(19) 
araçla kaçtı. Hırsızlık olayının fark 
edilmesi üzerine olay 112 Acil Çağ-
rı Merkezine haber verildi. Polis, 
Kent Güvenlik Yönetim Sistemi 
(KGYS) kameralarından çalıntı ara-
cın Samsun istikametine doğru gel-
diğini tespit etti. Sabah saat 07.30 
gibi Samsun Ordu karayolundaki 
polis uygulama noktasında polisin 
dur ihtarına uymayan O.D., araçla 
kaçmayı sürdürdü. Samsun polisi 
alarma geçti. Tekkeköy ilçesinde 
polisin dur ihtarına uymayıp bir 
araca da çarpan O.D., polisin yolu 

kesmesi üzerine kaldırıma çıkıp 
kaçmayı sürdürdü. Canik ilçesi Yeni 
Mahalle Stad Kavşağı Atatürk Bul-
varı üzerinde de bir araca çarpıp 
yoluna devam eden O.D., peşinde 
olan polis ekibine yakalanacağını 
anlayınca İlkadım İlçesi İstasyon 
Mahallesi Gar Kavşağı Atatürk Bul-
varı üzerinde aracı yola bırakıp 
yaya olarak kaçmaya kalktı. Tekke-
köy İlçe Emniyet Müdürlüğü Suç 
Önleme ve Soruşturma Büro Amir-
liği ekipleri tarafından kovalama 
sonucu yakalanan O D., gözaltına 
alındı. Aracı çaldıktan sonra yakla-
şık 70 kilometre sonra polisin film 
gibi kovalamacası sonucu yakala-
nan O.D. polis tarafından Ayvacık 
ilçe Jandarma Komutanlığı ekiple-
rine teslim edildi. O.D., aracı Ayva-
cık'tan Samsun'a kuzenin yanına 
gitmek için çaldığını iddia etti. 
Olayla ilgili soruşturma devam edi-
yor.  HABER MERKEZİ

Kahramanmaraş’ta 
süt toplama kavgası 

kanlı bitti: 1 ölü 
KAHRAMANMARAŞ’TA iki 

süt toplayıcısı arasında çıkan 
kavgada bir kişi hayatını kaybet-
ti. 

Edinilen bilgiye göre, olay, Af-
şin İlçesi Kabaağaç Mahallesi'nde 
meydana geldi. 

Süt toplayıcısı Emrah Çil (37) 
ile F.G. arasında önceden başla-
yan tartışma Kabaağaç Mahalle-
si'nde silahlı kavgaya dönüştü. 
Şüpheli F.G, Emrah Çil’i silahla 

vurarak olay yerinden kaçtı. 
Ağır yaralanan Çil, ihbar üze-

rine olay yerine gelen 112 acil 
sağlık ekiplerince ilk müdahale-
sinin ardından kaldırıldığı hasta-
nede doktorların tüm müdahale-
lerine rağmen kurtarılamayarak 
hayatını kaybetti. 

Olay yerinden kaçan F.G. isim-
li şahıs ise Jandarma ekipleri ta-
rafından kısa süre içerisinde ya-
kalandı. 

Olay sonrası inceleme sürü-
yor. HABER MERKEZİ

AYDIN'IN Efeler il-
çesinde düğünde ala-
cak verecek mesele-
sinden çıkan kavgada 
1 kişiyi bıçaklayan 2 
şüpheli, jandarma 
ekiplerince kısa süre-
de yakalandı. 

Olay, Efeler ilçesi 
Kuyucular Mahalle-
si'nde meydana geldi. 
Edinilen bilgiye göre 
mahalledeki bir düğü-
ne katılan K.Ö. (22) ile 
M.S.G. (20) ve M.Y. 
(20) arasında alacak 
verecek meselesi yü-
zünden kavga çıktı. 
Kısa sürede büyüyen 
kavgada M.S.G ve M.Y. 
tartıştığı K.Ö.'yü baca-
ğından ve göğsünden 
bıçakladı. 2 şüpheli 
olay yerinden kaçar-
ken, olayı görenler 
durumu 112 Acil Çağ-
rı Merkezi'ne bildirdi. 
ihbar üzerine bölgeye 
jandarma ve sağlık 
ekipleri sevk edildi. Kanlar içinde 
yere yığılan K.Ö., ilk müdahalenin 
ardından hastaneye kaldırıldı. 
Ağır yaralı olarak hastaneye kal-
dırılan K.Ö.'nün hayati tehlikesi-
nin devam ettiği öğrenildi. 

Jandarmadan kaçamadılar 
Olay yerinden kaçan 2 şüpheli-

nin bulunması için jandarma 
ekipleri çalışma başlattı. Efeler 
İlçe Jandarma Komutanlığı JASAT 
ve Köşk İlçe Jandarma Komutanlı-
ğı'nın ortak çalışmaları sonucun-

da M.S.G. ve M.Y. isimli 2 şüpheli 
saklandıkları yerde kısa sürede 
yakaladı. Gözaltına alınan şüphe-
liler gerekli işlemlerinin ardından 
adliyeye sevk edildi. Olayla ilgili 
başlatılan adli süreç devam edi-
yor. HABER MERKEZİ

ANKARA İl Emniyet Müdürlüğü Kaçakçılık 
Suçlarıyla Mücadele Şube Müdürlüğü ekipleri ta-
rafından 6 gün süren çalışmalar sonucu Altındağ 
ilçesinde yer alan bir iş yerinde, iş yerini işleten 
2 şahsın internet üzerinden mezat yaptıkları, bu 
mezatta yurt içi ve yurt dışından satın aldıkları 
Avrupa ve Osmanlı dönemlerine ait çok sayıda 
Etnografik nitelikte olabileceği değerlendirilen 
tarihi eser satışı yaptıkları tespit edildi. Şahısla-
rın tarihi eser olduğu değerlendirilen objeleri 
yurtdışından getirdiği ve suç işledikleri değer-
lendirilmesi üzerine 24 Ocak'ta, Ankara'da 10 ve 
İstanbul'da 2 şahsa yönelik eş zamanlı operas-
yon yapıldı. Operasyonlar sonucu 12 şüpheli 
hakkında adli işlem yapıldı. Yapılan operasyonlar 
sonucu 19. ve 20. Yüzyıl Osmanlı dönemine ait; 1 
adet yaklaşık 200 yıllık Kapıkulu Sipahileri'nin kul-
lanmış olduğu “Çakmaklı Piştov Silah”, 1918 yılında 
Sultan Vahdettin tarafından dönemin Osmanlı Teğ-
menlerine (Mülazımı Sani) gönderilen Berat-i Şerif, 
1 adet Kurtuluş Savaşı sonrası üstün başarılar gös-
teren askerlerimize verilen “İstiklal Madalyası”, 4 
adet Sultan Abdülmecid tarafından devlet kademe-

lerinde üst düzey başarı gösteren devlet bürokrat-
larına verilen “Mecidiye Nişanı”, Yeniçeriler tarafın-
dan savaş meydanlarında yakın ve uzak muharebe 
esnasında kullanılan “Kılıç, Kama, Kını, Yatağan”, 
Osmanlı Saray Mutfağı'nda kullanılan 19. ve 20. 
Yüzyıla ait Avrupa ve Fransız kültürü Çatal, Bıçak 
ve Kaşık Takımı, 1877 yılında yapılan “Besmele” 
yazılı ahşap “Hat Levha”, Orta kısmında Yedi Uyu-
yanların isimlerinin yazılı olduğu, Kelime-i Şehadet 
ve Ayetel Kürsi ile çevrelenmiş “Hat Levha”, 1911 

tarihli üzerinde Allah’ın isimleri ve Dört Halife’nin 
isimlerinin yazılı olduğu, orta kısmında Süleymani-
ye Camii betimlenen “Bez Levha”, Olmak üzere top-
lamda 243 adet tarihi eser olduğunu değerlendiri-
len obje, ele geçirildi. Ele geçirilen objelerin ortala-
ma piyasa değerinin 1 milyon 500 bin Türk lirası 
olduğu değerlendirilmekte olmakla beraber esas 
değerleme işlemi ise Ankara Etnografya Müzesi 
Müdürlüğü tarafından yapılacak.  

HABER MERKEZİ

Düğündeki alacak verecek  
meselesinde kan aktı 
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isTanbul Gedik Üniversitesi Siyaset Bilimi veUluslararası İlişkiler Bölümü Dr. Öğretim Üyesi Se-lim Sezer, Gazze'de verilen ateşkes kararının de-taylarını AA Analiz için kaleme aldı.***Gazze’de aylardır beklenen ateşkes anlaşması-na 15 Ocak akşamı itibarıyla varıldı. Anlaşma, İsra-il kabinesinde henüz onaylanmasa da eldeki bilgi-ler, muhtemel itiraz ve tepkilere rağmen Tel Aviv'inplanı reddetmeyeceğine işaret ediyor. Ateşkesinorta ve uzun vadedeki sonuçlarına dair bazı belir-sizlikler olsa da Gazze'de yaşayan 2 milyonu aşkıninsanın 15 aydır yaşadığı büyük trajedinin ardın-dan nefes almaya başlayacağını ve İsrail'in soykı-rım savaşındaki amaçlarının çoğuna ulaşamadığınısöylemek mümkün.
Ateşkes kArArınA 
Adım Adım nAsıl gelindi?Kabul edilen 3 aşamalı ateşkes ve esir takasıanlaşmasının içeriği ana hatlarıyla, geride bıraktı-ğımız temmuz ayında Amerika Birleşik Devletleri(ABD) Başkanı Joe Biden tarafından sunulan, Bir-leşmiş Milletler Güvenlik Konseyi (BMGK) tarafın-dan onaylanan ve Hamas'ın da kabul ettiği anlaş-ma taslağıyla ciddi paralellikler taşıyor. Geride ka-lan 7 aylık süre zarfında sürekli yeni şartlar ilerisürerek görüşmeleri defalarca çıkmaza sürükleyenİsrail'in en sonunda, Gazze'den tamamen çekilme-yi içeren bir planı kabul etmek durumunda kalma-sı ise bir dizi sebebin sonucu.İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu ve ka-binesi, İsrail ordusunun içinden gelen itirazlara

rağmen savaşın en başından itibaren Hamas'ı ta-mamen kaldırma hedefi doğrultusunda hareketetti. Buna ilave olarak, İsrail başta stratejikönemdeki Netzarim ve Philadelphia (Selahad-din) koridorları olmak üzere pek çok noktada ka-lıcı askeri varlık bulundurmayı, Kuzey Gazze'yitamamen boşaltmayı ve kapalı askeri bölgeyedönüştürmeyi yahut bu bölgeye İsrailli yerleşim-cileri taşımayı amaçlıyordu. Ancak işler İsrail'inplanladığı gibi gitmedi, İsrail ordusu güçlü bir di-renişle karşılaştı ve kontrol altına alındığı varsa-yılan kuzey bölgelerde bile ağır kayıplar vermeyedevam etti. Soykırım savaşı başladıktan sonraHamas'a katılan gençlerin sayısı, savaşta öldürü-len Hamas üyelerinden fazla oldu.Bu süre zarfında İsrail, küresel anlamda göre-celi bir tecritle karşı karşıya kaldı. İsrail ekonomisimilyar dolarlarla ifade edilen kayıplara uğradı, onbinlerce kişi ülkeyi terk etti ve İsrail tarihinin hiç-bir döneminde yaşamadığı bir itibar kaybına uğra-dı. Bugün pek çok Avrupa ülkesi bile, UluslararasıCeza Mahkemesi'nin (UCM) kararı uyarınca, Ne-tanyahu'nun ülkelerine ayak basması halinde tu-tuklanacağını açıkladı.Süreci tamamlayan unsur ise ABD'nin seçilmişBaşkanı Donald Trump'ın beklenmeyen baskısıoldu. Trump'ın başkan seçilmesinden büyük mem-nuniyet duyan Netanyahu ve kabinesi, büyük ihti-malle 20 Ocak sonrasında tam bir serbestlik içindehareket edebileceğini düşünüyordu. Ancak İsrail'everdiği güçlü desteğe rağmen çatışmaların sonlan-dırılması, normalleşmelerin sağlanması ve küreselticaretin kesintiye uğramadan devam etmesi viz-yonunu öncelik olarak benimseyen Trump, bu viz-

yonun bir yan sonucu olarak, 20 Ocak itibarıylaanlaşmaya varılmaması halinde İsrail'in de ödeye-ceği bedeller olduğunu söyledi.Tüm bu faktörlerin sonucunda, arabulucu ko-numundaki Mısır ve Katar yetkililerinin sabırlı ça-balarıyla birlikte Hamas'ın da dolaylı müzakereler-de kayda değer düzeyde esneklik göstermesiyle 15Ocak'ta ateşkes kararına varıldı.
sürecin detAylArı neler?Ateşkes planı bazı karmaşık teknik detaylariçerse de kapsamını ana hatlarıyla tanımlamakmümkün. 19 Ocak'ta yürürlüğe girecek olan ilkaşamada İsrail güçleri yerleşim alanlarından çıkıpGazze'nin doğu bölgelerine çekilirken "operasyon-lar" da duracak. 33 İsrailli rehine/esir ve bin Filis-tinli tutuklu serbest bırakılacak. Gazze Şeridi'negünde 600 yardım tırı girecek ve yerlerinden edil-miş Filistinlilerin Gazze'nin kuzeyine dönüşleribaşlayacak.42 gün sürecek olan ilk aşamada, ikinci veüçüncü aşamaların detayları hakkında müzakere-ler devam edecek. İkinci aşamada esir takasının veGazze’den çekilmenin tamamlanması, üçüncü aşa-mada ise yeniden inşa sürecinin hayata geçirilmesiöngörülüyor. Eğer müzakereler netice vermezseilk aşama uzatılacak, bir başka deyişle nihai anlaş-maya varılamasa bile 42 günün sonunda çatışmave saldırılar yeniden başlamayacak. Bu tablo, içer-diği kısmi belirsizliklere rağmen İsrail'in başarısız-lığını tescil eden bir tablodur. Filistin tarihinde eşibenzeri görülmemiş bir yıkım yaşayan Gazze,buna rağmen teslim olmamıştır.

Ateşkes anlaşmasının, başta Ulusal GüvenlikBakanı Itamar Ben Gvir ve Maliye Bakanı BezalelSmotrich olmak üzere, İsrail kabinesi içindeki enaşırı unsurlardan direnç görmesi bekleniyor. An-cak bu itiraz sesleri ateşkesin reddedilmesi içinyeterli olmayacak gibi görünüyor. Diğer yandansözü edilen bakanların kabineden ayrılması, hü-kümetin dağılması, hatta uzun süreli olabilecekİsrail içi siyasi krizlerin yaşanması olasılık dahi-lindedir. Geçtiğimiz yıllarda eski İsrail SavunmaBakanı Avigdor Liberman'ın Netanyahu'ya verdi-ği desteği geri çekmesi sonrasında yıllarca İsra-il'de yeni bir hükümetin kurulamadığı herkesinhatırındadır.Filistin tarafında ise en önemli belirsizlik sa-vaştan sonra Gazze'nin kim tarafından yönetilece-ğidir. Hamas geçtiğimiz haftalarda, Gazze'nin ida-resinin Filistin Yönetimi ile koordinasyon içindeçalışacak partisiz toplumsal dayanışma komiteleri-ne bırakmayı kabul ettiğini Mısırlı arabulucularabildirdi. Ancak Filistin Devlet Başkanı MahmudAbbas yönetiminin, bu plana sıcak bakmadığı bili-niyor. Özellikle son haftalarda Cenin'de yaşanansüreçler ve direniş gruplarının karşı karşıya kaldı-ğı baskı böyle bir işbirliğinin zeminini de zayıflatı-yor gibi görünüyor.Sonuç olarak, Gazze teslim olmadı. Fakat hayatıyeniden inşa etmek ve Gazze'de halkın iradesiniyansıtan güçlü bir idareyi yeniden tesis etmek içinkat edilmesi gereken yollar var.
[Dr. selim sezer, istanbul Gedik Üniversitesi

siyaset bilimi ve uluslararası ilişkiler bölümü
Öğretim Üyesidir.]

Gazze'de yaşayan 2 milyonu aşkın insanın 15 aydır yaşadığı büyük trajedinin ardından nefes almaya
başlayacağını ve İsrail'in soykırım savaşındaki amaçlarının çoğuna ulaşamadığını söylemek mümkün

Ateşkesin arka planı

Tarihçi-Yazar İbrahim Akkurt İs-tanbul'un tarihine ışık tutmaya devamediyor.İstanbul üzerine yazmış olduğu "İs-
tanbul'un 100 Sultan İkinci Abdülhamid
Eseri", "Bakıp da Göremediklerimizle İs-
tanbul" ve "Vezîriâzam Davud Paşa ve
Külliyesi" isimli kitaplarıyla tanınan Me-dipol Üniversitesi Öğretim Görevlisi İb-rahim Akkurt, İstanbul'un saklı hazine-lerinden Bahçelievler'i geçmişten günü-müze bir perspektifle inceleyerek kitaphaline getirdi.

Yahya Kemal'in "Sade bir semtini
sevmek bile bir ömre değer" diyerek ses-lendiği İstanbul, sırasıyla Roma, Bizansve Osmanlı Devleti'ne ev sahipliği yap-mış; Türkiye Cumhuriyeti'nin göz bebe-ği, incisi, medeniyetler beşiği bir şehir-dir. Her semtinde ayrı bir tarih ve kültürbarındıran İstanbul, sadece Sur içi böl-gesiyle değil, her semtiyle her ilçesiylearaştırılması gereken bir hazinedir. Ta-rih, kültür ve medeniyetler şehri İstan-bul'a dair araştırmalarda ilçelerden

yola çıkarak daha kapsamlı inceleme-lerde bulunmak İstanbul'u anlamamızıda kolaylaştıracaktır.Günümüze kadar Bakırköy'ün birparçası olarak değerlendirilen ve dahaönce üzerinde yeterli ilmi-akademikçalışma yapılmamış olan Bahçelievlerilçesi, özellikle Osmanlı Dönemi vedaha öncesine ait olan tarihsel boyutuaraştırmalara fazla konu olmamıştır.Roma, Osmanlı ve Cumhuriyet dönem-lerine ait farklı kültürel miras yapıları-na ev sahipliği yapan Bahçelievler'inbu tarihsel yolculuğunu, Tarihçi Yazarİbrahim Akkurt arşiv belgeleri ve kay-naklar ışığında titiz bir çalışma ile günyüzüne çıkarmaktadır. Geçmişten Gü-nümüze Bahçelievler'in tarihi serüve-nini ortaya koyan bu eser, Osmanlı Ar-şivi, Cumhuriyet Arşivi, Atatürk Kitap-lığı Arşivi, Encümen Arşivi ve İstanbulKadı Sicilleri Arşivi'nden, Bahçeliev-ler'i ilgilendiren yüzlerce belge arasın-dan titizlikle seçilen çok kıymetli bel-gelerin derlenmesinden bir araya gel-

miştir. Eser, Bahçelievler'in tarihtengünümüze tarihi geçmişini ortaya ko-yan kronolojik bir sıra takip edilerekoluşturulmaya çalışılmıştır. Ayrıca ha-rita, plan ve fotoğraflarla kitabın içeri-ğine zenginlik ve derinlik kazandırıl-mıştır.Bahçelievler ilçesi, Doğu Roma (Bi-zans) döneminden kalan; Çoban ÇeşmeKöprüsü ve Viran Saray Kalıntıları'nınyanı sıra, Osmanlı döneminden tevarüseden; Çoban Çeşme Köprüsü, SiyavuşPaşa Köşkü ve köşke bağlı yapı kalıntıla-rı, tarihi çeşmeleri, anıt ağaçları ile ciddimiktarda kültür varlığını bünyesindebarındırmaktadır.Bu kitap çalışması vesilesiyle Bahçe-lievler bölgesi'nin, Doğu Roma (Bizans)döneminde Aphameia, Osmanlı döne-minde Bosna Köyü (Yenibosna) ve Nifosköyü (Kocasinan) olarak adlandırıldığı-nıve birçok çiftliğin yer aldığı bir tarımbölgesi olduğunu öğrenmekteyiz.1877-78 Osmanlı Rus Harbi sonrası Bulgaris-tan ile Bosna Hersek'ten ve 1923 LozanMübadelesi ile Yunanistan'dan gelenmuhacirler Bahçelievler'in nüvesinioluşturmuşlar. Cumhuriyet dönemindede farklı coğrafyalardan gelen misafirle-re ev sahipliği yapan ilçe, özellikle İncir-li Çiftliği'nin parselasyonu sonucu "Bah-çeli Evler"i, sanayi tesisleri ve ulaşımalanındaki merkezi yapısı ile ön planaçıkmıştır.İstanbul… Toplumların şefkatine sı-

ğındığı, zorda olan her millete kucağınıaçan, kültürleri, inançları, ırkları, güvenve adalet elbisesiyle kuşatan şefkat şeh-ri. Şâir Nâbi'nin: ''Ne kadar âlemi devretse sipihr, Bulmaz İstanbul'a benzerşehir'' (Felek, âlemi ne kadar dolaşsa daİstanbul'a benzer bir şehir bulamaz.)şeklinde övdüğü, tarih kültür ve mede-niyetler şehri.Tarih boyunca farklı milletlere, kül-türlere ve medeniyetlere ev sahipliğiyapmış olan Aziz İstanbul'un misafirle-riyiz. Her semtinde ayrı özellikler ve gü-zellikler barındıran İstanbul, sadece Suriçi (günümüzde Fatih sınırları) bölge-siyle değil, her semtiyle her ilçesiylearaştırılması gereken bir hazinedir. Buanlamda şehir tarihi ve araştırmaların-da ilçelerden yola çıkarak daha kap-samlı incelemelerde bulunmak herhal-de İstanbul'u anlamayı da kolaylaştıra-caktır. İnsanlığın cazibe merkezi olmuşve her bir ilçesi tarihten izler taşıyan İs-tanbul'un, çok kültürlü ve çok katmanlıyapısını, İstanbul'un birçok ilçesindegörebildiğimiz gibi Bahçelievler'de degörebilmekteyiz.Bu kültürel miras yapıları içerisindeOsmanlı döneminden günümüze intikaleden en eski tarihli yapı olan SiyavuşPaşa Köşkü, son restorasyon sonrası ha-liyle adeta Bahçelievler'in tarihi incisiunvanını hak etmektedir. İlçe sınırların-daki tarihi mezarlıklarda yer alan, Os-manlı Türkçesi ile yazılmış, 1893 ve

1925 tarihlerini taşıyan 2 adet mezartaşını da bu çalışma vesilesiyle gün yü-züne çıkararak, ilk kez bu kitap çalışma-sıyla kayıtlara geçmesini sağlamaktayız.5 bölümden oluşan eserin 1. bölü-münde Bahçelievlerin coğrafi konumu,sosyal dokusu ve idari yapısına; 2.bölü-münde doğu roma (Bizans) dönemindebahçelievlerde şehrin ilk sakinleri, tari-hi yapılarına; 3. Bölümünde OsmanlıDöneminde Bahçelievlerin tarihi yapıla-rı, çeşmeleri, çiftliklerine; 4. bölümündeOsmanlı haritalarında Bahçelievlerinyapısı, detayları, yerleşim bölgelerine;5.bölümde Cumhuriyet DönemindeBahçelievlerin eğitim, sanayi, ulaşım, ti-caretine değinilmiştir.

MÜCAHİT BALIKÇI

Geçmişten Günümüze
Bahçelievler
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ŞÜPHEDEN kaçmamız söylenmişti. İnandım. 
Bu sebeple ömrüm boyunca şüpheden kaçtım. 

Yanına yöresine yaklaşmadığım gibi onun da yakın
laşmasına izin vermemiştim. 
Şüphelerin inançsızlık derelerine sürükleye

ceğini, kavlimi şaşırtacağını, verdiğim sözleri yere 
düşüreceğini ve sonunda boğazımı sıkacağını 
düşündüm daima. 

Kaçışım sebepsiz değildi ama sebebin kendisi 
yanlıştı. 

… 
SAĞLAM bir temele dayanmayan kesin yargılar 

oluşturmuşsan elbette bunların tartışma alanına 
gelmesini istemiyorsun. Sorgulanmasına rıza 
göstermiyorsun. 

Sorular yöneltilmesini etrafına ördüğün, 
muhkem sandığın ama aslında sanal olmaktan ileri 
gidemeyen kartondan duvarların yıkılmaması için 
doğru bulmuyorsun. 

Bu elinde olana güvenmemek ya da kendini bu 
hususta kavi görememekten hasıl olan içi kof bir 

bekçilikten ileri gidemiyor tabi. 
Muhafaza ettiklerinin ne kadar korunmaya layık 

olduğunu bile kavramamış olmak elbette içler acısı 
bir durum. Ne yazık ki, yaptığımız tam da buydu. 

… 
“MUHAFAZA ettiklerinize verdiğiniz önem kadar 

şüphelerinize de ehemmiyet verin, bu sizi diri kılar” 
sözünü hatipten işittiğimde “Bu da ne şimdi?” tep
kisini vermiştim istemsiz olarak. 

Bırakmadı peşimi. 
Ben ne kadar kabule yanaşmayıp kaçmışsam, bu 

söz de en az o kadar inatçılık ederek ardımdan 
geldi. 

Sonunda buluşup bir masaya oturduk. İyi de oldu. 
… 
ŞÜPHEN kadar varsın aslında. 
Ve şüphen kadar dirisin. Yine ancak o kadar cesur 

olabilirsin. 
Düşünen bir aklın ve akleden bir kalbin varsa 

şüpheden kaçmamalısın.  
Ki, hakikat sana gökçek yüzünü göstermek için 

peçesini açsın. 
Şüpheni büyük tutmalısın. Korkmamalısın ondan.  
Kuşkulanmaların ne kadar büyük ve derinse 

hakikate vurgunluğun da o kadar büyük ve derin 
olacak zira. Sana öğretilenlere, kulağına üflenenlere, 
mânâsına vâkıf kılınmadan ezberletilenlere tered
dütsüz yaslanırsan uyanışın asla gerçekleşmeyecek. 
Kadük kalacaksın. 

Kendini gerçekleştirmeden bu dünyadan göçüp 

gitmek ne acı! 
… 
SAHİH şüphelerin senin en güçlü bağındır. Bunu 

değerlendirmelisin. 
Şüphesiz olmak; bağsız, bağlantısız kalmaktır. 
Samimi bir yol yürüyüşü şüphelerin peşine 

düşüp doğru bildiklerini yüce kitabımız Kur’anı 
Kerim’e arz ederek doğruluğunu yanlışlığını test 
etmek demektir. Fahri Kâinat Efendimizin ilkelerle 
oluşan izini sürmek, O’nun mübarek uygulamasıyla 
şüphelerinden arınıp sağlamasını yapmak demek
tir. 
Şüphe duymamak ise doğru bildiğin yanlışlara 

sahip çıkarak onlara kapaklanmaktır. 
… 
BASİT şüphe, makul şüphe, yeterli şüphe ve 

kuvvetli şüphe gibi tasnifler yapabilmek ve bunun 
altından kalkmak önce buna niyet etmek ardın
dansa sağlam bir akıl ile güçlü verilere dayanmakla 
olur. 
İrade ister. Kararlılık lazım gelir. Korkmamayı 

icap ettirir. 
Sahih iman böyle oluşur ve kalpte karar kılar. 

Yani eğer istersen şüphenin güçlü bağı seni kuvvetli 
bir imana taşır. 

… 
ŞÜPHE birbirine benzemesinden dolayı iki ayrı 

şeyi birbirine karıştırmak olarak tanımlanır.  
Belirsizliktir ve karışıklıktır. Kesin bilgi ve sağlam 

bir kanaate varamamak hâlidir.  

Sabit olmadığı halde sabitmiş gibi görünenden 
kuşkulanmak ise gerçeğin ardına düşmektir. 

Çatışma ihtilafını temize çekmek için iyi bir fırsat
tır. 

Konu o kadar hassastır ki aynı mânâyı ifade eden 
şek, zan ve vehim gibi başka kavramların içerik
lerini bütün ayrıntılarıyla kavramayı gerektirir. 

Kısacası mutlak bir tereddüde sahip olup bunu 
önemseyerek çözümleyemediğinde mutlak bir 
imana ulaşamayacak ve hayallerine iman diye 
sarılacaksın. 

Sahip olduğun bilgilerin doğruluk derecesine 
vakıf olabilmen şüphe ile olan güçlü bağına bağlıdır. 
Şüphenin hiçbir türünü barındırmayan yani Reyb 

içermeyen vahye ulaşmak ve kalbini tatminsizlik
ten, aklını huzursuzluktan arındırman için şüphe 
bağından, başıbozuk bir biçimden azade ilkeler üz
erinden ilerleyerek yararlanmalısın. 
İşte o zaman Kur’an’dan korkmadan bahsedebile

ceksin. Sadakat ilişkini pekiştireceksin çünkü. 
Âyetler arasında seçki yapmadan tümüne tam bir 
tatmin olmuşlukla sahipleneceksin. 

Yani şüphen seni şüphe içermeyen kavi bir imana 
isal edecektir. 

Demem o ki, şüphe ile bağını iyi tut ki, Allah’ın 
kurtarıcı ipi olan vahyi tam tutabilesin. 

Ya Selam! 

Emtia piyasasında, ABD Başkanı Donald 
Trump'ın uygulamaya aldığı tarifelerin ulus

lararası ticaret üzerindeki olası etkilerine 
dair endişelerle karışık seyir öne çıkarken, 
yatırımcılar ABD'de yeni yönetimin atacağı 

adımlara ve sonuçlarına odaklandı. 

UĞUR CANBOLAT

Şüphe Güçlü Bir Bağdır

Emtia piyasasında geçen hafta Trump rüzgarı esti 

Trump'ın, Çin'e karşı ılımlı 
yaklaşımı ve müzakereye açık 
olduğunu ifade etmesi, daha 
önce uygulayacağını belirttiği 
tarifelerin uluslararası ticaret 
üzerindeki belirsizliklerini bir 
nebze de olsa hafifletti. 

 
Trump'ın video konferans 

yöntemiyle katıldığı Davos'ta 
düzenlenen Dünya Ekonomik 
Forumu'nda (WEF), jeopolitik 
risklerin giderilmesine ilişkin 
mesajları ile petrol fiyatları ve 
faiz oranlarının düşürülmesi 
gerektiği yönündeki açıkla
maları da varlık fiyatları üz
erinde etkili oldu. 

 
Öte yandan Trump'ın Çin'e 

yönelik ılımlı tutumuna karşın, 
Kanada, Meksika, Avrupa Birliği 
(AB) gibi ticaret partnerlerine 
yönelik tehditleri endişe oluş
turmaya devam ederken, tar
ifelerin küresel ticaret 
savaşlarını tetikleyebileceğine 
ve ABD'de enflasyonist baskıları 
artırabileceğine ilişkin kaygılar 
devam ediyor. 

 
Bununla birlikte, ticari tarife 

söylemlerine yönelik açıkla
malarda bulunan Çin Başbakan 
Yardımcısı Ding Xuexiang koru
macılıkla hiçbir yere varılamay
acağını belirterek, "Bir ticaret 
savaşında kazanan olmaz." 
ifadesini kullandı. 

 
Ülkesinin ticaret fazlası 

peşinde olmadığını bildiren 
Ding, ticareti dengelemek için 
yüksek kaliteli ürün ve 
hizmetler ithal etmeye istekli 
olduklarını söyledi. 

 
Altının ons fiyatı, Trump'ın 

faiz oranlarını düşürme çabaları 
ve gümrük vergilerindeki belir
sizlik nedeniyle dolar en
deksinin zayıflamasıyla geçen 
hafta yükselerek üst üste 4 haf
talık yükselişle 2024 Ekim ayın
daki rekor seviyesine yakın 
seyretti. Bununla birlikte anal
istler, Trump'ın otomobil 
endüstrisini "kurtaracaklarına" 
dair açıklamasının muhtemelen 
paladyum fiyatlarının toparlan
masına neden olabileceğini be
lirtti. 

 
Bu gelişmeler ile birlikte ons 

bazında fiyatlar, geçen hafta al
tında yüzde 2,6 ve paladyumda 
yüzde 3,7, platinde yüzde 0,7, 
gümüşte yüzde 1,1 arttı. 

 
Trump'ın uyguladığı tarifeler 

geçtiğimiz hafta baz metaller üz
erinde de etkili oldu. 

 
Analistler, Kanada'da Quebec 

eyaletinin alüminyum üreti
minde dünyada 4. sırada yer 
aldığını belirterek, Trump'ın 
uygulayacağı tarifelerin 
alüminyum piyasaları üzerinde 
bir etki yaratabileceğine dikkati 
çekti. 

 
Konu hakkında açıklamada 

bulunan Kanada Alüminyum 
Birliği Başkanı ve CEO'su Jean 
Simard, "Bu durum bizi etkileye
cek çünkü en büyük müşterimiz 
üzerinde olumsuz bir etki yarat
acak, bu da tüketimin düşmeye 
başlaması anlamına geliyor." 
dedi. 

 
Öte yandan Endonezya'nın 

nikel madenciliği derneği APNI 
yaptığı açıklamada, ülkenin 
2025 nikel madenciliği kotasını 
298,5 milyon metrik ton olarak 
onayladığını bildirdi. 

 
Kurumsal tarafta ise dünyanın 

en büyük madencilik ve metal 
üretim şirketlerinden biri olan 
Rio Tinto, Trump'ın Arizona'
daki bakır madeni için onay 
vereceğine dair beklentilerinin 
olduğunu belirtti. 

 
Financial Times'da yayın

lanan haberde, Rio Tinto'nun 
CEO'su Jakob Stausholm, "Bu 
projeyi ilerletmek için gerçekten 
iyi bir şansımız olduğunu 
düşünüyorum" ifadelerini kul
landı. 

 
Baz metallerde tezgah üstü 

piyasada geçen hafta fiyatlar 
libre bazında bakırda yüzde 0,9, 
alüminyumda yüzde 2, nikelde 
yüzde 2,6, kurşunda yüzde 1,7 
ve çinkoda yüzde 4,5 azaldı. 

 
Petrol fiyatları ulusal acil 

durum ilanıyla düşüşe geçti 
Petrol fiyatları, Trump'ın ik

inci başkanlık dönemine ener
jide "ulusal acil durum" ilan 
ederek başlamasının etkisiyle 
haftayı düşüşle tamamladı. 

 
Beyaz Saray tarafından 

yayımlanan kararnamede, AB
D'nin enerji üretimindeki yeter
sizliklerin ekonomik ve ulusal 
güvenlik açısından "olağanüstü 
bir tehdit" oluşturduğu belirtil
erek, ülkede fosil yakıt üreti
minin artırılacağı mesajı verildi. 
Trump, Alaska'nın doğal kaynak 
potansiyelini ortaya çıkarmaya 

yönelik bir kararnameyi 
imzalarken, Joe Biden döne
minde kara sularında petrol ve 
doğal gaz sondajına getirilen 
yasakları da iptal etti. 

 
ABD'nin enerji üretim kapa

sitesini artırmaya yönelik adım
larının kısa vadede arzı 
artırabileceğini ve fiyatların 
aşağı yönlü hareketini 
destekleyebileceğini ifade eden 
analistler, Trump'ın, Meksika ve 
Kanada'dan gelen ürünlere 
yüzde 25, Çin'den gelen ürün
lere ise ek yüzde 10 gümrük 
vergisi getirebileceğini be
lirtmesinin, ülkede fiyat 
artışlarına yol açabileceği 
endişelerini artırdığını belirtti. 

 
Analistler ayrıca bu durumun, 

ülkede petrol talebinin azalacağı 
beklentisini güçlendirdiğini, fiy
atlar üzerinde aşağı yönlü baskı 
oluşturmaya devam ettiğini 
söyledi. 

 
Öte yandan, Amerikan Petrol 

Enstitüsü (API), ABD'nin ticari 
ham petrol stoklarının geçen 
hafta önceki haftaya göre 1 mi
lyon varil arttığını öngördü. 
Piyasa beklentisi, stokların 2 mi
lyon 600 bin varil azalacağı 
yönündeydi. Beklentinin aksine 
stoklarda artış olması, ABD'de 
talebin zayıfladığına işaret ed
erek petrol fiyatlarını aşağı 
çekti. 

ABD Enerji Enformasyon 
İdaresinin (EIA) haftalık petrol 
raporuna göre, ABD'nin ticari 
ham petrol stokları geçen hafta 
yaklaşık 1 milyon varil azalarak 
411 milyon 700 bin varile düştü. 
Beklentiler, stokların 1 milyon 
varil artacağı yönündeydi. 
Ayrıca, ABD'nin günlük ham 
petrol üretiminin de yaklaşık 4 
bin varil düşerek 13 milyon 477 
bin varil olduğu kaydedildi. 

 
Bunula birlikte Trump, Suudi 

Arabistan ve OPEC'ten petrol 
fiyatlarını düşürmelerini talep 

edeceğini ve Riyad'dan, plan
lanan ABD yatırım paketini 600 
milyar dolardan 1 trilyon dolara 
çıkarmasını isteyeceğini söyledi. 

 
Bu arada, Çin merkezli enerji 

şirketi China National Petro
leum Corp (CNPC) tarafından 
yayınlanan rapora göre, Çin'in 
ham petrol ithalatının bu yıl yal
nızca yüzde 1 artması bek
leniyor ve ülkenin petrol 
ithalatına bağımlılığının 2026
2030 yılları arasında yüzde 70 
civarında kalacağı öngörülüyor. 

 
Doğal gaz fiyatları ise iklim 

koşulları ve jeopolitik 
gelişmeler ile birlikte yükselişini 
sürdürmeye devam ediyor. 

 
Bu gelişmelerle Brent 

petrolün varil fiyatı geçen haf
tayı yüzde 2,9 azalışla kap
atırken, New York Ticaret 
Borsası'nda işlem gören doğal 
gazın İngiliz termal birimi 
(MMBtu) cinsinden fiyatı da 
yüzde 1,6 artışla tamamlandı. 

 
Çin, 5 Brezilyalı firmanın soya 

fasulyesi sevkiyatlarını dur
durdu 

Trump'ın Tarım Bakanlığı için 
aday gösterdiği Brooke Rollins, 
daha önce etanol zorunluluk
larına ve tarım sübvansiyon
larına karşı çıkan bir kuruluşu 
yönetmiş olmasına rağmen, 
yaptığı açıklamada gümrük 
vergilerinden kaynaklanan kayı
pları telafi etmek amacıyla 
çiftçilere doğrudan ödeme yap
mayı değerlendireceğini belirtti. 

 
Öte yandan, Endonezya doğal 

kaynak ihracatçılarına gelir
lerini en az bir yıl boyunca yurt 
içinde tutma zorunluluğu ge
tiren yeni bir düzenleme hazır
ladığını duyurdu. Ekonomi 
Bakanı Airlangga Hartarto, 
geçen hafta yaptığı açıklamada, 
bu düzenlemenin sevkiyat bel
gelerinde en az 250 bin dolar 
değerinde olan her ihracat için 

geçerli olacağını belirtti. 
 
Soya fasulyesinde ise 

dünyanın en büyük soya fasu
lyesi alıcısı olan Çin, beş 
Brezilyalı firmadan gelen soya 
fasulyesi sevkiyatlarını, yüklerin 
bitki sağlığı gerekliliklerini 
karşılamaması nedeniyle dur
durdu. 

 
Hindistan, kırsal gelirleri 

artırmak ve enflasyonu kontrol 
altına almak amacıyla, gelecek 
ayki bütçede tarım sektörüne 
yapılan harcamaları yaklaşık 
yüzde 15 artırarak 20 milyar 
dolara çıkarmayı planladığını 
kaydetti. Analistler, bunun son 6 
yılın en büyük artışı olacağını 
belirtti. 

 
Bu gelişmelerle geçen hafta 

Chicago Ticaret Borsası'nda kile 
başına fiyatlar buğdayda yüzde 
1, mısırda yüzde 0,5 ve soya fa
sulyesinde yüzde 2 artarken pir
inçte yüzde 0,88 azaldı. 

 
Şeker fiyatları, Hindistan'ın bu 

sezon sonuna kadar 1 milyon 
ton şeker ihracatına izin vere
ceği haberinin ardından, 3 yılın 
en düşük seviyelerine geriledik
ten sonra bu seviyeden kayı
plarını telafi ederek haftayı 
artıda kapattı. 

 
Kakao piyasasında ise Gana, 

20232024 sezonunda 370 bin 
ton kakaonun teslimatını düşük 
üretim nedeniyle erteledi ve 
Tarım ve Gıda Bakanı Eric 
Opoku, üretimin 20 yılın en 
düşük seviyesine düşmesi ne
deniyle önceki sezondan bu se
zona teslimatın ertelendiğini 
açıkladı. 

ABD'de faaliyet gösteren 
emtia borsası Intercontinental 
Exchange'de libre bazında fiyat
lar, pamukta yüzde 0,2 azalırken 
şekerde yüzde 4,5 kahvede 
yüzde 5,6 arttı. Kakaonun ton 
başına fiyatı da haftayı yüzde 5,7 
artışla tamamladı.(AA)

ULAŞ İKE

Eğitim ve Sağlık  
Harcamalarında  
Vergi Avantajları

Her yıl gelir vergisi beyannamesi dönemi 
geldiğinde birçok vatandaş, vergi yükünü 
azaltmanın yollarını arıyor. İşte bu noktada, 
eğitim ve sağlık harcamalarının beyan edilen 
gelirden indirilmesi hem bireyler hem de 
aileler için önemli bir avantaj sunuyor. 
Ancak, bu fırsatı değerlendirebilmek için be
lirli kuralları bilmek ve uygulamak gerekiyor. 
Gelin, bu konuyu yakından inceleyelim. 

 
İndirimden Yararlanma Şartları: 
1.Türkiye'de Yapılması: Harcamaların 

Türkiye sınırları içinde gerçekleştirilmesi 
gerekmektedir. 

2.Belgelendirme: Harcamalar, gelir veya 
kurumlar vergisi mükellefi olan gerçek veya 
tüzel kişilerden alınacak fatura veya serbest 
meslek makbuzu ile belgelenmelidir. Yazar 
kasa fişleri (ÖKC) bu kapsamda kabul 
edilmemektedir. 

3.Kapsam: Mükellefin kendisi, eşi ve 
küçük çocukları için yapılan harcamalar in
dirim konusu yapılabilir. Küçük çocuk 
tanımı; mükellefle birlikte oturan veya 
mükellef tarafından bakılan, 18 yaşını veya 
tahsilde olup 25 yaşını doldurmamış çocuk
ları ifade eder. 

4.Sınır: Eğitim ve sağlık harcamalarının 
toplamı, beyan edilen gelirin %10'unu aş
mamalıdır. Bu oranı aşan kısım indirim 
konusu yapılamaz ve gelecek yıla devredile
mez. 

 
İndirime Konu Olan Harcamalar: 
•Eğitim Harcamaları: 
•Eğitim ve öğretim kurumları, anaokulu, 

kreş ve dershanelere yapılan ödemeler. 
•Eğitim amaçlı kurs ücretleri. 
•Okul servis ücretleri. 
•Kitap ve kırtasiye alımları. 
•Öğrencilerin özel yurtlarda ve pansiyon

larda kalmaları durumunda ödenen tutarlar. 
•Sağlık Harcamaları: 
•Teşhis ve tedavi sürecinde yapılan 

muayene, tahlil, ameliyat, fizik tedavi ve has
tane giderleri. 

•İlaç, sağlık malzemesi, gözlük ve lens 
alımları. 

 
Eğitim ve sağlık harcamalarının gelir ver

gisinden indirilebilmesi, bireyler için ciddi 
bir tasarruf kapısı açıyor. Bu sayede hem 
çocuklarının eğitimi hem de sağlık giderleri 
için harcama yapan aileler biraz olsun nefes 
alabiliyor. Ancak, bu fırsattan yararlanmak 
için kurallara uygun şekilde hareket etmek 
ve belgeleri eksiksiz bir şekilde hazırlamak 
şart. Vergi beyannamesi döneminde, bu de
tayları göz ardı etmemeniz size önemli bir 
mali avantaj sağlayabilir. 

 
Peki Ücretli Çalışanlar Bu İndirimden Fay

dalanabilir mi? 
 
Evet, ücretli çalışanlar da eğitim ve sağlık 

harcamalarını gelir vergisi matrahından in
direbilir. Bu durum, 193 Sayılı Gelir Vergisi 
Kanunu’nun 89. maddesi uyarınca düzen
lenmiştir. Ancak ücretli çalışanların bu in
dirimden faydalanması için yıllık gelir 
vergisi beyannamesi vermeleri gerekmekte
dir. Ücret geliri yalnızca işveren tarafından 
stopaj yoluyla vergilendirilen çalışanlar bu 
avantajdan yararlanamaz.  

 

Türk Hava  
Kurumunun  
sigorta şirketi  
halka açılıyor 

Yurtnaç, AA muhabirine, 1925'te Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk tarafından kurulan 
THK'de 2023 yılının sonunda kayyum 
heyeti olarak göreve geldiklerini söyledi. 

THK'nin amacının, havacılığın ve hava 
sporlarının yayılmasının yanı sıra savunma 
sanayisini desteklemek olduğunu vurgu
layan Yurtnaç, kurumun 2010 yılından bu 
yana çeşitli idari, mali ve hukuki sorunlarla 
karşı karşıya kaldığını ifade etti. Yurtnaç, 
göreve geldiklerinde bu sorunları çözmek 

için belirledikleri plan ve program 
çerçevesinde çalıştıklarını belirterek, ku
rumu hantal yapıdan kurtarmak için idari 
olarak küçülmeye gittiklerini anlattı. En 
önemli hedeflerinin, yeni yapıyla beraber 
kurumun borçlarını ödedikten sonra yeni 
hukuki düzenleme çalışmalarına başlamak 
olduğunu dile getiren Yurtnaç, THK'nin 
hem dernek hem de vakıf olduğunu hatır
lattı.Kurumun şirketlerine ilişkin bilgi 
veren Yurtnaç, şöyle konuştu: 

"Vakfın içinde üniversite ve 8 tane 
anonim şirket var. Biz göreve geldiğimizde 
bu anonim şirketlerin bir kısmı pasifti. Biz 
de ekonomik açıdan olumlu olmayan şir
ketlerimizi kapattık. Bu şirketler arasında 
sadece THK'nin hava araçlarının sigor
tasını yapan bir şirket vardı. THK'nin hava 
araçlarının sigortasını yapan şirket, hem 
kurumumuzun asıl sahibi vatandaşımıza 
hizmet etmesi hem de kuruma gelir sağla
ması amacıyla THK'nin 100'üncü kuruluş 

yıl dönümü olan bu yıl halkımızın hizme
tine açılacak. Söz konusu hizmet, THK'nin 
ülke genelindeki belli şubeleri üzerinden 
yapılacak." 

Yurtnaç, ihtiyacı olan herkesi bu hizmeti 
almaya davet ederek, devletin manevi 
desteğiyle varlığını sürdüren THK'nin, 
halkın nakdi desteğiyle ayakta kaldığını, 
söz konusu katkının sigorta şirketi üz
erinden de devam etmesini istediklerini 
sözlerine ekledi.(AA)
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içiMiz, yüreğimiz yangın yeri çok-tandır. Deprem, sel, yangın, trafik kaza-ları, heyelan, kadına şiddet, artan cina-yetler, Gazze’deki dram ve nice nice içve dış olaylar, içimizi, yüreğimizi maale-sef yangın yerine çevirdi. En son BoluKartalkaya'da bir büyük yangın oldu.Yangından sonra, bu acımız ile adetakavrulurken bir de Ülkede birden birebir tartışma başladı. “Bolu Kartalkaya
kayak merkezinde bulunan bir otelde
yangın çıkması sonucunda 79 vatan-
daşımızın o yangında ölmesinden do-
layı Belediye mi sorumlu, yolsa Tu-
rizm Bakanlığı mı sorumlu? Suçlu
kim?”Ülkemizde de insanlarımızın traje-dik bir şekilde, bazı kaza ve olaylar se-bebiyle canından olmaları, yaralanma-ları, önlenebilir kazalar ve olayların ön-lenmemesi, yeterli ve etkili bir yönetimve denetim sisteminin kurulmamış ol-ması, şahsımı oldukça müteessir eyliyor.
İnsanlarımızın önlenebilir kaza ve
olaylardan, trafik kazası, yangın ve
benzeri olaylardan dolayı mağdur ol-
ması ve bir şey yapamamak, şahsımı
çok üzüyor. Çok mahzun oluyorum.
Göz göre gelen bu felaketlerden dola-
yı müteessirim. Gerçi bu olaylar olur-ken, vicdanen rahatım. Yani şunu söyle-mek istiyorum. Bu Ülkede etkili dene-tim ile yönetim hususunda belki de 40

yıldır yazıp çiziyorum. Kimse dinlemesede, dikkate alınmasa da etkili yönetimve denetim konusunda yazıp çiziyoruz. Eğer bizim 40 yıldır yazıp çizdikleri-miz dikkate alınmış olsaydı, belirttiği-miz ve önerdiğimiz şekilde bir sistemtesis edilmiş olsaydı, “hiçbir kaza ve
olay olmazdı” demiyorum, ancak
“birçoğu olmazdı” diyorum. Bunu
açık yüreklilikle ve net olarak iddia
ediyorum. Buna inanmayan ve aksiniiddia eden varsa, araştırsınlar ve beniyanlış çıkartsınlar. Ancak yapamazlar. Maalesef, bir kaç gün önce, BoluKartalkaya kayak merkezinde bulunanbir otelde yangın çıkması sonucunda 79vatandaşımız hayatını kaybetmiş ve 51vatandaşımız yaralanmıştır. Bolu Kar-talkaya mevkiinde meydana gelen söz-konusu yangında ölen kardeşlerimizerahmet, yaralılara Yüce Rabbimden şifadiliyorum.Bu yangın sonrasında, bu büyük fa-cia sonrasında, Ülkede şu şekilde bir ku-tuplaşma oldu. Bir kısım insanlar, doğ-rudan doğruya Bolu Belediyesini so-rumlu tutarken, bir kısım insanlar buyangın dolayısıyla asıl sorumluluğunKültür ve Turizm Bakanlığında olduğu-nu beyan ediyorlar.

İnsanlar bu olayı neredeyse son iki
gündür TV’lerde, sosyal medyada,  ya-
zılı ve görsel medyada sürekli gündem-
de tutuyorlar. Kartalkaya otel faciası
artık bir siyasi kutuplaşma malzemesi
oldu. Böyle bir kutuplaşma dahi başlı ba-şına yanlıştır ve düşündürücüdür.Geldiğimiz bu noktada, sözkonusuolay, otel faciası nedeniyle birçok insa-nımızın da zihinlerinde tereddüt ve is-tifham oluşmuştur. Kim haklı, kim hak-sız, bu soruya cevap bağlamında her ka-fadan ses çıkmaktadır. Ortada bir yangın var. Yangının ol-maması için baştan uygulanması gere-ken tedbirler ayrıdır ve sorumluluk ayrıkurumlardadır. Yangın olduktan sonrahızlıca söndürülmesi ayrı kurumlarınsorumluluğundadır. Bunun yanında otellerin denetimsisteminin etkili olup olmadığı ayrı birhusustur. Yangınla ilgili yapılması gere-ken denetimlerin ve düzenlenmesi icapeden raporların vaktinde ve muntazambir şekilde sağlanıp sağlamadığı ayrı birhusustur. Belediyelerin turizm tesisle-
rini denetleme görevi var mı? Turizm
Bakanlığı kontrolörleri otelleri denet-
leme görevini etkili ve gerektiği şekil-
de yapabiliyor mu?Türkiye’de yangın, turizm, denetimve benzeri hususlara ilişkin mevzuat nekadar güçlü? Ne kadar akılcı? Türkiye’deyangın, turizm, denetim ve benzeri hu-suslara ilişkin mevzuatın güncellenmesigerekmiyor mu? Daha modern ve dahaetkili mevzuat oluşturulması icap etmi-yor mu? Niye bu konular gündeme gelipde gerekli adımlar atılmıyor?

Bu ahvalde, bu ciddi soruların gün-demde olduğu bir ahvalde, her kafadanses çıkıyor, bilen de konuşuyor, bilme-yen de konuşuyor.Bilmediği halde, “yani denetim ne-
dir, teftiş nedir, müfettiş denetimi ne-
dir, diğer denetimler nasıl yapılır,
müfettiş kimdir, Türkiye’deki denetim
sisteminin son yıllarda hangi hale
geldiği hakkında bilmediği halde” ko-nuşanlardan ve yazanlardan biri deHürriyet Gazetesi Yazarı Ahmet HakanCoşkun'dur. Malum Yazar Ahmet Ha-kan, 23 Ocak 2025 tarihli “Ahbap Çavuş
Katliamı” başlıklı yazısında “sallamış
da sallamış.” Kafasına göre, yalan yan-lış atmış da atmış. Kime sallamış? Kimeatmış? Müfettişlere, denetçilere salla-mış ve atmış. Sallamış da, boşa sallamış,boş konuşmuş. Yazdıklarından bir kaçını maddemadde belirteyim:1-Denetimi hangi kurumun yaptı-ğından çok daha önemli olan denetiminyapılma biçimi. Hepimiz biliyoruz. Budenetim işlerinde genellikle ahbap ça-vuş ilişkisi büyük rol oynar.2-Cebini kazandığı büyük paralarlaşişirmiş otel sahibi ile denetimi gerçek-leştiren görevliler arasında genelliklebir “al takke ver külah” yaklaşımı olur.Otel sahibi “Müfettiş Bey, sizi ailecekotelimize bekliyoruz” der. Müfettiş Beyde “her şeyiyle yönetmeliğe uygundur”raporunu veriverir. Ve olay biter.3-Peki ya bir denetim ahlakımız varmı Hah! İşte o yok. Denetlenende de ah-lak yok. Denetleyende de ahlak yok.Bu üç maddede yazılanlar ile Bo-lu’daki o otel yangını faciasının hiç ala-kası yok. Önce bunu belirteyim. Sorun, iki üç denetçi ya da müfettişeyıkılacak kadar basit değil. Sorun velev

ki bir kaç görevini yapmayan denetçi
ya da müfettiş Sorunu değil, sorun
“sistem sorunudur.”Bilmediği halde yazan Ahmet Ha-kan’ın meslektaşlarımızı, denetçiler ilemüfettişleri bu kadar ağır itham altındabırakması, adeta tüm denetçi ve müfett-işleri, “ahbap çavuş ilişkisi” içinde gör-evini savsaklayan insanlar olarak gös-termesi, denetim ahlakına sahip olma-yan menfaatçi kişiler olarak tanımlama-sı, en hafif tabirle, kabalık, haksızlık
ve açık bir iftiradır. Kamudaki kariyersahibi büyük bir camiayı, yetkin bir de-netim kitlesini, cümle denetim görevli-lerini, o yazıda söylediği sözler ile töh-met altında bırakan Ahmet Hakan Coş-kun derhal özür dilemelidir. Kırk yıla yakın Kamu’da müfettişlikve denetçilik tecrübem ile beyan ediyo-rum ki, konu Ahmet Hakan’ın belirttiğişekilde hiç de cereyan etmiyor. (Münfe-rit bazı olaylar ve suistimal her meslek-te olabilir. Bunu genelleyip bir camiayıtoptan suçlamak yanlış.)Bir kaç münferit denetçi ve müfettiş,bazı denetim ve teftişlerinde yanlış yap-mış olabilir mi? Böyle bir kaç kişi, dene-tim ve teftiş mesleğine ihanet etmiş ola-bilir mi? Olsa da bunun, asıl görülme-
si gereken “Kamu’daki denetim ve yö-
netim bağlamındaki sistemsizlik, son
zamanlardaki gibi “denetimi hafife
alma anlayışı” ve benzeri meseleler
yanında” devede kulak bile değildir.Ey Ahmet Hakan sen, “denetim veyönetim bağlamındaki meselelere” va-kıf değilsin. Bilmediğin bir konuda “ah-kam kestiğin” için vebal altındasın.Bir sonraki yazımda “Kamu’daki
denetim ve yönetim” bağlamındaki
yeni ve güncel meseleleri tek tek an-
latmaya çalışacağım. Çünkü bu yazı-mızın hacmi doldu.
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FACİASI VE AHKAM 
KESEN AHMET HAKAN 

devlet Bahçeli’nin 22 Ekim'de Teröristbaşı Ab-dullah Öcalan’a yönelik örgütü lağvetmesi koşuluyla,"Umut hakkı için başvurması ve TBMM’de DEM PartiGrup Toplantısı'nda konuşması" için yaptığı çağrı Tür-kiye'de “Milat” olarak nitelendirilmişti.DEM Parti vekilleri Pervin Buldan ve Sırrı Sürey-ya Önder'den oluşan iki kişilik heyetin TeröristbaşıAbdullah Öcalan ile İmralı Adası'ndaki görüşmesini"hayırlı bir başlangıcın ivmesi” olarak yorumlayanBahçeli sürece destek verdiğini bir kez daha yinele-mişti. DEM Partinin AK Parti ile gerçekleştirdiği top-lantının ardından Grup Başkan Vekili Abdullah Gü-ler’in "Olumlu bir görüşmeydi, önümüzdeki günlerdedaha detaylı açıklamalar yapacağız" ifadeleri önü-müzdeki günlerde bu trafiğin devam edeceğinin açıkgöstergesi olarak yorumlandı.DEM Parti'nin siyasi partileri ziyaretleri kapsamın-da AK Parti ile yaptığı görüşmeyi, araştırmacı-yazar
Hüseyin Coşkun istiklal Gazetesine anlattı.
“DEVLET BAHÇELİ TAM 
BİR SİYASİ DEHADIR”Hüseyin Coşgun AK Parti’nin bu süreçte üzerinedüşeni yerine getirdiğini vurgulayarak, DEM Par-ti’nin diğer siyasi partilerle görüşmeler yapması sü-recinin, esas aktörünün, Devlet Bahçeli olduğunusöyledi:  “Ak Parti bu konuda derin tecrübeye sahip.Keza Devlet Bahçeli tam bir siyasi dehadır. Türk dev-letlerinin önemli bir özelliği vardır. Savaşmadan öncekarşı tarafa bir eman hakkı tanır. Buna hitaben, nite-

kim Devlet Bahçeli ve DEM Parti’nin görüşmesi sıra-sında da Hakan Fidan’ın açıklamalarına baktığımız-da, artık devletin tamamen PKK’yı tasfiye etmek üze-re attığı adımları görüyoruz. Siyasi anlamda da DEMParti üzerinden teslim olma fırsatı verdiklerini görü-yoruz. Hükümet öyle adımlar atıyor ki, artık DEMParti ve mensuplarının sen barış istemiyorsun diye-cebileği bir konuma getirdiler. DEM Partililer bu ko-nuda çıkmazda kalacağının da, çok iyi farkında. Bunedenle Devlet Bahçeli’nin kararlı adımlar atması,rest çekmek olarak değil, aksine bütün söylemlerininarkasındaki sağlam duruşu, derin görüşü, onun nekadar büyük bir siyasi deha olduğunu gösterir."
“AK PARTİ MHP’NİN 
TAVRINDAN MEMNUN”Coşgun, gerek Ak Parti gerekse MHP muhataplarıaynı bilinç ve istekte birleşen, terörün bitmesini iste-yen hem Türk hem de Kürt vatandaşıdır.  Ak PartiMHP’nin tavrından dolayı çok memnundur. Çünkü,terörün bitmesi demek sadece askeri anlamda değil,siyasal anlamda da bazı zihniyetlerin değişmesi, butopraklarda yaşayan insanların aidiyyet şuuruyla butoprakların bir evladı olduğunu bilmesi ve istemesidemektir. Belki %10’luk bir kesim diyebileceğimizkesimin de PKK’nın bir terör örgütü olduğunu, hak-larını hiçbir şekilde aramadığını,  şuanki  iktidarınTürkü Kürtten ayırmadığını artık anlaması ve hiçbirterör örgütüne sırtını yaslamadan sadece siyaset ya-parak istediklerini alabileceklerini bilmeleri gerekir.

Bu sebeple Ak Parti ve MHP’nin bu süreç için takın-dıkları tavır çok önemlidir.Hem Ak Parti hem de Milliyetçi Hareket Partisi-nin tabanı bu sürece ve yapılan görüşmelere nasılyaklaşıyor sorusuna ise Coşgun; “Ak parti seçmeni bukonuda bağışıklık kazanmış bir seçmendir. ÖzellikleKıbrıs için yapılan görüşmelerde her ne kadar kıbrıselden gidiyor gibi görünse de bugün dünya konjonk-türünde Avrupa’nın Türkiye’ye hiçbirşey söyleyeme-diğini görüyoruz. Çünkü barışı istemeyen taraf Rumkesimiydi. İsteyen taraf ise Türk tarafıydı. Ak Parti bukonuda şunu anladı ve gördü. Cumhurbaşkanımızbirşey istiyorsa ve bu konuda ilerliyorsa bazen canı-mızı acıtsa da sonunda gerçekten hayırlı olan birşe-yin olduğununa Ak Parti seçmeni kanaat getirdi.Mhp tabanında da lider doktrin esası olduğu için,devleti yanlışa sürükleyecek  bir karar almayacağınıbildikleri Devlet Bahçeli’nin tüm tecrübesi, terörü ta-mamen bitirmeye yönelik yaptığı siyaset, elini ateşesokarak  hem zihinlerde hem de sahada büyük birhamle yapmasıdır. Bu hamleyi eğer ki Akparti yap-saydı, bu kadar ses getiremezdi. DEM Parti ve des-tekçilerine ya bu devletle birlikte olursunuz düzgün-ce yaşarız ya da tarih önünde bütün sorumluluğu sizalırsınız diyerek, tabanıyla kendisini arada bırakmış-tır. Barışa destek vermezseniz PKK’nın yok oluşunuizlersiniz diyerek ikilemde bıraktığını görüyoruz.Yani evet bu konuda MHP’nin seçmeninin de hazırolduğunu düşünüyorum." şeklinde konuştu. 
naySUN BeKdeMir

“AK PARTi DEM PARTi’Yi
iKiLEMDE BIRAKTI”

dışişleri Bakanı Hakan Fidan, güncel bölgesel veküresel gelişmelere ilişkin Suudi Arabistan merkezliAsharq News televizyonuna değerlendirmede bulun-du. Fidan, yabancı güçlerin bölgeye çok aşırı şekildemüdahale etmesinin, belli devletlerin kendi ülke çıkar-larını değil de başka ülkelerin çıkarlarını savunması-nın ve başka ülkeler adına hizmet etmesinin Suriye'de-ki gibi sonuçlar doğurduğunu ifade etti. Yeni dönemdebundan ders çıkartarak, Suudi Arabistan, Birleşik ArapEmirlikleri (BAE), Katar, Mısır, Ürdün ve Irak gibi bölgeülkeleriyle bir araya gelerek daha fazla istikrarıönceleyen bir politika üretmeye çalıştıklarınıbelirten Fidan, "Yoksa önceki döneme baktığı-mız zaman savaş var, bölünme var, istikrarsız-lık var, yerinden edilen milyonlarca insan var.Maalesef bizim yaşadığımız coğrafyala-rın kaderi bu olmamalı. Müslümanla-rın, Arapların, Türklerin, Farslarınyaşadığı coğrafyanın kaderi artıkdeğişmeli. Ben bu değişimin inşal-lah bütün bölgede başlamış oldu-ğunu düşünüyorum." diye konuştu.Fidan, Suriye'deki yeni yöne-timden beklentilere ilişkin, şun-ları kaydetti: "Suriye'deki yeni

yönetimin artık bölge için bir tehdit teşkil edecek yapı-da olmaması, terörizme asla yer verilmemesi DEAŞ vePKK başta olmak üzere. Ülkedeki azınlıklara iyi mua-mele edilmesi, kapsayıcı bir hükümet kurulması ve ül-kenin toprak bütünlüğünün, siyasi egemenliğinin tamolarak sağlanması. Bu şartlar üzerinde uluslararasıtoplum ve bölge ülkeleri olarak biz anlaştık ve bu ta-leplerimizi Suriye yönetimine ilettik. Şu anda hangimizgidersek gidelim aynı şeyleri konuşuyoruz. Suriye'denbizim beklentimiz bu. Esas itibarıyla önceki rejimdende biz bunu bekliyorduk."Türkiye dahil hiçbir ülkenin özel olarak yeni yöne-time talep iletmediğini aktaran Fidan, Suriye halkınıniyiliğini sağlayacak, bölge ülkelerinin de istikrarına vegüvenliğine katkı verecek bir yönetim ve davranışbeklediklerini ifade etti. Suriye'deki yeni yö-netimin önündeki en önemli dosyalardan bi-rinin tüm tarafların anlaşabilmesi olduğu-na işaret eden Fidan, "Ülkedeki silahlıgrupların artık tek bir ordu çatısı altın-da toplanması ve tek bir meşru devletorganının ancak silah taşımaya vegüç kullanmaya yetkili olması.Bütün modern devletlerde ol-ması gereken budur. Birden faz-

la silahlı grubun, silahlı unsurun olması farklı otorite-lere bağlı, bu iç savaşın bir zemini demektir, bu kabuledilebilir bir konu değil." dedi. Fidan, bu grupların yenidönemde milli ordu altında bir araya gelmesininönemli olduğunun altını çizerek, Türkiye'nin en üstdüzeydeki yapıcı etkisini kullandığını söyledi.Kuzeydeki grupların en yüksek sayıya sahip oldu-ğuna işaret eden Fidan, "80 binden fazla silahlı unsu-run olduğu Türkiye'ye yakın gruplar var. Biz bunlarahiç düşünmeden dedik ki gidin milli orduya katılın,milli ordunun parçası olun ve ülkede bir düzensizlikçıkmasına izin vermeyin. Umarım güneydeki gruplar-da, Suveyda ve Dera'da aynı şey olur." ifadesini kullan-dı. İsrail'in Suriye'ye yönelik politikalarına ve faaliyet-lerine ilişkin Bakan Fidan, "İsrail'in Suriye'de İran veİranlı milisler varken ortaya koyduğu politikanın ge-rekçeleri ile şimdiki politikanın gerekçeleri arasındabir tenakuz var. Bir önceki politikanın bir zemini vardı,bunu anlatıyordu ama şu anda o zemin kalmadı. Bu-nun olmadığı bir dönemde ve yeni yönetim 'biz kimseiçin tehdit olmayacağız' demesine rağmen İsrail'in Su-riye'de bir kara işgali başlatması, belli noktalara kadarilerlemesi, buralara askeri unsur getirmesi, buralardaüs açması tabii ki bir provokasyon olarak nitelendiri-lir." diye konuştu. (AA)

Suriye'de silahlı gruplar tek çatıda toplanmalı

KartalKaya’daKi yangın felaketi, do-landırıcılar tarafından kullanılmaya başlan-dı. Faciada yaşamını yitirenlerin yakınları-nın bilgilerine erişip, aileleri arayan şüphe-lilerin hakaretler yağdırması tepki çekmişti.Şüpheliler gözaltına alınırken, tepki çeke-cek yeni bir vicdansızlık örneği yaşandı. Do-landırıcılar, yangın felaketini kullanaraksosyal medyada yasa dışı bahis sitesi rek-lamları yapmaya başladı. Facebook’ta yapı-lan reklamlarda, kişiler kendilerini yangınamüdahale eden itfaiye personeli ya da yan-gından etkilenen vatandaş gibi gösteriyor.Senaryo gereği bir itfaiye personelinicanlandıran kişi, yangında çocuğunu kurtar-dığı için bir kadının yanına gelerek kendisi-ne nasıl teşekkür edebileceğini sorduğunuanlatıyor. Sözde itfaiyeci, bu kadının telefo-nunda bir uygulama gösterdiğini ve “Ben bu-radan kazanıyorum istersen sen de dene. Busana teşekkür şeklim olsun.” dediğini aktarı-yor. Kendisinin de uygulamayı indirdiğini vebiraz para kaybettikten sonra milyonlarcapara kazandığını söyleyerek vatandaşlarıdolandırmak için yasa dışı bahis sitesi rekla-mı yapıyor. Şüpheliler başka bir reklamdaise yangında mahsur kalmış vatandaş gibidavranıyor. Yangının yaşandığı gün oteldekonaklayan aile hikayesi uyduran dolandırı-cılar, hikayeyi daha acıklı kılmak için ise ço-cuklarını 5’inci kattan atmak zorunda kal-dıklarını ve yangın nedeniyle bütün eşyaları-nı kaybettiklerini söylüyor. Dolandırıcılar sa-dece sosyal medya hesapları üzerinden pay-laşım yapmakla kalmıyor ayrıca başka he-saplar ile gönderilerin altına para kazandık-larını söylüyorlar. Dolandırıcılar reklamlarıpaylaşımlarının altına farklı hesaplar kulla-narak uygulama sayesinde para kazandıkla-rını yazıyor ve para fotoğrafları paylaşıyor.

Felaketi bahis 
sitesi reklamına
malzeme yaptılar
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islam alimlerinin üzerinde uzunsüre tartıştığı bir konu vardır. Tedbirmi takdiri bozar, yoksa takdir mi ted-biri bozar? “Bir kısmı tedbir takdiri bozar”, birkısmı da “takdir tedbiri bozar” demiş-ler. Son derece hassas bir konu. Takdiralın yazısı, kader dediğimiz ve cüzi ira-de dışında olan, insan eliyle değiştiril-mesi mümkün olmayan külli irade da-hilindeki bir kavramdır. Örneğin bir in-san ömrünün süresi takdir ile ilgili, in-san hayatının süresinin nasıl sonlana-cağı veya insanın ölümünün nasıl ola-cağı tedbir ile ilgilidir. İnsanın cüzi ira-de çerçevesinde alacağı kararlar ya daönlemler, hayat sürecini ve hayatın na-sıl biteceğini etkileyen ve belirleyen enönemli faktörlerdendir. Yani bu hayat-ta insanoğlunun en önemli görevi, cüziirade kapsamında doğru karar vermekve tedbir almaktır. Bu olgu aynı za-manda Müslüman olmanın, Türk ol-manın, gelişmiş olmanın ve müreffeholmanın da en önemli gereğidir. Geçtiğimiz hafta Bolu Kartalkayabölgesinde meydana gelen elim birotel yangını faciasında, 78 insanımızfeci bir şekilde yanarak can verdi.Kahredici görüntüler vardı. İçimizyandı, yüreğimiz dağlandı, ciğerimizparamparça oldu. Yangında hayatınıkaybedenlere Allah'tan gani gani rah-met, yakınlarına başsağlığı, yaralılaraise acil şifalar diliyorum. Yangının sebebi; tedbirsizlik, hain-lik, alçaklık, insan hayatını hiçe sayma,aşırı kazanç ve sınırsız kar elde etmehedefi, parayı kutsama, para putunatapma, aşırı bireycilik ve benmerkezciyaşam tarzı, otelde yangın merdiveni-nin olmaması, yangın/duman sensör-lerinin olmaması veya çalışmaması,yangın alarmının olmaması veya çalış-maması… dır. Ayrıca Bolu BelediyeBaşkanlığınca, Başkanın dayı oğlununbaşında bulunduğu İtfaiye Müdürlü-ğünün yazdığı,  yangın yetersizlik bel-gesi ve raporunun ivedi bir şekilde il-gili kurumlara (İl Özel İdaresi,  Kültürve Turizm Bakanlığı ile Çalışma veSosyal Güvenlik Bakanlığına) gönde-rilmemesi ve sümen altı edilmesi, Kül-tür ve Turizm Bakanlığı tarafından ru-tin (yıllık) etraflı denetim yapılmama-

sı ve yangın yetersizliklerinin tes-pit edilmemesi, Çalışma ve SosyalGüvenlik Bakanlığı tarafından ru-tin (yıllık) İSG denetimlerinin ya-pılmaması ve yangın bakımındanrezalet durumda olan eksiklikle-rin tespit edilememesi ve enönemlisi de otel sahibinin aşağı-lıkça ve alçakça para ve kazancınıönceleyerek; akıl, mantık, bilim,vicdan ve insan hakları bakımın-dan gerekli tüm önlemleri almaması-dır. Bunun yanı sıra yine otel sahibi-nin, damadı olan otel müdürünü suç-lamak yerine otelde idari yetkisi ol-mayan çalışanları suçlaması da hainli-ğin geldiği noktayı göstermesi bakı-mından son derece dramatiktir.Gelinen aşamada yangının ve 78kişinin hayatını kaybetmesinin so-rumluları öncelikle otel sahibi, otelmüdürü, imza yetkisi olan (varsa) mü-hendis ve İSG uzmanları,  otelin yan-gın yetersizlik belgesini ilgili kurumla-ra ivedi ulaştırmayan Bolu Belediyesi,rutin olarak ilgili ve yetkili kurumlartarafından otelin, sıkı ve etraflı olarakdenetlenmemesi ve teftişten geçiril-memesidir. Eğer her yıl ilgili kurumlar,bu oteli denetleselerdi ve mevzuatıngereği yerine getirilse idi ya eksiklertespit edilip gerekli önlemler alınacak-tı, ya da gereği sağlanmamış ve önlemalınmamışsa otel kapatılacaktı. 78 canyanarak vefat etmeyecekti. Şu realiteyi belirtmeliyim ki Milletolarak ve Devlet olarak denetim veteftiş işini objektif, nesnel, tarafsız vebağımsız olarak gerçekleştiremiyoruz.Denetim işini hakkıyla yerine getirme-yince her alanda, sadece bu alanda de-ğil, eksikleri zamanında tespit edemi-yoruz, önlemleri zamanında alamıyo-ruz ve sonuçta ağır yıkımları, can ka-yıpları ve yürek yangınlarını da önle-yemiyoruz. İhtilas, irtikap, adam kayırma, yol-suzluk, rüşvet, torpil vb. bu Milletingenlerine işlemiş. İyi, doğru, dürüst veahlaklı olanlara sözümüz yok. Onlarbaş tacı. Ancak, onlar ya korkuların-dan seslerini çıkartamıyorlar ya danamussuzlar, alçaklar ve aşağılıklarkadar cesur değiller! Bu Ülkede neredeyse her 10 yıldabir büyük deprem oluyor, neredeyseher yıl  çeşitli illerde kendiliğinden bi-nalar çöküyor, neredeyse her gün bi-nalarda, AVM lerde, işyerlerinde, otel-lerde yangınlar çıkıyor, her gün kural-lara uymamak nedeniyle can kayıplıbüyük trafik kazaları meydana geli-yor… Ama buna rağmen bir türlü dersalmıyoruz, akıllanmıyoruz, aynı hata-ları yine yapıyoruz.  Tam da yeri gel-

mişken Mehmet Akif Ersoy'un su sö-zünü hatırlamak gerekir: “Tarih teker-rürden ibarettir dertler. Eğer ibretalınsaydı hiç tekerrür eder miydi ta-rih?” Halk arasında da bir deyiş vardır:“Benim oğlum bina okur, döner döneryine okur” misali hatalarımızdan dersçıkarıp, işin doğrusunu hayata geçir-miyoruz ve vebalini ağır ödüyoruz.Milletimizin sosyolojik, patolojikve ağır olumsuz bir özelliğine, 200yıldır tedavi edilememiş bir olgusunadeğinmemiz lazım. Deprem olur, çü-rük bina yapmaya devam ederiz, so-rumluları yeterince cezalandırmayız,olay olmadan denetimlerimizi yap-mayız, sürekli trafik kazaları olur vekurallara uymamaya devam ederiz,kurallara uymayız başkası uysun de-riz, kamera varsa kırmızı ışıkta dururyoksa geçeriz,  vergi vermeyiz başka-sı versin deriz, depremde ev fiyatları-nı ve kira fiyatlarını ikiye üçe katlarız,nakliye fiyatlarını üçe ve dörde katla-rız; torpilden sürekli şikayet ederizancak Belediyelere eş, çocuk, kardeş,baldız, bacanak, yeğen, dayı oğlu, am-caoğlu… ne kadar akraba varsa dol-dururuz, otelde yangın sonrası aramave kurtarma çalışması yapan ve din-lenmeye gelen AFAD ekiplerindenkomşu otelde para isteriz, otelde yan-gın faciası sonrasında cenaze araçla-rının yetersiz kalması sonucunda ce-naze taşımak için  bir şirketten soğu-tuculu araç istendiğinde pespaye birşekilde ve haysiyetsizce para isteriz,deprem olur deprem bölgesindemedya maymunu olur ve caka satarhemen ardından kirişi kırar kar tati-linde kayak yaparız…Yine Milli şairimiz Mehmet AkifErsoy’un şu sözünü hatırlatmak iste-rim: Üstat Avrupa’ya gider, döndüğün-de yanındaki sorar, Üstat Avrupa'dane gördün? Üstat der ki “Adamların iş-leri dinimiz gibi, dinleri işimiz gibi.”Bu söz her şeyi çok güzel özetliyor. Kağıt üzerinde çok güzel mevzua-tımız, kanunlarımız var, ağzımız çokgüzel laf yapıyor ve her şeyi çok güzelbiliyoruz.Müslümanız, Türküz, doğruyuz,çalışkanız, ilkemiz küçükleri sevmek,büyükleri saymak ve Yurdumuzu özü-müzden çok sevmektir yeminini 100yıl ettik, ama hala aynı yerdeyiz. Uygu-lama yok, icraat 0 (sıfır). Lafta namus-luyuz, ahlaklıyız, onurluyuz, Vatanse-veriz, hacıyız, “ben değilim ama benimde dedem hacıydı, benim de anam ba-şörtülüydü” diyoruz. Ancak, dürüstdeğiliz işimizi düzgün yapmıyoruz, ah-laklı değiliz fırsatını bulunca çalıyo-ruz/çırpıyoruz, sağlıklı ve makul ileti-şim kuramıyoruz ve trafikte yol ver-

medi diye satırla adamın kafasını kesi-yoruz, çalışmayı sevmiyoruz ve üç ka-ğıt (borsa, faiz, döviz) üzerinden parakazanmaya çalışıyoruz, kurallara uy-muyor ve uyaranların başını eziyoruz,saygılı değiliz ve hiç bir şeye/hiç birkimseye kendimiz dahil saygı duymu-yoruz, güvenmiyoruz ve hiç kimse-ye/Devlete/sisteme/memura zerrekadar itimat etmiyoruz ve herkesikendimiz gibi gördüğümüzden heryerde adam bulmaya ve torpil yaptır-maya çalışıyoruz. Yukarıda saydığım örnekler, geliş-mişliğin ve müreffeh toplum kriterle-rinin zıtlıklarının Milletimizdeki teza-hürü, utanç verici fiiliyatlar ve olgular;kan dondurucu, kan kurutucu icraat-lar, Milletimize 200 yıldır giren ve birtürlü çıkaramadığımız alçakça ve aşa-ğılıkça uygulamalar ile negatif anane-lerimiz olmuştur maalesef. Demokratik, adaletli, gelişmiş; me-deni, zengin ve müreffeh bir Millet veÜlke olmak istiyorsak, tarihte olduğugibi yeniden dünyaya nizam vermek,yeniden medeniyetin beşiği olmak is-tiyorsak Milletimizin içindeki bu virü-tik hastalıklardan, vebadan kurtul-mak, silkelenmek, akıllanmak, hatala-rımızdan ders çıkarmak, her türlümuafiyet ve istisnalardan ari muhte-şem bir sistem ve sistematik kurmak,kusursuz bir denetim sistemini heralanda oluşturmak, suçluların ve so-rumluların ani, hemen, kesin ve vuru-cu bir şekilde en ağır ve en acımasızcezalandırıldığı muhteşem bir yargısistemi meydana getirmek zorunlulu-ğu, Milletimizin ve Devletimizin önün-deki en hayati, keskin, ötelenemez ge-reklilik ve ev ödevidir. Milletimizin,Devletimizin ve sorumluluk maka-mındakilerin son bir ev ödevi de Kut-siyetimiz ve Türk Milli Kültürü gibi ikiönemli kült kriterden yoksun olan,yaklaşık 200 yıldır tek yanlı, materya-list, maddiyatçı, aşırı bireyci, maddeci,insanı makine olarak gören, pozitif bi-lim sevdasıyla hareket eden ancakonu da beceremeyen ve ağzına yüzü-ne bulaştıran ezberci, niteliksiz, yön-lendirmesiz ve uygulamasız,akıl/mantık/bilimden uzak, köle veesir ruhlu (Amerikalıların kurduğupespaye eğitim sisteminin) eğitim sis-teminin terk edilerek (Son 20 yıldaolumlu işler yapılmakla birlikte işinözüne inilemeyen ve yamalı bohçayadönen) ayakları yere basan, üç sacaya-ğından (pozitif bilimler, Kutsiyetimiz,Türk Milli Kültürü) oluşan rasyonel,realist, idealist bir gerçek anlamdaMilli Eğitim Sisteminin kurulmasıdır.Saygı ve selamlarımla…

ZEKİ ÖZDEMİR

TEDBİR
VE 

TAKDİR Gazze İsrail arasında ateşkes ilan edildik-ten sonra Gazze halkının nasıl büyük bir yı-kımla karşı karşıya olduğu bir kez daha gözlerönüne serildi. Yıkım sonrası toparlanma süreciiçin gerekli yardımları ve yeniden ayaklanmasürecini yetim Vakfı Başkanı murat yılmaz
istiklal Gazetesi’ne anlattı.
“2 milyon insan evlerinden
uzakta yaşamaya çalışıyor”Milyonlarca insanın konutlarının yıkıldığı-na dikkat çeken Yılmaz, “470 gün boyunca sü-ren saldırılar, Gazze’de büyük bir yıkıma yolaçtı. Yaklaşık 400 binden fazla konut tamamenyıkılmış ya da kullanılamayacak hale gelmişdurumda. Bunun sonucunda 1 milyon 900 binila 2 milyon insan evlerinden uzakta yaşamayaçalışıyor. Günlük 600-700 tır yardım girişineizin verilmesi sevindirici bir gelişme olsa damevcut ihtiyaçların büyüklüğü göz önüne alın-dığında bu sayı yetersiz kalıyor. Bölgenin to-parlanması için günlük 4-5 bin tır yardım dahiyeterli olmayabilir.” İfadelerini kullandı.
“çok dar bir alanda 3 milyon
300 bin kişi yaşıyor”Kış ayında çok sayıda insanın dışarıda ol-ması, insani yardımların bu konuda yetersizkalması ve daha fazla yardıma ihtiyaç duyul-duğunu ifade eden “Sağlık merkezlerinin bü-yük bir kısmı ya tamamen yıkılmış ya da ciddişekilde hasar görmüş durumda. Bu nedenle,sağlık hizmetlerinin yeniden sağlanması önce-likli bir ihtiyaç haline gelmiş durumda. Çocuk-lar ise yaklaşık bir buçuk yıldır okula gidemi-yor ve bu durum, eğitime erişim açısından bü-yük bir boşluk yaratmış durumda. Aynı za-manda temiz içme suyu, gıda ve temel yaşamihtiyaçları karşılanamıyor. Kış mevsiminde buihtiyaçlar daha da acil hale geliyor çünkü in-sanlar hâlâ barınma sorunu yaşıyor. Çok darbir alanda 2 milyon 300 bin kişi yaşıyor ve bunüfusun başlarını sokabilecek güvenli bir yereihtiyacı var.” diye ekledi.
“israil’in ‘PhiledalPhia 
koridoru’ndan çekilmeleri
gerekiyor”İnsanı yardım tırlarının geçiş engeli süreci-nin devam ettiğini söyleyen Yılmaz, “Ateşkessonrası yardımların ulaştırılması ise hâlâ ciddiengellerle karşı karşıyalar. Refah Sınır Kapısıİsrail’in kontrolü altında bulunuyor ve bu du-rum insani yardımların bölgeye hızlı bir şekil-de ulaşmasını engelliyor. İsrail’in bu sınır kapı-sından ve “Philedalphia Koridoru” olarak ad-landırılan yardım geçiş noktasından çekilmesigerekiyor. İsrail’in tam anlamıyla çekilmesi,yardımların daha hızlı ve etkili bir şekilde böl-geye ulaşmasını sağlayabilir.” ifadelerini kul-landı. Eğitimin hızlıca sağlanması gerektiğinedeğinen Murat Yılmaz, “Gazze’nin yenidenayağa kalkması için konutların inşasına acilenbaşlanması gerekiyor. Ancak bu sürecin birkaçyıl süreceği tahmin ediliyor. İnsanlar evlerinedönmedikçe, bölgedeki sorunların tam anla-mıyla çözülmesi mümkün olmayacak. Yine desağlık merkezlerinin ve okulların bir an öncetoparlanması, yaşam standartlarında belirginbir iyileşme sağlayabilir. Bu süreçte insani yar-dımların sürekliliği ve etkinliği hayati önemtaşıyor.” diyerek sözlerini noktaladı.

nBeyzanUr aKar

“Gazze için 4-5 bin 
tır yardım dahi 

yeterli olmayabilir” 

Dünya hızla değişiyor,gündemler birbiri ardına ye-nileniyor. Büyük felaketler, po-litik krizler ve küresel sorun-lar arasında bir zamanlar yü-rekleri sızlatan, meydanlardasloganlarla yankılanan filistinmeselesi ne yazık ki sessizli-ğin derinliğine gömülüyor. Es-kiden bir araya gelmek içinvesile olan bu hak mücadelesi,bugün hem manşetlerdenhem de sohbetlerimizden ya-vaş yavaş siliniyor...Bu sessizliğin sebebi ne?Gündemin yoğunluğu mu, yok-sa vicdanlarımızın alışkanlıkla-ra yenik düşmesi mi? Belki de“Her zaman orada olan bir acı-ya” karşı duyarsızlaşan insandoğasıdır. Ama unutmak, bumücadelenin haklılığını ve aci-liyetini değiştirmez.Filistin meselesi sadece bircoğrafyanın değil, insanlığınvicdanına hitap eden bir yara-dır. Bu yara, konuşulmadıkça,gündemde tutulmadıkça derin-leşir ve iyileşme umudu azalır.Bu nedenle, şimdi daha fazlakonuşmalı, unutmamalı veunutturmamalıyız. Çünkü Filis-tin’in sessizliği, hepimizin ses-sizliğidir. Bu konuyu aktivist
enes yalman ile konuştuk.“Filistin’le ilgili haberlerinbasında azalması, bittiği anla-mına gelmiyor. İsrail ordu-su’nun Gazze Şeridi'ne yöneliksaldırıları 7 Ekim 2023'te baş-ladı ve aralıksız devam ediyor.Bugün, 9 Ocak 2025 itibarıylabu saldırıların 460. gününde-yiz. On binlerce insan hayatını

kaybetti. Soykırım aynı şiddetledevam ediyor, bombalar ilkgün nasılsa, bugün de öyle de-vam ediyor. Ne sokakta ne desosyal medya da sesimiz ilkgünlerdeki gibi gür değil. Busessizlik bizi öldürüyor muacaba diyerek çağrıya çıkmıştıkoysa. ‘Ben boykotumu, duamıyaparım’ diyor ama, yeterli de-ğil! Eğer alışırsak, en büyükihanettir bu.”Boykot’un hayatımızdakietkilerine de değinen Enes Yal-man; “Türkiye’de değil, tümdünyada boykot etkili oldu vebirçok küresel marka şubeleri-ni kapatmaya başladı. Boykotbüyük oranda etkili oldu vebirçok yerel restoran boykotürünlerini satmayı bıraktı.”Türkiye’nin her zaman Filis-tin’in yanında olduğunu da vur-gulayan Yalman sözlerine şu şe-kilde devam ediyor; “Öncelikleşunu iyi bilmek gerekir ki, bubir savaş değil, soykırımdır.Gazze 15 senedir abluka içinde-dir. Direniş’in savunma yapma-sı, nefsi müdafaadır. En tabii vedoğal hakkıdır. Direniş legaldir.Son dönemler aslında Dire-niş’in sesinin yüksek çıkması-dır. Dünyada onların düşündü-ğünden daha fazla ses çıkmıştır.Her ne kadar yardımların birkısmı yollarda yağmalansa da,kapılar mazlumların yüzünekapansa da, Türkiye daha öncede gerek arabuluculuk gerekseinsani yardım ile olduğu gibiher zaman Filistinlilerin yanın-dadır ve yanında olacaktır.”
naysUn BeKDemir

Sessizliğin Gölgesinde
Unutulan Hak Mücadelesi

Hamas ile İsrail arasındaki esir takasınınikinci turunda Arbel Yehud isimli İsrailli esirinserbest bırakılmaması krize neden olmuştu.İsrail ve Hamas arasındaki rehine krizi çözül-dü. Hamas, Katar aracılığıyla İsrailli rehine Ar-bel Yehud ve asker Agam Berger ile bir rehine-nin cumaya kadar bırakılacağını duyurdu.Hafta sonu yaşanan anlaşmazlık nedeniylebinlerce Filistinlinin kuzeye geçişine izin veril-memişti. Siviller, kuzeye geçiş noktasındakiSelahaddin Caddesi'nde sıkışıp kaldı. Netanya-hu, Yehud'un bırakılmasına yönelik anlaşmasağlanınca sivillerin Gazze Şeridi'nin kuzeyinegeçişine izin verileceğini duyurmuştu.Rehine krizinin çözülmesiyle birlikte İs-rail ordusu, sivillerin yerel saatle 07.00’de(TSİ 08.00) güneyden kuzeye geçebileceğiniduyurdu. İsrail Ordu Sözcüsü Avichay Adra-ee, X hesabı üzerinden yaptığı paylaşımda,Filistinlilerin Gazze Şeridi'nin batısında bulu-nan sahildeki er-Raşid Caddesi üzerindenyaya olarak Netzarim Koridoru'ndan kuzeye

geçebileceklerini kaydetti. Dün sabah yerelsaatle 07.00'de Filistinlilerin kuzeye yolculu-ğu başladı.Araçların yerel saatle 09.00'dan (TSİ10.00) itibaren Selahaddin Caddesi üzerindendenetimi geçtikten sonra Gazze Şeridi'nin ku-zeyine ilerleyebileceğini belirten Adraee, araç-larda silah bulunmasının ihlal olarak değer-lendirileceğini aktardı. Adraee, İsrail askerleri-nin bulunduğu noktalardan uzak durulmasıgerektiğini ve İsrail ordusunun tampon bölge-ye doğru çekileceğini ekledi.Katar'dan gelen açıklamaya göre Hamas,ateşkes ve rehine anlaşmasının ilk aşamasın-da bırakılacak rehinelerin listesinin Tel Aviv'eiletti. İsrail Başbakanlık Ofisi'nden yapılanaçıklamaya göre, perşembe günü yeni bir esirtakası turu gerçekleştirilecek. Bu esir takasıturunda Arbel Yehud, Agam Berger ve bir İsra-illi esir daha serbest bırakılacak ve ardındananlaşmaya uygun olarak cumartesi günü 3 İs-railli esir daha serbest kalacak. (AA)

Binlerce Filistinli
evlerine dönüyor

Birleşmiş Milletler (BM) İnsan HaklarıYüksek Komiserliği Sözcüsü Thameen Al-Kheetan, İsrail'in, işgal altındaki Batı Şe-ria'daki saldırıları nedeniyle yaşananlarınGazze'de 19 Ocak'ta yürürlüğe giren ateşke-si etkileyebilecek olmasının çok endişe veri-ci olduğunu bildirdi. Batı Şeria'daki Cenin'deyasa dışı ölümcül güç kullanımından derinendişe duyduklarını vurgulayan Al-Kheetan,İsrail'in ölümcül saldırılarının, uluslararasıinsan hakları hukukunu ihlal ettiğini ve sal-dırılardaki orantısız güç kullanımının ciddiendişelere neden olduğunu kaydetti.Al-Kheetan, Cenin'de kaçmaya veya gü-venliğe ulaşmaya çalışan silahsız insanlarayönelik çok sayıda hava saldırısı düzenlen-diğini ve rastgele ateş açıldığını belirterek"İnsan Hakları Ofisi, 21 Ocak'tan bu yana enaz 12 Filistinlinin İsrail güvenlik güçleri ta-rafından öldürüldüğünü ve 40'ının yaralan-dığını doğruladı. Bunların çoğunun silahsızolduğu bildirildi. Filistin Kızılayına göre ya-ralılar arasında bir doktor ve iki hemşirevardı" dedi. İsrail askerlerinin işlediği tümcinayetlerin araştırılması gerektiğini akta-ran Al-Kheetan, "Yasa dışı cinayetlerden so-rumlu olanlar hesap vermeli. İsrail, yıllarboyunca güvenlik güçlerinin üyelerini yasadışı cinayetlerden sorumlu tutmada ısrarlabaşarısız oldu. İsrail yalnızca uluslararasıhukuk kapsamındaki yükümlülüklerini ihlaletmekle kalmıyor, aynı zamanda bu tür cina-yetlerin tekrarlanmasını teşvik etme riskiylekarşı karşıya kalıyor" diye konuştu. (AA)

BM: Batı Şeria'da 
yaşananlar Gazze'de

ateşkesi etkileyebilir
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UŞAK'TAKİ Ulubey Kanyonu'nu 
2024 yılında yaklaşık 300 bin yerli 
ve yabancı ziyaret etti. 

Büyük Menderes Grabeni'nin 
çökmesiyle oluşan 77 kilometre 
uzunluğundaki kanyon, dünyanın 
en uzun kanyonları arasında yer 
alıyor. 

Yer yer 170 metre derinlik ve 
500 metre genişliğe ulaşan kanyo-
nundan Banaz ve Dokuzsele çayla-
rı geçiyor. 

Kanyona gelen ziyaretçiler, bu 
çayların oluşturduğu kıvrımları ve 
tepelerin girinti çıkıntılı yapılarını 
yerden 125 metre yükseklikteki 
cam terastan izleyebiliyor. 

Büyük İskender'in Anadolu se-
ferinde Makedonya'dan gelen as-
kerlerin yerleştiği "Garnizon ken-
ti" olarak da bilinen Blaundos An-
tik Kenti'ni hinterlandında barın-
dıran Ulubey Kanyonu, içindeki 
yürüyüş parkurlarıyla ziyaretçile-
rine etkileyici manzara sunuyor. 

Ulubey Belediyesince inşa edi-
len macera parkı da zipline (yük-
sek bir noktadan alçak bir noktaya 
bağlanmış çelik halat vasıtasıyla 
kayma), dev salıncak ve tırmanma 
duvarıyla macerasever konukları-
nı ağırlıyor. 

"Film platosunu anımsatıyor" 
Ulubey Kaymakamı İbrahim 

Coşkunaslan, AA muhabirine, kan-
yonun ziyaretçilere eşsiz manzara-
lar sunduğunu ve bir film platosu-
nu anımsattığını söyledi. 

Uzunluğu ve derinliği nedeniyle 
kanyonun çeşitli bölgelerinin fark-
lı bitki örtüsüne sahip olduğunu 
kaydeden Coşkunaslan, ziyaretçi 
açısından 2024 yılının oldukça gü-
zel geçtiğini ifade etti. 

Coşkunaslan, cam terasa geçen 
yıl 160 binden fazla misafirin çık-
tığını belirterek, "Bu sayıyı verir-
ken buraya gelen öğrenci kafilele-
rini, resmi ziyaretçileri saymıyo-
ruz. Sadece bireysel, turistik 
amaçlı gelmiş kişileri sayıyoruz. 
Gelen ziyaretçilerin büyük bir kıs-
mı da cam terasa çıkmaya cesaret 
edemeyebiliyor. Aslında onların da 
sayısı hiç küçümsenmeyecek bir 
oranda." dedi. 

Cam terasa çıkanların sayısına 
diğer ziyaretçiler de eklendiğin-
den ziyaretçi sayısının 300 bine 
ulaştığını kaydeden Coşkunaslan, 
kanyona gelen ziyaretçilerin daha 
eğlenceli vakit geçirebilmesi için 
yeni projeler üzerinde çalıştıkları-
nı anlattı. 

Coşkunaslan, bu yıl ziyaretçi 
sayının artmasını beklediklerini 
ifade ederek, şöyle konuştu: 

"2025 yılı bizim için çok daha 
güzel bir yıl olacak diye tahmin 
ediyoruz. Son 1,5 yıldır biz 2025'i 
turizm sezonu olarak algıladık, 
düşündük. Buna yönelik çalışma-
lar yürüttük. Biz bu projelerimizi 
hayata geçirmeye başladık. Kimi-
lerinin ihalesini yaptık, kimileri-
nin inşaatına başladık. Kimi proje-
lerimizi de önümüzdeki günlerde 
ihalelerini verip onları da 2025 
yaz sezonuna kazandırmayı planlı-
yoruz. Ana hedefimiz burayı sade-
ce coğrafi, tarihi bir güzellik hari-
cinde aynı zamanda insanların gü-
zel vakit geçirebileceği, değişik ak-
tivitelerin bulunduğu, gelen turist-
lerin tatmin olarak ayrılacağı bir 
eğlence merkezine de çevirmek. 
Çok boyutlu çalışmalar yürütüldü-
ğünü söyleyebiliriz. 2025 sezonu 
bizim için çok güzel bir sezon ola-
cak, biz daha önceki sayılarımızı 
aşıp yeni bir rekora imza atabilece-
ğimizi düşünüyorum. Büyük ihti-
malle 400 binin üzerinde ziyaretçi-
yi biz burada ağırlayacağız." AA

Ulubey Kanyonu'nu 
2024'te yaklaşık 

300 bin kişi  
ziyaret etti 

Şehir hayatını bırakan çift devlet 
desteğiyle kurdukları tesiste  

istiridye mantarı üretiyor 
Ankara Üniversitesinden 2014 

yılında mezun olan 34 yaşındaki zi-
raat mühendisi Erhan Erikli, uzun 
yıllar TÜBİTAK ile KOSGEB'de evsel 
mantar üretim kitleri üzerine çalış-
malar yürüttü. Erikli, Orta Doğu 
Teknik Üniversitesi (ODTÜ) Fen 
Edebiyat Fakültesi Sosyoloji Bölü-
mü mezunu olan ve bir süre dış ti-
caretle ilgilenen Selin Sümerli ile 
hayatını birleştirdi. Eskişehir'de ya-
şayan Erikli çifti, 3 sene önce Bile-
cik'in Koyunlu köyünde 16 dönüm 
arazi satın alarak şehir hayatını bı-
rakıp köye yerleşti. 

Arazilerine kurdukları serada 
sebze ve meyveler yetiştiren çift, 
aynı yıl İl Tarım ve Orman Müdür-
lüğü aracılığıyla başvurdukları 
"Kırsal Kalkınmada Uzman Eller 
Projesi"nden yararlanmaya hak ka-
zandı. 

Proje kapsamında yüzde 100 
hibe desteği alan çift, 110 metreka-
re kapalı alana sahip istiridye man-
tarı üretim tesisi inşa etti, içine 
yaklaşık 8 ton kompost (mantar 
üretiminde kullanılan, bitkisel ve 
hayvansal atıkların nemli ve oksi-
jenli ortamda bozularak dönüştüğü 
organik gübre) ile iklimlendirme 
ekipmanları yerleştirdi. 

Erikli çifti yıllık 8 ila 10 ton 
mantar üretip İstanbul ile Bur-
sa'daki meyve ve sebze hallerine 
satıyor. 

"Mantarla ilgili geçmişim ol‐
duğu için bu ürün bize daha uy‐
gun geldi" 

Erhan Erikli, AA muhabirine ta-
rımsal üretim süreçlerine duyduğu 
ilgi nedeniyle ziraat mühendisliğini 
seçtiğini söyledi. 

Koyunlu'nun tarıma elverişli ik-
lime sahip olduğunu belirten Erikli, 
"Araştırma sonucu burayı bulduk 

ve yerleştik, mutluyuz. İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğünde çalışan arka-
daşlar Kırsal Kalkınmada Uzman 
Eller Projesi'nden bahsettiler. Ön-
ceden mantarla ilgili geçmişim ol-
duğu için bu ürün bize daha uygun 
geldi. İstiridye mantarı için başvur-
duk ve kabul edildi." diye konuştu. 

Erikli, hasat başı ortalama 1 ton 
ürün aldıklarını aktararak, şunları 
kaydetti: 

"Eylül ayında hazırlıklara başlı-
yoruz. Önce tesisin elektrik aksam-

larına bakıp kontrol ediyoruz. Kom-
postları yerleştirmeden önce de-
zenfeksiyon yapıyoruz. Daha sonra 
kompostlarımız geliyor. Bir hafta 
sonra mantarların çıkacakları de-
likleri açıyoruz. Karanlık ortamda 3 
hafta kuluçka süreci devam ediyor. 
Yaklaşık 1 hafta mantarların büyü-
mesi sürüyor. Akabinde hasat edi-
yoruz." 

Erikli, tesislerini büyütmeyi is-
tediklerini sözlerine ekledi. 

Selin Sümerli Erikli de eşi saye-

sinde mantarcılığı öğrendiğini söy-
ledi. 

Gün boyu çalıştıklarını anlatan 
Erikli, "Mantarlarımızla ilgileniyo-
ruz. Seralarda çapalama ve ot te-
mizliği yapıyoruz. Memnunuz, de-
vamını da getirmeyi düşünüyoruz. 
Önceden yaptığım meslekte çok 
tatmin olmuyordum. Ben de istirid-
ye mantarını ilk defa burada dene-
dim, daha önce tüketmemiştim. 
Herkese tavsiye ederim, lezzetli bir 
mantar." ifadelerini kullandı. AA

Ahşap oyma hobisi gelir kapısı oldu 

Otizmli Hira renklerle piyano 
çalmayı öğrendi 

TRABZON'DA sosyalleşmesi amacıyla 
müzik kursuna yönlendirilen otizmli Hira 
İlik, renkler yardımıyla notaları öğrenerek 
piyano çalmaya başladı. 

Yaklaşık 4 yaşına kadar konuşma güç-
lüğü çeken İlik'e, 7 yıl önce hafif otizm tanı-
sı konuldu. 

Erdoğdu İlkokulu 4. sınıf özel eğitim 
öğrencisi 12 yaşındaki İlik, rehabilitasyon 
merkezinin yanı sıra sosyalleşmek amacıy-
la çeşitli kurslara gidiyor. İlik, 2 yıl önce 
başladığı kursta renkler yardımıyla piyano 
çalmayı öğrendi. 

"Başardıkça mutlu oldu" 
İlik'in piyano eğitmeni Hazel Tanç Be-

kar, AA muhabirine, disleksi ve otizmli kur-
siyerlere müzik öğretme konularında araş-
tırma yaptığını söyledi. 

Bekar, kağıtta renkle gösterdiği notala-
rın karşılığını piyano üzerinde de aynı ren-
kle gösterdiğini, ritim çubuklarıyla da ton-
lamayı anlattığını ifade ederek, bu yönte-
min İlik'te olumlu sonuç verdiğini dile ge-
tirdi. 

İlik'te kursa ilk geldiğinde zorlandığını 
ama başardıkça mutlu olduğunu belirten 
Bekar, "Piyano eğitimine ilk önce renklerle 
başladık. Çocukların durumuna göre sayı-

lar ve renkler olarak öğretim şeklimizi de-
ğiştiriyoruz. Genelde nota ile eğitimde zor-
landıkları için bildikleri şeyler üzerinden 
gitmek onların daha çok hoşuna gidiyor. O 
yüzden Hira'da renk yöntemini kullandık. 
Şu anda iki elini aktif kullanabiliyor. Daha 
önce tek el ve tek parmak başlayan eğitimi-
miz, 10 parmağına yayılmış durumda." 
diye konuştu. 

Trabzon Üniversitesi Devlet Konserva-
tuvarı Müzik Bölümü'nde yüksek lisansına 
devam eden Bekar, otizmlilere enstrüman 
çalmayı öğretmede onlarla güçlü iletişim 
kurulmasının önemine dikkati çekerek, 
eğitimin onların ilgisine göre şekillendiril-
mesi gerektiğini kaydetti. 

Özel çocuklarla çalışmanın sabır gerek-
tirdiğini vurgulayan Bekar, şunları söyledi: 

"Özel eğitim alan çocukların daha çok 
hayata karışmalarını, sanatsal alanda ol-
malarını istiyoruz çünkü başarabildiklerini 
görüyoruz. İster istemez insanlarda bir ön 
yargı var. 'Nasıl olacak?' veya 'Okuma yaz-
ma henüz bilmiyor bunu başarabilir mi?' 
Doğru tekniği çocuğa göre uygularsak ba-
şarabiliyorlar ve bunu başardıklarını ken-
dilerinin de hissedip mutlu olduklarını dü-
şünüyorum." AA

MERSİN'DE hobi olarak ah-
şap oymaya başlayan Örsan 
Sami Şener, atölyeye çevirdiği 
evinin odasında ürettiklerini 
satışa sunuyor. 

Tarsus ilçesi Gülek Mahalle-
si'nde yaşayan bir çocuk babası 
38 yaşındaki Şener, 2017'de 
hobi olarak başladığı ahşap sa-
natında kendisini geliştirdi. 

Evinin bir odasını atölyeye 
çeviren Şener, ahşap kullanarak 
bıçak, bardak, fincan, tabak ile 
çeşitli ev ve süs eşyaları üret-
meye başladı. 

Şener, atölyesi ve sosyal 
medya uygulamaları üzerinden 
kurduğu hesaplarda ürünlerini 
sergiliyor. 

Zaman zaman yurt dışından 
da sipariş alan Şener, kişiye özel 
hediyelik eşyalar da tasarlıyor. 

Örsan Sami Şener, AA muha-
birine, ahşap oymacılığına ilgi-

sinin zamanla tutkuya dönüştü-
ğünü söyledi. 

Ahşap oyma konusunda her 
geçen gün kendini geliştirdiğini, 
bunun için bazı ustalardan da 
dersler aldığını anlatan Şener, 
evinin bir odasını da atölyeye 
çevirdiğini belirtti. 

Atölyesinde yaptığı ürünleri 
satarak gelir sağladığını akta-
ran Şener, şunları kaydetti: 

"Gerek yurt içinden gerekse 
yurt dışından talepler oluyor. 
Birçok dizi ve film yapımcıları-
na ürünlerimi gönderdim. Bu 
vesileyle çok sayıda insan tanı-
dım. Genelde ahşap ve çelik 
üzerine üretim yapıyorum. Ah-
şapları sanata çevirmeye çalışı-
yorum. Kimine göre odun kimi-
ne göre tahta parçası ama ben 
bir ağacı gördüğümde ondan ne 
çıkacağını öngörebiliyorum." 
AA

Kent yaşamını bırakıp Bilecik'in İnhisar ilçesine bağlı Koyunlu köyüne 
yerleşen Selin ve Erhan Erikli çifti, devlet desteğiyle kurdukları tesiste is-

tiridye mantarı yetiştiriyor. 
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GÜNÜBİRLİK veya konaklamalı 
seçeneklerle Kapadokya'ya gelen 
yerli ziyaretçiler, sıcak hava balo-
nu, at ve arazi araçları turları ile 
vadi yürüyüşüne katılarak bölge-
nin keyfini çıkarıyor. 

Aileler, doğal kaya oluşumlarıy-
la kaplı manzarada fotoğraf çekti-
rerek tatillerini ölümsüzleştiriyor. 

Öte yandan, Nevşehir'in Kozaklı 
ilçesindeki termal tesislerde de ya-
rıyıl tatili dolayısıyla doluluk oranı 
arttı. 

Sıcak su havuzlarında eğlenceli 
vakit geçiren çocuklar, aileleriyle 
bölgedeki müze ve ören yerlerini 
de ziyaret ederek vakitlerini değer-
lendiriyor. 

Ailesiyle Ankara'dan gelen 
Musa Eymen Altıntaş, AA muhabi-
rine, peribacalarını görmeyi çok is-
tediği için karne hediyesi olarak 
Kapadokya'yı seçtiğini söyledi. 

Normalde ailesinin Eskişehir'e 
gitmek istediğini belirten Altıntaş, 
"Ben Kapadokya'yı seçtim. Karneyi 
aldıktan birkaç gün sonra da bura-
ya geldik." dedi. 

Musa Eymen'in annesi Yağmur 
Altıntaş ise daha önce gezdiği Ka-
padokya'ya çocuğuyla ilk kez geldi-
ğini dile getirerek, "Tatilde buraları 
gezip değerlendirmek istedik. Çok 
keyifli bir tatil geçiriyoruz. Burayı 
herkese tavsiye ediyorum." diye 

konuştu. 
Adana'dan çocuklarıyla bölgeye 

gelen Bahadır Ünlü de UNESCO 
Dünya Mirası Listesi'nde yer alan 
turizm merkezinde tatil yaptıkları-
nı ifade etti. 

Bölgede dinlenme imkanı bul-

duklarını anlatan Ünlü, "Daha önce 
gelmiştim ama çocuklar görme-
mişti, onların da görmesini iste-
dim. Tarihi dokusu insanı kendine 
çekiyor. Gece ve gündüz manzarası 
ayrı güzellikler barındırıyor. Bura-
da ATV turuna katıldık, yine atlı 

tura katılarak tatilimizi 
dolu dolu geçirmeye çalı-
şacağız." ifadelerini kul-
landı. 

"Kapadokya her ke‐
simden karşılık bulu‐
yor" 

Nevşehir Turist Reh-
berleri Odası Başkanı 
Özay Onur ise bölgenin 
yabancıların yanı sıra yerli 
konukları da cezbeden gü-
zelliklere sahip olduğuna 
dikkati çekti. 

Kapadokya'nın her 
yaşa uygun seçeneklerin 
bulunduğu eşsiz bir tu-

rizm merkezi olduğunu vurgulayan 
Onur, şöyle konuştu: 

"Kapadokya'nın düşük sezo-
nundayız ama yarıyıl tatiliyle ilgi 
arttı. Kozaklı'da termal turizme de 
ilgi var. Bölgemizin en önemli özel-
liği aktivitelerin çok olması. Çocuk-
lu aileler Kapadokya'yı bu özellik-
lerinden dolayı tercih ediyor. Böl-
gede geniş bir yelpaze var. Beş yıl-
dızlı, kayadan oyma butik oteller 
ve pansiyonlarda konaklama imka-
nı var. Bu yüzden Kapadokya her 
kesimden karşılık buluyor. İnsanlar 
Kapadokya'yı internet ortamından 
görmekle kalmamalı. Yarıyıl tatili 
boyunca herkesi buraya davet edi-
yoruz. Kapadokya'ya gelen ailelere 
bölgeyi rehber eşliğinde gezmele-
rini tavsiye ediyoruz. Rehberler, 
bakmakla görmek arasındaki farkı 
gösteririz. Bölgeye gelenlerin unu-
tulmaz bir tatil deneyimi yaşaya-
caklarından eminim." AA
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BULGARİSTAN'IN Ankara Büyük-
elçiliği ile Türkiye Bilimsel ve Tekno-
lojik Araştırma Kurumu (TÜBİTAK) 
işbirliğiyle, Ankara'da "Bulgaristan-
Türkiye, Antarktika'da bile Komşu" 
adlı fotoğraf sergisi düzenlendi. 

Elçilikte gerçekleştirilen progra-
ma, Bulgaristan'ın Ankara Büyükelçi-
si Anguel Tcholakov, Sanayi ve Tek-
noloji Bakan Yardımcısı Kasım Gö-
nüllü, TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Or-
han Aydın, Bulgaristan Antarktika 
Enstitüsünden (BAI) Prof. Dr. Hristo 
Pimpirev, TÜBİTAK Marmara Araştır-
ma Merkezi (MAM) Başkanı Prof. Dr. 
Burcu Özsoy, büyükelçiler ve çok sa-
yıda davetli katıldı. 

Büyükelçi Tcholakov, burada yap-
tığı konuşmada, serginin "Bulgaris-
tan-Türkiye, Antarktika'da bile Kom-
şu" adlı başlığına işaret ederek, iki 
ülkenin her türlü koşulda, her açıdan 
dost ve müttefik olduğunu belirtti. 

Tcholakov, iki ülke arasındaki iliş-
kiye dair yakın zamanda yapılan ça-
lışmalara değinerek, Karadeniz'de 
mayın tehdidine karşı deniz güvenli-
ğini sağlamak amacıyla oluşturulan 
Mayın Karşı Tedbirleri Karadeniz 
(MCM BLACK SEA) komutasının bu 
yıl Bulgaristan'a devredildiğini hatır-
lattı. 

İki ülkenin ortak denizi olan Kara-
deniz'in mayınlardan arındırılması 
için özel ortak bir mekanizma kurul-
duğunu anlatan Tcholakov, ilişkilerin 
sadece savunma ve güvenlikle ilgili 
olmadığına dikkati çekti. 

Büyükelçi, Türkiye ve Bulgaris-
tan'ın bölgedeki diğer ülkelerle 
UNESCO Tip 2 Bölgesel denizaltı ar-
keolojisi ve koruma merkezini kur-
mak için çalıştığını anlattı. 

Tcholakov, BAI'den Prof.Dr. Pimpi-
rev'in bilimsel çalışmalarını aktardı. 

"Ülkelerimiz arasındaki ikili 
ilişkiler yıllar içinde gelişti" 

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yar-
dımcısı Kasım Gönüllü ise Türki-
ye'nin kutup bölgelerinde yaptığı bi-
limsel çalışmalara ve verdiği desteğe 
değindi. 

Gönüllü, "Milli Teknoloji Hamlesi' 
vizyonumuz doğrultusunda ülkemi-
zin kritik teknolojiler geliştirme, öz-
gün ve yenilikçi bilimsel çalışmalar 
üretme kabiliyetini güçlendirmeyi 
hedefliyoruz." dedi. 

Türkiye'nin bilimsel araştırma 
faaliyetlerini sadece ulusal düzeyde 
değil, uluslararası düzeyde de des-
teklendiğini kaydeden Gönüllü, 2024 
itibarıyla Bulgaristan, İspanya, Bre-
zilya, Güney Kore ve Japonya dahil ol-
mak üzere 11 ülkeyle işbirliği içeri-
sinde olduklarını söyledi. 

Gönüllü, Türkiye ve Bulgaristan'ın 
zengin işbirliği geçmişine sahip iki 
dost, komşu ve müttefik ülkeler oldu-
ğunu vurgulayarak, "Bugün bu bağla-
rı daha da güçlendirme kararlılığımı-
zı bir kez daha teyit ediyoruz. Ülkele-
rimiz arasındaki ikili ilişkiler yıllar 
içinde gelişti." diye konuştu. 

"Bulgar ve Türk araştırmacılar 
ortak çalışmalar yürütmeye de‐
vam ediyorlar" 

TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Aydın, 
iki ülkenin bilimsel ve akademik 
alandaki işbirliğinin daha da ileriye 
gitme potansiyeline sahip olduğunu 
belirterek, "Daha iyi kapasiteye ula-
şabileceğimizi biliyoruz." dedi. 

Aydın, çok sayıda fotoğrafın yer 
aldığı sergiyi "çok iyi" bulduğunu dile 
getirdi. 

Prof. Dr. Hristo Pimpirev, Bulga-
ristan ve Türkiye'nin, Antarktika'ya 
dair bilimsel çalışmalar için 10 yıl 
önce bir mutabakat zaptı imzalandı-
ğını hatırlatarak, işbirliğinin verimi-
ne işaret etti. 

İki ülke arasında derin tarihi bağ-
lar olduğunu söyleyen Pimpirev, Bul-
garistan ve Türkiye'nin ortak değer-
lerine ve dostluğuna dikkati çekti. 

Prof. Dr. Burcu Özsoy ise Bulgaris-
tan ve Türkiye arasındaki işbirliğinin 
örneklerine değinerek, "Bulgar ve 
Türk araştırmacılar ortak çalışmalar 
yürüttüler ve yürütmeye devam edi-
yorlar." dedi. Kovid-19 salgınından 
önce, Türk araştırmacıların Bulgaris-
tan'ın Antarktika altyapısını kullan-
dığını söyleyen Özsoy, Bulgar araştır-
macıların da Türk seferleri aracılığıy-
la Antarktika'nın farklı bölgelerine 
erişim sağladığını anlattı. AA

Ankara'da "Bulgaristan-
Türkiye, Antarktika'da  

bile Komşu" adlı fotoğraf 
sergisi düzenlendi 

Türkiye'nin gözde tu-
rizm merkezlerinden 

Kapadokya, yarıyıl 
tatilinde yerli turist-

lerin tercihi oldu. 

Yerli turistlerin yarıyıl tatilindeki 
tercihi Kapadokya oldu 

Buğday Tanesi'ne,  
Chatham-Kent  

Uluslararası Film  
Festivali'nden ödül 
BUĞDAY tarlasında çıkan yan-

gında vücudunun büyük bölümün-
de yanıklar oluşan ve ellerini kay-
beden AK Parti İstanbul Milletvekili 
Bayram'ın hayatını konu alan Buğ-
day Tanesi filmi, Chatham-Kent 
Uluslararası Film Festivali'nde "En 
İyi Film" seçildi. 

Buğday tarlasında çıkan yangın-
da vücudunun büyük bölümünde 
kalıcı yanıklar oluşan ve ellerini 
kaybeden AK Parti İstanbul Millet-
vekili Serkan Bayram'ın hayatını 
konu alan Buğday Tanesi filmi, 
Chatham-Kent Uluslararası Film 
Festivali'nde "En İyi Uluslararası 
Film" seçildi. Doğan Ümit Kara-
ca'nın yönettiği, Ahmet Kutsi Kara-
doğan, Deniz Arna ve Erkan Bektaş 
gibi isimlerin rol aldığı Buğday Ta-
nesi, Kanada'da düzenlenen Chat-
ham-Kent Uluslararası Film Festiva-
li'nden ödülle döndü. 

Serkan Bayram, sosyal medya 
hesabından yaptığı paylaşımda, 
"Buğday Tanesi gururumuz oldu. 
Kanada'da düzenlenen festivalde 
967 film arasından 'En İyi Uluslar-
arası Film Ödülü'nü kazanan Buğ-
day Tanesi, bizlere büyük bir gurur 
yaşattı. Ancak Bolu'daki yangında 
kaybettiğimiz canlarımız yüreğimi-
zi dağladı. Ciğerlerimiz yandı ama 
umutlarımız her zaman yeşerecek." 
ifadelerini kullandı. AA

YOZGAT Halk Eğitim Merkezi 
tarafından açılan dokuma kursuna 
katılan kadınlar, dastar ve kilim do-
kuyarak hem aile ekonomilerine 
katkı sağlıyor hem de kültürü yaşa-
tıyorlar. Yozgat Belediyesi Bilal Şa-
hin Kültür Merkezi'nde açılan kur-
sa katılan 15 kadın, usta öğretici 
Aynur Caner öncülüğünde yöreye 
ait motifleri kilimlere işleyerek 
asırlık geleneği devam ettiriyor. 

Kursta ilmek ilmek dokudukları 
kilimlerle el becerilerini geliştiren 
kadınlar, sosyalleşerek yeni arka-
daşlıklar ediniyor. 

Kadınlar, kilimin yanı sıra maha-
retli elleriyle dastar, salon takımı, 
seccade, yolluk, çanta ve elbise de 
dikiyor. 

Motifler aslı bozulmadan mo‐
dernize ediliyor 

Usta öğretici Aynur Caner, AA 
muhabirine, kursta unutulmaya 
yüz tutmuş motifleri gün yüzüne çı-
karmaya çalıştıklarını söyledi. 

Kursta geleneksel motiflere sa-
dık kaldıklarını anlatan Caner, "On-
ları modernize ederek aslını da 
bozmadan sanatı sürdürüyoruz. 
Ben bu işe Yozgat Bozok Üniversi-
tesi Halıcılık Bölümü'nde eğitimimi 
alarak başladım. El sanatlarına çok 
önceleri de ilgim vardı. Daha sonra 
Kastamonu'da staj yaparak kendi-

mi geliştirdim. 15 yıldır da dokuma 
sanatını sürdürüyorum." dedi. 

Caner, kursta Yozgat'ın yöresel 
motiflerini de işlediklerini belirte-
rek, kursiyerlerin dokudukları 
ürünleri satarak ev ekonomilerine 
katkı sağladığını dile getirdi. 

Kahramanmaraş merkezli dep-
remlerin ardından Malatya'dan 
Yozgat'a geldiğini ifade eden kursi-
yerlerden Güler Uzunkaya ise "Psi-
kolojik olarak kursun bana iyi gele-
ceğini düşündüm. Dokuma kursu-

nu gördüm. Gelip hocamıza duru-
mumu anlattım ve bana yardımcı 
olacağını söyledi. Bu sayede kursa 
başladım. Arkadaş ortamımız da 
çok güzel ve psikolojik yönden 
bana iyi geldi." diye konuştu. 

Yozgat Bozok Üniversitesinden 
2012'de emekli olduktan sonra 
halk eğitim merkezindeki kurslara 
katıldığını dile getiren Müşerref 
Soldamlı da kursta stres atıp, ve-
rimli vakit geçirdiklerini kaydetti. 
AA

Yozgatlı kadınlar asırlık  
dokuma kültürünü yaşatıyor 
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TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
Saraçhane’de düzenlediği basın toplan
tısında ‘heybedeki büyük turp’u açıkladı. 

İmamoğlu, emekli muhasebeci Satılmış 
Büyükcanayakın’ın, kendisi hakkındaki 
davalardan İBB kuruluşları ve iştirak
lerindeki soruşturmalara, son olarak da 
Beşiktaş ve Esenyurt belediyelerini hedef 
alan operasyonlara bilirkişi olarak 
atandığını kamuoyu ile paylaştı. 
“Arkadaşlara sordum, ‘İstanbul’da kaç 
bilirkişi var’ diye. 8 bin 806 bilirkişi varmış. 
Temel alanı Satılmış Bey gibi muhasebe 
olan ise, 1.891 bilirkişi var İstanbul’da” 
diyen İmamoğlu, “Bu binlerce bilirkişi 
arasında bize hep Satılmış Bey’in düşmesi 
tesadüf olabilir mi” sorusunu yöneltti. 
Bilirkişi Büyükcanayakın’ın şaibeli rapor
larına belgeleriyle yanıt veren İmamoğlu, 
“Bu bilirkişi, olmayan şeyleri yazacakatıf 
yapacak kadar rahat bir profesyonel. 
Başına bir şey gelmeyeceğinden emin. Belli 
ki arkasında güvendiği kişiler var. Özel 
seçilmiş birisi” ifadelerini kullandı.   

“Bu iktidar, ağzını yaya yaya, ‘Yargı 
bağımsızdır. Yargıyı rahat bırakın. Hele 
yargının kararını bir görelim’ diyor ya; 
gerçekten edeplerini ve utanma duygu
larını kaybetmişler” diyen İmamoğlu, 
“Bizim soruşturmalar, ne tesadüf hep 
Satılmış Bey’e denk geliyor. Nedir bu 
Satılmış Bey sevdası. Hayatımıza Satılmış 
Bey isimli kişi, bu kadar nüfuz ettirilince, 
araştırmaya başladık, ‘Kimdir bu’ diye. Bir 
baktık ki bu arkadaşa, nedense hep CHP’li 
belediyelerin dosyaları düşüyor. Hayri 
İnönü zamanında Şişli, Şükrü Genç döne
minde Sarıyer, Ali Kılıç döneminde Mal
tepe, Küçükçekmece… Liste uzayıp gidiyor. 
Peki 8 binden fazla bilirkişisi olan İstan
bul’da, neden hep Satılmış Bey tercih 
ediliyor” şeklinde konuştu. 

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç’a seslenen 
İmamoğlu, “Sakın bana ‘bağımsız yargı’ 
cümlesiyle bir tweet atmayın. Sizi 
görevinizi yapmaya ve acilen yapmaya 
davet ediyorum. Ama buradan bir iddiada 
bulunacağım. Yapamayacaksınız. Gücünüz 
yetmez. Tersi mi diyorsunuz? Şaşırtın beni. 
Ama gücünüz yetmez. Sözünüz İstanbul'da 
geçmez. Adliyede koridorlarda duyulan bir 
ses, herkesin kulaklarında çınlıyor: ‘Bakan 
bize karışamaz.’ ‘Bakan bize karışamaz’ 
diyenlerin olduğu bir yerde, bugüne kadar 
siz, sadece tweet attınız. Onun da metni 
belli. HSK'yı İstanbul Cumhuriyet 
Başsavcılığı ile ilgili harekete geçirmek için 
mangal gibi, adalet yüklü bir yürek lazım. 
Sonra da hukukun üstünlüğünü, bu millet 
adına namus sayıp, dert edinmek lazım” 
dedi.Son sözlerini Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’a yönelten İmamoğlu, 
“Evet Sayın Cumhurbaşkanı; sizde böyle 
maharetli bilirkişi Satılmış beyler oldukça, 
siz de binlerce bilirkişi arasından, nokta 
atış Satılmış Bey bilirkişisini bulan yargı 
mensupları oldukça, bir davanın öncesinde 
ya da yürüyen sürecin öncesinde, heyb
enizde büyük turplar taşıdığınızı 
düşünebilirsiniz. Ne var ki, sizin turp zan
nettikleriniz, bu milletin gönlünde zerre 
yer etmez. Sayın Cumhurbaşkanı; turpun 
büyüğü senin heybenden çıktı. Aslında işin 
çok kolay. Bu kadar heybe sırtında taşı
mana gerek yok. Bu kadar yük taşıya
cağına, kendini sadece milletin sandıktaki 
vicdanına emanet ettiğin an rahatlayacak
sın. Yastığa başınızı koyduğunuzda huzurla 
uyumak kadar güzeli yoktur. Ben geceleri, 
Allah'ıma bin şükür, huzurla uyuyorum. 
Rüyamda beni korkutacak bir kişi bile yok. 
Bunu huzurla uyuyamayan düşünsün. 
Allah size de nasip etsin” diye konuştu. 

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs
tanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, “Turpun Büyüğü” başlıklı basın 
toplantısı düzenledi. İmamoğlu, İBB’nin 
Saraçhane’deki ana yerleşkesinde düzen
lediği basın toplantısında, kamuoyunun ilk 
kez duyduğu önemli ve çarpıcı bilgileri, bel
geleriyle birlikte paylaştı. 

İmamoğlu’nun açıklamalarının tam 
metni şöyle oldu: 

KARTALKAYA: “YETKİLERİN SAHİBİ 
OLMAK İÇİN YANIP TUTUŞANLARIN, İŞ 

SORUMLULUK ALMAYA GELDİĞİNDE 
ADETA ADAM ASMACA OYNAMASINI 
KINIYORUM” 

Bugünkü basın toplantımızı aslında 22 
Ocak Çarşamba günü yapmayı plan
lamıştık. Ne yazık ki, toplantımızdan bir 
gün önce, ülke olarak hepimizi derin üzün
tüye boğan bir facia yaşandı. Bolu Kartalka
ya’da meydana gelen yangın faciasında 
yaşamını yitiren 78 insanımıza bir kez 
daha Allah’tan rahmet diliyorum. Mekan
ları cennet olsun. Yaralıların bir an evvel 
sağlıklarına kavuşması için duacıyız. Tüm 
milletimiz gibi, bu olayda kusuru ya da ih
mali olanların cezalandırılması en büyük 
temennimiz. Kuşkusuz masa başında oyun 
kurgulamadan, vicdanlarda soru işareti 
yaratmadan olay açığa kavuşturulmalı. İn
sanlar ailelerine ulaşma kaygısındayken, 
acılarını yaşarken, tüm Türkiye yastayken, 
ortaya yine nifakçılar çıktı. Yetkilerin sahibi 
olmak için yanıp tutuşanların, iş sorumlu
luk almaya geldiğinde adeta adam asmaca 
oynamasını ise kınıyorum. Bolu Belediye 
Başkanımız Tanju Özcan’a medya üz
erinden hakaret edenleri, suçlu ilan eden
leri, yine bildik oyunlarla 
sorumluluklardan kaçma girişimlerini 
kınıyorum. Tek başına gerçeklerin ortaya 
çıkması için çabalayan ve facia gününden 
beri durmaksızın çalışan Tanju 
Başkanımıza kolaylıklar diliyorum. Yetki
leri en geniş manada eline almaya çalışan 
hükümet ve mevcut anlayış, sıra sorumlu
luk almaya gelince ortadan kayboluyor. 

 
DEMİRTAŞ VE ÖZDAĞ: “1980 

DARBESİNDEN BU YANA, TÜRKİYE’DE 
İLK KEZ 2 GENEL BAŞKAN CEZAEVİNE 
KONDU” 

Aynı günlerde bir yanda yangın faci
asının acılarını yaşarken, öte yanda siyasal
laştırılmış yargı eliyle Türk siyasetine şekil 
verilmeye çalışıldığını gördük. Zafer Partisi 
Genel Başkanı sayın Ümit Özdağ, her ne
dense İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı tal
imatıyla gözaltına alındı. Gözaltına alınma 
gerekçesinin dışında bir iddiayla da tutuk
lanarak cezaevine gönderildi. Siyasi parti 
genel başkanlarının tutuklanmasına 
Türkiye alışık bir ülke. Ama ne zaman? 
Darbe dönemlerinde. 1980 darbesinden bu 
yana, Türkiye’de ilk kez 2 genel başkan 
cezaevine kondu. Sayın Selahattin Demir
taş, 7 yılı geçen bir zamandır cezaevinde 
tutuluyor. O da genel başkan iken tutuk
landı. Şimdi de Zafer Partisi Genel Başkanı 
sayın Ümit Özdağ tutuklandı. Dediğim gibi, 
bunlar ancak askeri darbe döneminde 
yaşanan olaylardı. Ülkenin durumu için bir 
kriter olarak bunu görebiliriz. 2025 yılında 
yargı eliyle genel başkanların cezaevine 
atılması asla kabul edilemez. Buradan hem 
sayın Demirtaş’a hem de sayın Özdağ’a 
sevgilerimi ve selamlarımı yolluyorum. 
Başlarına gelen bu hukuksuzluğun artık 
sona erdirilmesini talep ediyorum. Tabii bu 
talebin adresi iktidar ve Sayın Cumhur
başkanı. Pardon aynı zamanda Ak Parti 
Genel Başkanı. Onlar bu çağrıları ne kadar 
anlar, ondan endişeliyim. Tamamen bir akıl 
tutulmasının yaşandığını görüyoruz. 

“ÇOK ÇARPICI BİR TEZGAHI ORTAYA 
SERMEK İÇİN BULUŞTUK” 

Bolu’daki yangın faciası esnasında, AK 
Parti Ankara kongresinin devam edip, 6 
saat boyunca, yani kongre bitene kadar 
Türkiye’ye yangın faciası hakkında eksik 
bilgi verilmesi de tam anlamıyla bir skan
daldır. Dünyanın her yerinde bunun adı 
skandaldır, bunun adı vicdansızlıktır. Kon
grenin bitmesini saatlerce bekleyen 4 
bakan, ancak siyasi şov tamamlandıktan 
hemen sonra, kamuoyunu facianın gerçek 
boyutuyla ilgili bilgilendirmiştir. Şimdi bu 
akıldan ülkeyi rahatlatacak, insanların 
huzursuzluğunu dindirecek, milli birlik ve 
beraberlik sağlayacak bir adım beklenebilir 
mi? Tek kaygıları, siyasi istikballeri. O siyasi 
istikbal kaygısı nedeniyle, ülkemizde tek 
huzurlu gün geçmiyor. AK Partili vatan
daşlarımız dahil, bir avuç insan dışında, tek 
kişinin yüzü gülmüyor. Milletimiz çok uzun 
zamandır büyük bir hayat pahalılığı ile per
işan durumda. Facialar, felaketler art arda 

geliyor. Gençlerimiz mülakatlarda eleniyor, 
geleceklerini yurt dışında arıyor. Çeteler 
yeni doğan bebeklerimizin canına kıyıyor. 
Kadınlarımız sokaklarda korkuyla geziyor. 
Çeteler etrafta cirit atıyor. Türkiye mülteci 
merkezi olmaya devam ediyor. Ama tüm 
bunlarda hükümetin kabahati yok. Sorum
lular yok. Yok yok. Kendilerinde sorumlu
luk görmeyenler ise, siyasi rakiplerini ayak 
oyunlarıyla, tezgahlarla saf dışı bırakmaya 
çalışıyor. İşte biz de bugün çok çarpıcı bir 
tezgahı ortaya sermek için buluşmuş bu
lunuyoruz 

“BAKMAYIN AYIP OLMASIN DİYE 
SÖYLENEN ‘YARGI BAĞIMSIZDIR’ CÜM
LELERİNE, SİYASET KÖKÜNE KADAR 
YARGIYA KARIŞIYOR” 

31 Mart seçimlerinden, milletimizin bir
inci partisi olarak çıkan CHP’ye ve 
belediyelerine yönelik haksız hukuksuz op
erasyonlar hız kesmeden devam ediyor. Siz 
bakmayın ayıp olmasın diye söylenen ‘yargı 
bağımsızdır’ cümlelerine. Türkiye’de 
bağımsız, özerk kurum mu kaldı? Başkanı, 
yardımcısı Cumhurbaşkanı tarafından 
atanan kurum, hakimlerin, savcıların gele
ceğine karar vermiyor mu? Hakları da 
orada… Atanma kararları da oradan 
çıkıyor. Hal böyle olunca, belli amaçlar için 
atananlar yüzünden, kanundan gelen güç 
kişiselleştiriliyor, hedef gözetiliyor. Yani 
siyaset, köküne kadar yargıya karışıyor. 
Zulümle abat olmaya çalışanlar, belli ki bu 
her tarafı dökülen, gerekçeleri güldüren se
beplerle hukuksuz operasyonlarına devam 
edecek. Bunu ben demiyorum. Bunu 
Cumhurbaşkanı Erdoğan diyor. Ne diyor: 
‘Turpun büyüğü heybede.’ ‘Dosyalar gizli’ 
denilerek şüphelilerin avukatlarına bile 
bilgi verilmiyor ama Cumhurbaşkanı ne 
olacak, ne bitecek her detaya vakıf. Ama 
lafa gelince yargı bağımsız. Değil mi sayın 
Adalet Bakanı? Bugün biz de Cumhur
başkanı’ndan esinlenerek, basın toplan
tımıza bir isim koyduk. Basın toplantımızın 
adı: Turpun Büyüğü 

“HEYBEDEN TURP NİYETİNE ÇOK EN
TERESAN BİR KİŞİLİK ÇIKACAK” 

Bugün heybeden turp niyetine, çok en
teresan bir kişilik çıkacak. Bu kişinin adeta 
bir infazcıya dönüştürüldüğünü, hukuksu
zlukların perdesi yapılmaya çalışıldığını, ol
mayan raporların nasıl iddianameye 
girdiğini, raporların nasıl değişime 
uğradığını, imzasız raporla insanların nasıl 
suçlandığını sizlerle ve kamuoyuyla pay
laşacağım. Öyle lafla, dedikoduyla değil, 
belgeleriyle paylaşacağım. Heybeden 
çıkaracağımız ‘turpla’ ilgili Cumhurbaşkanı, 
‘yargı bağımsızdır’ diye tweet atan Adalet 
Bakanı ne diyecek, onu da merakla bekliyor 
olacağım. Başlayalım… Bildiğiniz gibi, Bey
likdüzü Belediye Başkanlığım sırasında, 
2015 yılında yapılan bir ihale nedeniyle 
hakkımda dava açıldı. Bu dava, hâlen 
Büyükçekmece Adliyesi’nde devam ediyor. 
7 yıl hapis ve siyasi yasakla yargılanıyorum. 
Mahkemenin, duruşma başlarken hedef 
koyduğu bitirme süresi 409 gündü. 11 
Nisan’a ertelenen duruşma, 826. gününde 
karara bağlanacak mı; hep birlikte göre
ceğiz. Aslında yargılandığım ihale dosyası 
hakkında, 2020 yılında Danıştay karar 
verdi. Burada, belediye başkanına, yani 
bana ceza sorumluluğu yüklenemeyeceğini 
karara bağladı. Danıştay’ın bu kararının al
tında 5 yüksek yargıcın imzası bulunuyor. 
Buna rağmen bana dava açıldı. Danıştay’ın 
5 yüksek yargıcının benimle ilgili görüşünü 
yeterli bulmayan mahkeme, konuyu bir 
bilirkişiye emanet etti. 3 Temmuz 2022 
günü bu bilirkişi, raporunu sundu. Bu sıra 
dışı bilirkişi, Danıştay’ın 5 yüksek 
yargıcının kararını doğru bulmamıştı ve 
yeni yazdığı raporla, bu ihalede sorumlu
luğum olduğunu iddia etti. Bu ifadeler iddi
anameye de girdi. 

“OLMAYAN RAPORLA ÜZERİME SUÇ 
İSNAT EDİLİYOR” 

Bakın, ekranda da görebilirsiniz; bu sıra 
dışı bilirkişinin raporuna dayanan savcı id
dianamenin 7. sayfasında ne diyor? ‘Bu 
bakımdan soruşturmaya konu ve suç teşkil 
eden eylemler olduğu tespit edilen ihale ile 
ilgili iç denetçi tarafından hazırlanan ra

porun, üst yönetici olan şüpheli Ekrem 
İmamoğlu’na sunulmasına rağmen, 
ihalenin iptali ve ilgililer hakkında suç 
duyurusu vesaire herhangi işlem yap
madığı tespit edilen şüphelinin cezai so
rumluluğu doğacağı açıktır.’ Savcıya göre, 
Beylikdüzü Belediyesi’nin iç denetçisi, bu 
ihaleyle ilgili sorunlar tespit etmiş, rapor 
hazırlamış ve bana sunmuş. Ama ben 
gereğini yapmamışım. Bu iddia çok ciddi ve 
önemli. Yalnız ortada bir sorun var. Ciddi 
bir sorun var. Böyle bir rapor yok. Tekrar 
ediyorum, böyle bir rapor yok! Olmayan bir 
rapor bana sunulamayacağı için de sorum
luluk ihmali yapmam söz konusu değil. 

“OLMAYAN RAPOR, SAVCI İDDİ
ANAMESİNE NASIL GİRİYOR?” 

Peki olmayan rapor, savcı iddianamesine 
nasıl giriyor? İnanır mısınız bunu önce bir 
mülkiye müfettişi yazdı. Bugün tek bir isme 
odaklanacağımız için başka isim vermeye 
gerek yok. Bu davanın bilirkişisi de tıpkı 
mülkiye müfettişi gibi, iç denetçi raporu 
olduğunu belirtti. Avukatlarımız, böyle bir 
rapor olmadığını mahkemede ispat etti. 
Buna rağmen, yani olmayan bir rapora rağ
men, mahkeme iddianameyi kabul etti. 
Gördüğünüz gibi bu bilirkişi, olmayan şey
leri yazacakatıf yapacak kadar rahat bir 
profesyonel. Başına bir şey gelmeyeceğin
den emin. Belli ki arkasında güvendiği 
kişiler var. Özel seçilmiş birisi. Şimdi sizlere 
bu bilirkişiyi takdim ediyorum. Bu sıra dışı 
bilirkişinin adı: Satılmış Büyükcanayakın. 
Evet, heybedeki turpun adı belli oldu: 
Satılmış Bey. Bu ismi aklınızda tutun. Gerçi 
akılda kalıcı bir yanı var zaten. Satılmış Bey 
bilirkişisinin, bu davayla beraber hay
atımıza özel olarak nasıl görevlendirildiğini 
göreceksiniz. 

“BİLİRKİŞİ SATILMIŞ BEY İLE İLGİLİ 
SUÇ DUYURUSUNDA BULUNULMASINI 
MAHKEMEYE İLETTİK, MAHKEME BU 
TALEBE CEVAP BİLE VERMEDİ” 

Olmayan bir raporu varmış gibi göster
erek, adli makamları yanıltmaya yönelik 
girişimi nedeniyle, bilirkişi Satılmış Bey ile 
ilgili suç duyurusunda bulunulmasını 
mahkemeye ilettik. Mahkeme, bu talebe 
cevap bile vermedi. Diyorum ya; arkası 
sağlam, korunaklı yerde. Danıştay’ın 5 yük
sek yargıcı yerine, bilirkişi Satılmış Bey’e 
itibar edilince, mahkemeye itiraz ettik. 
Mahkeme, yeni bir bilirkişi grubu oluş
turdu. Sayıştay denetçisi olarak görev yap
mış, 3 kişilik uzman bilirkişi heyeti, konuyu 
inceledi. Yeni rapor, benim ve 
arkadaşlarımın lehine çıktı. Yani bu kez 
muhasebe kökenli Satılmış Bey değil, 3 
emekli Sayıştay denetçisinden oluşan, de
vlet ciddiyetini bilen kişiler rapor hazırladı. 
Bu raporun ardından mahkeme dedi ki, ‘2 
rapor birbiriyle çelişiyor. O zaman bir 3. 
bilirkişi raporu isteyelim.’ Mahkeme yine, 
bu kez başka 3 Sayıştay denetçisinden 
bilirkişi raporu istedi. 

“DANIŞTAY’IN 5 YÜKSEK YARGICI, SAY
IŞTAY’DAN EMEKLİ 6 DENETÇİ BİZİ 
HAKLI BULDU; BİR SATILMIŞ BEY 
HAKLI BULAMADI” 

Yeni bilirkişi raporu geldi. Rapor yine 
benim ve arkadaşlarımın lehine çıktı. Ra
porlarda ne deniyor biliyor musunuz? 
‘Ekrem İmamoğlu’nun ihalede bir sorumlu
luğu olmadığı gibi, ihalede yanlış bir işlem 
yapılmamış ve kamuyu kara geçiren uygu
lama yapılmıştır.’ Yani Danıştay’ın 5 yüksek 
yargıcı, Sayıştay’dan emekli 6 denetçi bizi 
haklı buldu; bir Satılmış Bey haklı bula
madı. Sanırım buraya kadar anlattık
larımla, Satılmış Büyükcanayakın isimli 
bilirkişi arkadaşın profili hakkında ak
lınızda bir şeyler şekillendi. Düşünsenize; 
adam mahkemeyi aldatacak kadar cesur, 
olmayan rapordan bahsedecek kadar gözü 
kara. Normalde böyle bir bilirkişinin 
ehliyeti iptal edilir, değil mi? Ama öyle ol
madı. Satılmış Bey’e bu cengaverliği ne
deniyle yeni vazifeler verildi. Yani 
ödüllendirildi. Verilen görevler de ne 
tesadüf ki, hep bizimle ilgili. 

“İETT HAKKINDA YÜRÜTÜLEN BİR 
SORUŞTURMAYA, YİNE BİLİRKİŞİ 
OLARAK SATILMIŞ BEY ATANDI” 

Varan 1’i anlattık. Şimdi Varan 2. 

Görüldüğü gibi, bilirkişi Satılmış Bey’in 
bize karşı bariz bir art niyeti var. İspatlı, 
belgeli. Peki ne oldu biliyor musunuz? 2 
Şubat 2024’te, İETT hakkında yürütülen 
bir soruşturmaya, yine bilirkişi olarak 
Satılmış Bey atandı. İETT avukatları, kamu 
ihalelerinde yetkin olmadığı için, Satılmış 
Büyükcanayakın’ın bilirkişi olarak atan
masına itiraz etti. Savcı, yanıt vermeden 6 
ay bekledi. Ağustos ayına geldiğimizde, 
‘Hayır, bu soruşturmanın bilirkişisi Satılmış 
Bey olacaktır’ dedi. Beklendiği ve istendiği 
gibi, bilirkişi Satılmış Bey, İETT aleyhine bir 
rapor hazırladı. Asılsız tespitlerle dolu bir 
rapor. Savcı, başka bilirkişi kabul etmey
ince, İETT emekli Sayıştay denetçilerinden 
oluşan bir gruptan bilimsel uzman görüşü 
talep etti. Sayıştay denetçileri, bilirkişi 
Satılmış Bey’in raporunun hukuken doğru 
olmadığını ispatlayan bir rapor gönderdi. 
Bitmedi. Sırada Varan 3 var. 

“İSFALT İLE İLGİLİ YÜRÜTÜLEN BİR 
SORUŞTURMADA DA BİLİRKİŞİ OLARAK 
YİNE SATILMIŞ BEY TERCİH EDİLDİ” 

Her raporunda bizi ve kurumlarımızı 
suçlayan, bu art niyetliliği ispatlanmış 
bilirkişiye bir görev daha verildi. Resmen 
özel olarak sürekli bize atanıyordu. 
Geçtiğimiz Eylül ayında, asfalt firmamız İS
FALT ile ilgili yürütülen bir soruşturmada 
da bilirkişi olarak yine Satılmış Bey tercih 
edildi. Savunma avukatlarımız, mahkem
eye dilekçe vererek, bilirkişinin yeterliliği 
olmadığını belirtti. Pek tabii yine de 
Satılmış Bey’e görevi verdiler. Tahmin et
tiğiniz gibi, kısa sürede raporunu hazır
layan bilirkişi Satılmış Bey, şirketimiz ve 
çalışanları aleyhine rapor düzenledi. Tıpkı 
İETT’de olduğu gibi, İSFALT’ta da 
arkadaşlarımız, emekli Sayıştay denetçi
lerinden bilimsel uzman görüşü talep etti. 
Pek tabii bilimsel rapor Satılmış Bey’in ra
porunu hukuksuz buluyordu. Şimdi burada 
önemli unsur şu: Bildiğiniz gibi, belediye 
operasyonlarını yapan savcılar, 3 şirke
timizin 16 ihale dosyasını polis marifetiyle 
almıştı. Beşiktaş ve Esenyurt operasyon
larının ardından, konunun İBB’ye getir
ilmek istendiğini belirtmiştim. İşte bilirkişi 
Satılmış Bey’e verilen bu 2 dosya da aynı 
soruşturmada yer alıyor. Ne güzel op
erasyon değil mi? Al gülüm, ver gülüm. 

“BİZİM SORUŞTURMALAR, NE 
TESADÜF HEP SATILMIŞ BEY’E DENK 
GELİYOR” 

Bitmedi; Varan 4 geliyor şimdi. Bu Varan 
4 çok enteresan. Satılmış Bey, bu kez İBB 
lehine karar veriyor. Ama nasıl? Yahu anlat
madan şunu söyleyeyim. Bu iktidar, ağzını 
yaya yaya, ‘Yargı bağımsızdır. Yargıyı rahat 
bırakın. Hele yargının kararını bir görelim’ 
diyor ya; gerçekten edeplerini ve utanma 
duygularını kaybetmişler. Hikâye gibi an
latıyorum, sizler de dinliyorsunuz da bun
ların hepsi bir başka skandal. Bizim 
soruşturmalar, ne tesadüf hep Satılmış 
Bey’e denk geliyor yahu. Arkadaşlara sor
dum, ‘İstanbul’da kaç bilirkişi var’ diye. 8 
bin 806 bilirkişi varmış. Temel alanı 
Satılmış Bey gibi muhasebe olan ise, 1.891 
bilirkişi var İstanbul’da. Yahu bu binlerce 
bilirkişi arasında bize hep Satılmış Bey’in 
düşmesi tesadüf olabilir mi? Dönelim 
Varan 4’e. Dedim ya; Satılmış Bey, bu kez 
kurum lehine rapor verdi ama nasıl? 
Göreve geldiğimizde, geçmişte yapılan 
usulsüz iş ve işlemlerin tespiti için in
celeme başlatılması talimatı verdim. 
2019’un sonbaharında. Teftiş kurulumuz, 
çok sayıda dosya buldu, çok sayıda suç 
duyurusunda bulunduk. Belgeli, ispatlı 
konular. Ama ne yazık ki hep yargıdan 
döndü. Onlardan biri de 2018 yılında 
İSBAK şirketimizde yapılan bir ihale ile il
giliydi. Usulsüzlük tespit ettik. Mahkemeye 
verdik. Mahkeme, 2023 yılında bu soruş
turmada, yine ünlü bilirkişi Satılmış Bey’i 
tercih etti. Sonuç ne oldu? Satılmış Bey, 
‘usulsüzlük var’ dediğimiz dosya için, 
‘kusur yok’ raporu verdi. 

   BÜLTEN HABERİ

“Üniversitelerimiz ihtisas adamı yetiştirirler, 
münevver yetiştirmezler. Bir biyoloji aliminin bir 
ahlak  meselesinde sözü azdır. Gerçek münevverleri 
okul değil, hayat yetiştirir. Onlar kendi kendilerinin 

 hocasıdır. Tecrübe ile pişmiş bir bilgi yaşanmış bir 
bilgi onların kültürünü vücuda getirir.  

Bunun içindir  ki gerçek tahsil, üniversite son sınıf
tan sonra başlar.” diyor kalemine hayran kaldığım 
Peyami Safa. 

   Kendisi şimdilerde duvarlara çerçeveleterek 
asılan diplomaları olmamasına karşın gerçek tahsilin 

 nasıl yapılabildiğini gösteren tesirli bir yazar.  Biz 
millet olarak “okumuş” olanlara fazla ihtimam 

 gösterir ve bu ihtimamda ısrarcı olunca kibir ile 
karşılaşırız. Pek tabi gün sonunda yine milletimiz 

 kazanır kimin ne olduğunu kavramaya çalışarak. 
Fakat ne talihtir ki tarih hep tekerrür eder… 

  Velhasıl diyeceğim  o ki okumak mühim iş. Bana 
göre ihtisassız hayat geçebiliyorken münevver 

 olun(a)madan hayatın akıp gitmesi biraz da eksik
tir. Yakın zamanda üniversite sınavına hazırlanan 

 bir gencin videosunu  izledim. Bu genç 
arkadaşımız ODTÜ kazanmış ve bir gününü yönet
mek ile  alakalı içerikler çekiyor. Tesadüfen tıkladım, 
ilk cümleleri aynen aktarıyorum. Evvela merhaba 

 arkadaşlar ile giriş yapıyor. Bir kaç tekleme yapıp 
ben konuşma özürlüsüyüm arkadaşlar diyor hızlı ve 

 kelimeleri yutarak. “Biraz sohbet edeceğiz sizinle, 
çok küfür etmemle alakalı bir şeyler söylemek 

 istiyorum. Bana edepsiz diyenleriniz olmuş evet 
ben edepsizim ama burada edebe aykırı bir şey 

 göremiyorum, benim küfürlerim şahsiyata değildir 
geneldir. Ben gırgır şamata olsun diye ve arada 

 beklenmedik şeyler olsun da izlensin diye küfür 
ediyorum şahsen ben monoton olsa izlemem, mizahı 

 küfürle şişiriyorum yerseniz” diyor… Videonun de
vamını izlemeye gerek duymadım.   

 
Şimdi bu makul genç sınava çok güzel hazırlanmış. 

Edebiyatı ful yapmış fakat beyni yanmış olsa ki 
 okuduğunu anlamayı bırakın ifade etmekte zor

lanıyor. Fikirleriyle değil de küfürleriyle izlenmek 
 istiyor. Bu hayati olduğu iddia edilen sınavlara 

hazırlanırken ve hazırlarken göz ardı ettiğimiz 
 mevzular mı var sizce? Matematik yapabilmek bu 

kadar önemliyken iki kelimeyi bir araya 
 getiremeyen ve çukur tıraşından  beyninin içini de 

beraberinde tıraş ettirmiş olan genç için daha 
 mühimi yok mu bu dünyada? Henüz yakın za

manda içi yanan aileleri arama cüretinde bulunup 
sarf  ettiği cümleleri dinlerken sinir kaslarımız ger
ilmedi mi hepimizin? Bunlar nasıl çocuk demedik mi?  

 
Bunları yetiştiren anne babaya hemen herkesin 

birkaç çift sözleri  yok mu? Çocuklarınızı tertemiz,  
doğru yerden  beslenmeyi ön planda tutan ve 

kötülüğün zirve yaptığı bu çağda kendi öz değerlerini 
 hatırında diri tutacak kurumlara gönderiniz.  Bizi 

biz yapan, bizi ahlaki anlamda doyuma ulaştıran  
değerlere...Modern çağda merdiven altı muamelesi 

gören değerler. Halbuki  ne Fatihler  ne selimler  
yakışırdı bu çağa lakin biz ümmi kaldık bu diyarda. 

Merdiven Altı 
Muamelesi Gören 
Değerler…

BEDİA AKDAĞ KINICI

İMAMOĞLU ‘TURPUN BÜYÜĞÜNÜ’ AÇIKLADI:  
MAHARETLİ BİLİRKİŞİ SATILMIŞ BÜYÜKCANAYAKIN 
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SON olarak ligin 15. haftasında 
sahasında Corendon Alanyaspor'u 2-
0 yenen Bellona Kayserispor, bu kar-
şılaşmanın ardından çıktığı 5 lig ma-
çında galip gelemedi. 

Trendyol Süper Lig'de oynadığı 
son 4 maçta, 1 beraberlik ve 3 mağ-
lubiyet yaşayan sarı-kırmızılı ekip, li-
gin 16. haftasında konuk olduğu 
Onvo Antalyaspor'a 2-0 yenildi, 17. 
haftada ise evinde Galatasaray'a 5-1 
mağlup oldu. 

Kayseri temsilcisi, ligin 18. hafta-
sında deplasmanda Sipay Bodrum 
FK ile 1-1 berabere kalırken, 19. haf-
tada iç sahada Reeder Samsunspor'a 
1-0 kaybetti. 20. haftayı bay olarak 
geçiren Kayserispor, 21. haftada ise 
deplasmanda Net Global Sivasspor'a 
5-2 kaybetti. 

Bellona Kayserispor, bu maçın ar-
dından teknik direktör Sinan Kaloğlu 
ile yollarını ayırdı. 

Ligin 22. haftasında 1 Şubat'ta 
Trabzonspor'u konuk edecek sarı-
kırmızılı ekip, bu maçtan 3 puanla 
ayrılarak galibiyet hasretine son ver-
mek istiyor. AA

Kayserispor 5 maçtır 
galibiyete hasret 

TEKİRDAĞ'DA öğretmeninin 
yönlendirmesiyle başladığı muayt-
hai branşında Türkiye ve Avrupa 
şampiyonluğu bulunan 19 yaşın-
daki Cihan Doğu, derecelerine 
dünya şampiyonluğunu da ekle-
mek için çalışıyor. 

Genç sporcu 6 yıl önce öğret-
meninin yönlendirmesiyle başla-
dığı muaythaide zamanla kendini 
geliştirerek şampiyonalara katıl-
maya başladı. Doğu, 2021, 2022 ve 
2023 yıllarında üst üste Türkiye 
şampiyonluğu kazandı. 

Milli takıma seçilen ve 2022 yı-
lında dünya şampiyonasına katılan 
Doğu, şampiyonada ikinci oldu. 
2023 yılında da Avrupa şampiyo-
nu ve dünya üçüncüsü olan Doğu, 
geçen yıl da Avrupa şampiyonu ol-
mayı başardı. 

Derecelerine dünya şampiyon-
luğunu eklemek için haftada 5 gün 
antrenman yapan Doğu, bu yıl ya-
pılacak milli takım seçmelerinde 
başarılı olup Türkiye'yi uluslarara-
sı şampiyonalarda temsil etmek 
istiyor. 

Cihan Doğu, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, 6 yıldır muayt-
hai yaptığını ve sporu çok sevdiği-
ni söyledi. 

Muaythaide derece kazandıkça 
daha mutlu olduğunu ifade eden 
Cihan, "Bu sporda Türkiye ve Av-
rupa şampiyonluğum var. Dünya 
ikinciliği ve üçüncülüğü elde et-
tim. Avrupa şampiyonasında iki 
kere altın madalya kazandım. Katı-
lığım Avrupa şampiyonda birinci 
oldum. Çalışmalarıma devam edi-
yorum. Bundan sonra bir sefer de-
ğil her yıl üst üste dünya şampiyo-
nu olmak istiyorum." dedi. 

Başarılı sporcu, kürsüde olma-
nın her zaman kendisini gururlan-
dırdığını aktararak, başarılarıyla 
adından söz ettirmeye devam et-
mek istediğini dile getirdi. 

"Ondan umudumuz, beklenti‐
miz yüksek" 

Antrenör Yahya Geylani de 
sporcusunun kısa sürede önemli 
dereceler elde ettiğini söyledi. 

Cihan'ın 6 yılda güzel başarıla-
ra imza attığını aktaran Geylani, 
"Cihan zaten çok özel bir sporcu. 
Her şampiyonada mutlaka derece 
alan bir çocuk. Türkiye dereceleri, 
Avrupa ve dünya dereceleri var. 
Çok azimli bir sporcu ve özverili 
çalışıyor. Ondan umudumuz, bek-
lentimiz yüksek. Çok iyi yerlere 
gelecek." diye konuştu. AA

Türkiye ve Avrupa 
şampiyonu milli 

sporcu, dünya  
şampiyonu  

olmak istiyor 

TRENDYOL Süper Lig'in 21. 
haftasında dün sahasında Bellona 
Kayserispor'u 5-2 mağlup eden 
Net Global Sivasspor, ligde 8 maç 
aradan sonra galibiyet sevinci ya-
şadı. 

Son olarak ligin 11. haftasında 
sahasında Çaykur Rizespor'u 2-1 
mağlup eden kırmızı-beyazlılar, bu 
karşılaşmanın ardından çıktığı 8 
lig maçında galip gelemedi. 

Ligin 12. haftasında deplas-
manda Fenerbahçe'ye 4-0 mağlup 
olan Sivas temsilcisi, 13. haftada 
ise evinde Kasımpaşa ile golsüz be-
rabere kaldı. Ligin 14. haftasında 
deplasmanda Onvo Antalyaspor'a 
2-1 yenilen kırmızı-beyazlılar, 15. 
haftada ise iç sahada Galatasaray'a 
3-2 kaybetti. 

Sivasspor, 16. haftada deplas-
manda Sipay Bodrum FK'ye 2-0 ye-
nildi, 17. haftasında sahasında çık-
tığı Reeder Samsunspor maçından 
golsüz beraberlikle ayrıldı. Sivas 
temsilcisi, 18. haftayı bay geçirir-
ken, ligin 19. haftasında ise saha-
sında Corendon Alanyaspor ile 1-1 
berabere kaldı. 

Ligin 20. haftasında deplas-
manda Trabzonspor'a 4-0 mağlup 
olan kırmızı-beyazlılar, ligdeki 8 
maçlık galibiyet hasretini 21. haf-
tada dün sahasında Bellona Kayse-
rispor'u 5-2 mağlup ederek son-
landırdı. 

Sivas temsilcisi, ligde geride ka-
lan bölümde 6 galibiyet, 5 beraber-
lik ve 9 mağlubiyet alarak 23 puan 
topladı. AA

ÜÇ adım ve uzun 
atlama branşlarında 
çok sayıda Türkiye 
şampiyonlukları bulu-
nan 18 yaşındaki milli 
atlet Aleyna Karabulut, 
madalya koleksiyonu-
na Avrupa şampiyon-
luğunu da eklemek is-
tiyor. 

Beden eğitimi öğ-
retmeni tarafından 6. 
sınıftayken spora olan 
yatkınlığı keşfedilen 
Karabulut, öğretmeni-
nin teşviki ile katıldığı 
il seçmelerinde atle-
tizmle tanıştı. 

Uzun atlama ve 3 
adımda yarışmalara katılmaya baş-
layan Karabulut, kısa sürede her iki 
kategoride de çok sayıda madalyayı 
koleksiyonuna kattı. Karabulut, iki 
branşta 12 kez Türkiye şampiyonu 
olurken bir kez de Sivas'ta düzenle-
nen 18 Yaş Altı Balkan Şampiyona-

sı'nda gümüş madalyaya uzandı. 
Son olarak 18-19 Ocak'ta İstan-

bul'da düzenlenen 20 Yaş Altı Atle-
tizm Türkiye Şampiyonası'nda iki 
branşta da birinci olan Karabulut, 
bu sonuçla şubat ayında Bulgaris-
tan'da düzenlenecek Balkan Şampi-

yonası'nda 3 adım ve 
uzun atlamada Türki-
ye'yi temsil etmeye 
hak kazandı. 

"Spor artık haya‐
tım oldu" 

Milli sporcu Kara-
bulut, AA muhabiri-
ne, 7 yıldır atletizmle 
uğraştığını, ilk 3 yıl 
sonunda 3 adım ve 
uzun atlama branşla-
rını seçtiğini söyledi. 

İlk aldığı madalya-
nın kendisini daha da 
motive ettiğini ve 
ilerleyen yıllarda 
şampiyonluklar elde 
ettiğini belirten Kara-

bulut, "Spor artık hayatım oldu. Her 
şeyimi ona göre düzenledim ve ba-
şarılar elde ettim. Salonda 4 kez 3 
adım, 2 kez de uzun atlamada, açık-
ta ise 4 kez 3 adımda, 2 kez de uzun 
atlamada Türkiye şampiyonlukla-
rım var." dedi. AA

NBA'de Rockets, Alperen 
Şengün'ün 26 sayı attığı 
maçta Cavaliers'ı yendi 

AMERİKAN Basketbol Ligi'nde (NBA) 
Houston Rockets, milli oyuncu Alperen 
Şengün'ün 26 sayı attığı maçta Cleveland 
Cavaliers'ı 135-131 yendi. 

NBA'de 14 maç yapıldı. Cavaliers'a ko-
nuk olan Rockets'ta yaklaşık 33 dakika 
süre alan Alperen Şengün, 26 sayı, 8 riba-
unt, 3 asistle galibiyette önemli rol oynadı. 

Sezonun 30. galibiyetini alan Batı Kon-
feransı ikincisi Rockets'ta Jalen Green 26 
sayı, 4 asist üretirken Amen Thompson 23 
sayı, 14 ribaunt, 10 asistle "triple-double" 
yaptı. Darius Garland'ın 39 ve Donovan 
Mitchell'ın 33 sayısı ise Doğu Konferan-
sı'nda 36 galibiyet, 9 mağlubiyetle lider 
durumdaki Cavaliers'ın üst üste üçüncü 
yenilgisini önleyemedi. Milli basketbolcu 
Adem Bona'nın forma giydiği Philadelphia 
76ers, deplasmanda Chicago Bulls'u 109-
97 mağlup etti. 76ers'ta Tyrese Maxey'nin 
31 sayı, 9 asist ve Kelly Oubre Jr'ın 22 sayı, 
12 ribauntluk performansları, sezonun 17. 
galibiyetine katkı sağladı. Adem Bona ise 
yaklaşık 19 dakika sahada kaldığı mücade-
leyi 4 sayı, 7 ribaunt, 1 asist ve 1 blokla ta-
mamladı. AA

SÜPER Lig'in 20. haftasında deplas-
manda Atakaş Hatayspor ile 1-1 bera-
bere kalan sarı-kırmızılı ekip, sonrasın-
da UEFA Avrupa Ligi'nde Dinamo Ki-
ev'le oynadığı maçtan 3-3'lük beraber-
likle ayrıldı. 

Galatasaray, Konyaspor'u mağlup 
ederek iki maçlık galibiyet hasretini 
dindirdi. 

Son 26 maçta yenilmedi 
Galatasaray, çıktığı son 26 resmi 

müsabakada mağlubiyet yaşamadı. 
İyi bir sezon geçiren sarı-kırmızılı 

ekip, resmi müsabakalarda son yenilgi-
sini UEFA Şampiyonlar Ligi play-off 
turu rövanşında İsviçre temsilcisi Yo-
ung Boys karşısında yaşadı. 

Galatasaray, 27 Ağustos'taki müca-
deleden sonra Süper Lig'de 18, UEFA 
Avrupa Ligi'nde 7, Ziraat Türkiye Kupa-
sı'nda ise 1 olmak üzere 26 resmi maça 
çıktı. Sarı-kırmızılı ekip, söz konusu sü-
reçte 18 galibiyet ve 8 beraberlik aldı. 

Muslera, Galatasaray tarihinde 

en fazla lig maçı oynayan oyuncu 
oldu 

Galatasaray'ın tecrübeli file bekçisi 
Fernando Muslera, Konyaspor karşılaş-
masıyla sarı-kırmızılıların tarihinde en 
fazla lig maçına çıkan oyuncu ünvanını 
aldı. 

Atakaş Hatayspor'a karşı Süper 
Lig'deki 428. maçını oynayarak Galata-
saray'ın unutulmaz kaptanı Bülent 
Korkmaz'ın rekorunu egale eden Mus-
lera, Konyaspor karşısında da 429. mü-
sabakasına çıkarak sarı-kırmızılıların 
tarihinde en fazla lig maçına çıkan 
oyuncu konumuna geldi. 

Ahmed Kutucu, sarı‐kırmızılı for‐
mayla ilk maçına çıktı 

Galatasaray'ın ikas Eyüpspor'dan 
kadrosuna dahil ettiği Ahmed Kutucu, 
sarı-kırmızılı formayla ilk karşılaşma-
sında görev aldı. 

Ahmed Kutucu, karşılaşmada 71. 
dakikada Dries Mertens'in yerine oyu-

na girerek Galatasaray formasıyla ilk 
maçına çıktı. Milli futbolcu, oyuna dahil 
olduktan 1 dakika sonra sarı kart gör-
dü. 

Gabriel Sara, 3 karşılaşma sonra 
yeniden sahada 

Sakatlığı sebebiyle bir süredir oyna-
yamayan Gabriel Sara, 3 resmi maçın 
ardından Konyaspor karşılaşmasında 
forma şansı buldu. 

Brezilyalı orta saha oyuncusu, Gala-
tasaraylı taraftarların alkışları eşliğinde 
müsabakanın 80. dakikasında Yunus 
Akgün'ün yerine oyuna dahil oldu. 

Osimhen, tüm kulvarlarda 16. go‐
lünü attı 

Nijeryalı yıldız Victor Osimhen, sarı-
kırmızılı formayla 20 resmi maçta 16 
gole ulaştı. 

Sezon başında İtalya'nın Napoli ta-
kımından kiralanan Osimhen, UEFA Av-
rupa Ligi'nde 5 maçta 4 gol kaydetti. 
Süper Lig'de de Konyaspor mücadele-

siyle 15. maçına çıkan Osimhen, 22. da-
kikada penaltıdan fileleri havalandıra-
rak 12. golünü attı. 

11 maç sonra kalesini gole kapa‐
dı 

Konyaspor'a karşı gol izni vermeyen 
Galatasaray, 11 maç sonra kalesini gole 
kapadı.Bu sezon 31 resmi maça çıkan 
Galatasaray, bu karşılaşmaların 26'sın-
da kalesinde golü gördü. UEFA Şampi-
yonlar Ligi elemeleri, UEFA Avrupa Ligi 
ve Ziraat Türkiye Kupası'ndaki tüm 
maçlarda gol yiyen sarı-kırmızılılar, Sü-
per Lig'de toplam 5 maçta kalesini gole 
kapadı. 

Vincenzo Montella, yardımcılarıy‐
la maçı yerinde izledi 

A Milli Futbol Takımı Teknik Direk-
törü Vincenzo Montella, yardımcı an-
trenör Selçuk Şahin ve analiz antrenörü 
Massimo Crivellaro ile Galatasaray-TÜ-
MOSAN Konyaspor karşılaşmasını tri-
bünden takip etti.  AA

Galatasaray namağlup  
liderliğini sürdürdü 

Madalya avcısı milli atlet, gözünü 
Avrupa şampiyonluğuna dikti 

Sivasspor 3 puan  
hasretini sonlandırdı 

Bu sonuçla namağlup 
liderliğini devam etti-

ren Galatasaray, 20. 
maçında 17. galibiye-
tini aldı. Üç beraber-
liği bulunan sarı-kır-

mızılı ekip, puanını 
54'e çıkartarak en 

yakın takipçisi Fener-
bahçe ile arasındaki 

farkı maç fazlasıyla 9 
puana yükseltti. 
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ODTÜ'de alternatif 
proteinlerle 

sürdürülebilir gıda 
için kollar sıvandı 
ODTÜ Gıda Mühendisliği Öğretim Üyesi 

Prof. Dr. Mecit Halil Öztop'un ekibiyle hazır
ladığı ve sürdürülebilir gıda üretimi alanında 
alternatif protein kaynaklarının geliştirilmesi 
ile bu alanda araştırmacı yetiştirilmesini 
amaçlayan APRISE, Avrupa Komisyonuna 
başvurusu yapılan 117 proje arasında kabul 
alan 13 projeden biri oldu. 

APRISE, üniversitenin Ufuk Avrupa Pro
gramı kapsamında kazandığı ilk konsor
siyum koordinatörlüğü olma özelliği de 
taşıyor. 

Prof. Dr. Öztop, AA muhabirine, projeyle 
Türkiye'de eksiklik olarak nitelendirilebile
cek alternatif protein alanında araştırmacılar 
yetiştirmeyi ve 4 yılın sonunda bu araştırma
cıların sahada yeni araştırmalara öncülük et
melerini amaçladıklarını söyledi. 

Dünyada birçok araştırmacının iklim 
değişikliğini etkileyen faktörler üzerinde 
çalıştığının altını çizen Öztop, gıda sistemleri 
açısından bakıldığında iklim değişikliğine 
neden olan en önemli etmenlerden birisinin 
de hayvansal gıdalara bağlılık olduğuna 
dikkati çekti. 
İklim değişikliğinde hayvan yetiştiricil

iğinin sera gazı emisyonlarına önemli oranda 
etki ettiğini, bu nedenle gıda bilimi araştır
macılarının bitkilerden ve endüstriyel atık
lardan elde edilen yeni alternatif proteinlere 
yoğunlaştığını belirten Öztop, bunların doğal 
yollarla modifiye edilip protein miktarını 
artırarak tekrar alternatif proteinler 
üretilebildiğini ifade etti. 

 
"Araştırmacılar, yeni proteinlerin 

üretilmesi sürecinde de görev alacak" 
Prof. Dr. Öztop, Ufuk Avrupa Programı kap

samında 2024'te açılan European Research 
Area (ERA) Talents çağrısı kapsamında sun
dukları projenin Türkiye'den kabul edilen tek 
proje olduğunu bildirdi. 

 
Bitki Bazlı Gıdalar Derneği, Türkiye 

Teknoloji Geliştirme Vakfı (TTGV) ve 
Türkiye'de süt ürünlerinde öncü bir firmanın 
da projede yer aldığını anlatan Öztop, bunun 
yanı sıra Almanya, İsveç, Malta, Yunanistan, 
İtalya, Polonya, Birleşik Krallık, Kuzey Make
donya, İspanya ve Danimarka'dan da kuru
luşlarla projede işbirliği yapıldığını anlattı. 

Projeyi yaygınlaştırmak istediklerini vur
gulayan Öztop, şöyle konuştu: 

"Birey odaklı bu kişileri yetiştirip onların 
uzun vadede artık Türkiye ekosisteminde 
araştırma yapmasını, inovasyona öncü ol
masını istiyoruz. Bu projede sadece araştır
macıları yetiştirmekle kalmayacağız. 
Araştırmacılar proje kapsamında farklı or
takları ziyaret edip yeni proteinlerin 
üretilmesi sürecinde de görev alacak. Zaten 
bizim amacımız bu süreçte yeni protein kay
naklarını da üretmek. Nohut, mercimek ve 
baklagiller hali hazırda zaten Türk tüketi
cisinin aşina olduğu ürünler. Bunlardaki pro
teinleri daha saf hale getirip başka ürün 
formülasyonlarında da kullanır hale ge
tirmek istiyoruz." 

 
Alternatif protein alanında politika bel

gesi oluşturulması hedefleniyor 
Prof. Dr. Öztop, alternatif proteinlerin daha 

çok içeceklerde yaygın görüleceğini be
lirterek, bitkisel kaynaklı süt ürünlerinin 
geliştirilmesinde de bunlardan yararlanıla
bileceği ayrıca hazır gıdalara da entegre 
edilebileceğini kaydetti. 

 
Bu ürünleri geliştirirken raf ömrünün 

önemli bir kriterleri olacağına dikkati çeken 
Öztop, "Protein bakımından zengin gıdalar 
geliştirmek istiyoruz. Raf ömrü uzun ve pro
tein olarak zengin gıdalar lojistik anlamda 
açlık çeken bölgeler için çok önemli bir kay
nak olacaktır. Bu anlamda da projemizin etki
lerini uzun vadede görmemiz mümkün 
olacak. Sürdürülebilir gıda tasarımı an
lamında da katkımızın olacağı kesin." diye 
konuştu. 

Bitki Bazlı Gıdalar Derneği ve TTGV'nin al
ternatif protein alanında farkındalık üzerine 
çalışmaları olduğu aktaran Öztop, bu iki ku
ruluşla birlikte Türkiye için alternatif pro
teinler alanında bir politika belgesi 
oluşturma hedeflerinin olduğunu sözlerine 
ekledi.(AA)

Uraloğlu, AA muhabirine yap
tığı değerlendirmede, 2024'ün, 
ulaştırmanın bütün modlarında 
dolu dolu bir yıl olduğunu ve 
geçen yıl birçok projeyi hizmete 
açtıklarını bildirdi. 

 
Türkiye'de şu anda 13 bin 919 

kilometre demir yolu ağı bulun
duğunu aktaran Uraloğlu, bunun 
2 bin 251 kilometresinin hızlı 
tren hatları olduğunu söyledi. 

 
Uraloğlu, mevcut hızlı tren 

işletmeciliğine ilişkin bilgi ver
erek, "Ankaraİzmir Yüksek hızlı 
tren hattı, MersinAdanaOs
maniyeGaziantep ve Halkalı
Kapıkule, 
BandırmaBursaYenişehirOs
maneli hızlı tren projelerimiz 
devam ediyor. Ayrıca plan
ladığımız projelerimizden 
KırıkkaleÇorum hızlı tren hat
tının ihalesini yaptık. Ankaraİs
tanbul süper hızlı treninin 
projesine çalışıyoruz. 10 yıllık 
projeksiyonda hayata geçirmeyi 
planlıyoruz. Hattımız saatte 350 
kilometre hızda ve yaklaşık 344 
kilometre uzunluğunda olacak." 
diye konuştu. 

 
Türkiye'nin Orta Koridor'un 

önemli bir parçası olduğuna 
işaret eden Uraloğlu, ülkenin, 
Irak'ın Fav Limanı'ndan başlaya
cak demir yolunun Avrupa'ya 
bağlanacağı güzergah üzerinde 
yer aldığını belirtti. 

 
Avrupa'ya demir yolu bağlan

tısını Marmaray ile gerçek
leştirdiklerini bildiren Uraloğlu, 
sözlerini şöyle sürdürdü: 

 
"Marmaray'da günlük 300 

tren hareketi var, 730 bin in
sanımız seyahat ediyor. Gecenin 
45 saatlik bölümünde günlük 

bakımlarını yapıyoruz ve 4 yük 
trenini geçirebiliyoruz. Kuzey 
demir yolu olan Yavuz Sultan 
Selim Köprüsü'nü inşa ederken 
bıraktığımız çift hatlı bir demir 
yolu platformu var. Oradan yak
laşık 122 kilometre uzun
luğunda, Gebze'den başlayıp 
Halkalı'ya kadar gidecek, iki 
havalimanını da birleştirecek, 
yüksek kapasiteli saate 200 kilo
metre hızdaki demir yolu pro
jesinin fizibilite çalışmalarını 
bitirdik. Bu yıl içinde başlayıp 4
5 yıllık periyotta bitirip demir 
yolu ağımızın kapasitesini artır
mış olacağız, hem de alternatif 
olacak." 

 
"Irak tarafında proje bitme 

aşamasında" 
Uraloğlu, Kalkınma Yolu'nun 

Basra Körfezi Fav Limanı'ndan 
başlayacak ilk fazının bu yıl de
vreye alınacağını aktararak, şu 
ifadeleri kullandı: 

 
"Kalkınma Yolu, Fav Limanı'n

dan başlayıp Bağdat üzerinden 
Ovaköy Sınır Kapısı'na giren 
1200 kilometrelik demir ve kara 
yolu, enerji nakil hattı ve iletişim 
hatlarını da barındıracak. Irak 
tarafında proje bitme aşa
masında, kuzey tarafını 
netleştirmeye çalışıyorlar. Fi
nansmanla ilgili görüşmelerde 
model oluşturma noktasında bir 
yere geldik. Birleşik Arap Emir
likleri, Katar, Irak ve Türkiye'nin 
içinde bulundu 4 ülke olarak yıl 
içinde buranın yapımıyla ilgili 
süreci başlatabilmek için gayret 
ediyoruz. Kalkınma Yolu'nun 
Türkiye tarafında yer alacak ve 
2025 Yılı Yatırım Programı'na 
alınan Gaziantep, Şanlıurfa ve 
Mardin Ovaköy'e kadar olan kıs
mının ihalelerini yıl içinde yap
mak istiyoruz." 

 
Türkiye'de 58 havalimanı 

olduğuna, Yozgat ve Bayburt
Gümüşhane havalimanlarını da 
2026'da bitireceklerine dikkati 
çeken Uraloğlu, böylece, ülkenin 
yakın ve orta gelecekteki havali
manı ihtiyacını çözmüş olacak
larını ve ilerleyen zamanlarda 
başka ihtiyaç olursa onu da 
değerlendireceklerini söyledi. 

 
Uraloğlu, Türkiye'nin geçen yıl 

yurt dışı uçuşlarda 4 lokasyonu 
daha ilave ederek 349 noktaya 
ulaştığına işaret ederek, 
"Dünyanın en çok noktasına 
uçan ülkesiyiz. Havacılık anlaş
ması yaptığımız 175 ülke var. 
Dünyanın her yerindeyiz. Elbette 
yenilerini eklememiz söz konusu 
ama genel anlamdaki hedefler
imizi gerçekleştirdik." değer
lendirmesinde bulundu. 

 
USOM'daki birçok görev Siber 

Güvenlik Başkanlığına de
vrediliyor 

Bilgi Teknolojileri ve İletişim 
Kurumunun, Türkiye'nin haber
leşme trafiğini yönetme, disi
pline etme ve kurallarını koyma 
konusunda belirli görevleri 
olduğunu hatırlatan Uraloğlu, bu 
görevlerinin bir parçasının da 
siber güvenlik olduğunu aktardı. 

 
Uraloğlu, BTK bünyesindeki 

Ulusal Siber Olaylara Müdahale 
Merkezinin (USOM), ülkenin 
siber güvenliğine ilişkin görevi 
yürüttüğünü anımsatarak, "Siber 
Güvenlik Başkanlığı kuruldu ve 
yapılanmasına ilişkin süreç 
yürütülecek. Cumhurbaşkan
lığımıza bağlı ve bu işin 
tamamını bir üst kuruluş olarak 
kapsamış olacak. USOM'daki 
birçok görev ve yetkimizi Siber 
Güvenlik Başkanlığına devretmiş 
olacağız." ifadelerini kullandı. 

 
eDevlet Kapısı'nın Siber 

Güvenlik Başkanlığına bağlan
masına ilişkin bir çalışma ol
madığını da bildiren Uraloğlu, 

iletişim ve haberleşme konusun
daki görevlerine devam edecek
lerini belirtti. 

 
Uraloğlu, 16 yaş altı gençlere 

yönelik sosyal medya düzen
lemesine ilişkin de bilgi vererek, 
şunları kaydetti: 

 
"Bu süreci, Aile ve Sosyal 

Hizmetler, Adalet ve İçişleri 
bakanlıkları ile ilgili diğer ku
rumlarla yürütüyoruz. Dünyada 
13 ve 16 yaş konuşuluyor, bizim 
üzerinde durduğumuz 16 yaştır. 
Buna yönelik çocuklarımızı ko
ruma refleksiyle bazı çalışmalar 
yapıyoruz. 16 yaşındaki çocuk
larımız daha çok eğitime ve 
gelişime odaklansın. Çocuk
larımızın kendini yönetebileceği 
bir yaştan sonra kendi inisiyati
flerine kalsın istiyoruz. 16 yaşın 
üstündeki çocuklarımızın sosyal 
medyaya erişimine müsaade 
edelim istiyoruz, bu yıl tamam
larız."(AA)

Tayyareci Vecihi Hürkuş'un 24 Haziran 
1923'te İzmir'de yapımına başladığı ve 
yaklaşık bir yılda tamamladığı eğitim ve 
keşif uçağı Vecihi K6, ilgili resmi mercil
erce uçuş izni verilmediği için uçuşunu 
rötarlı gerçekleştirdi.Engellemelere ve 
zorluklara rağmen inisiyatif alan Hürkuş, 
Vecihi K6 ile ilk uçuşunu 28 Ocak 1925'te 
saat 15.00'te o dönemki adı Seydiköy olan 
Gaziemir'de gerçekleştirdi. 

Kurtuluş Savaşı'nda ele geçirilen Yunan 
savaş uçaklarından kalan malzemelerin 
de kullanıldığı Türkiye'nin ilk yerli 
uçağıyla saatte 200 kilometre hızla 15 
dakika test uçuşu gerçekleştiren 
Hürkuş'u, meydanda arkadaşları ve 
vatandaşlardan oluşan coşkulu bir kala
balık karşıladı. Uçuş başarısını kurban ke
serek kutlayan vatandaşlar, Vecihi Hürkuş 
ile o günün hatırası olarak uçağın önünde 
fotoğraf çektirdi. 

Vecihi K6 ile uçmanın gururunu yaşa
yarak evine giden Hürkuş'a söz konusu 
test uçuşunun izinsiz gerçekleşmesi sebe
biyle bir maaşının yarısının kesilmesi ve 
10 gün ev hapsi cezası verildi. 

Vecihi Hürkuş'un kaleminden ilk 
yerli uçağın hikayesi 

Vecihi Hürkuş, 28 Ocak 1925'te 
İzmir'de gerçekleştirdiği uçuşun 
hikayesini, o yıllarda yayımlanan Resimli 
Ay Dergisi'ne anlatmış. 

Hürkuş, derginin 1925 yılı Nisan 
sayısında Vecihi K6 ile ilgili kaleme aldığı, 
çevirisi Nurseli Gürer tarafından yapılan, 
"İlk Türk Tayyaresini Nasıl Yaptım ve 
Nasıl Taltif Edildim" başlıklı iki sayfalık 
yazısında, memleketin tayyareci 
yetiştirmekte kısır olmadığını, mevcut 
malzemelerle emsallere göre daha üstün 
uçak imal ettiklerini belirtiyor. 

Üretimine zor da olsa izin verilen 
uçağın test uçuşuna onay verilmemesini 
sitem dolu sözlerle eleştiren Hürkuş, ken
disini, "Ölüme mahkum hasta çocuğu 
yanında ağlayan bir baba" vaziyetinde 

tanımlıyor. 
Bir ayı aşkın süreye rağmen test uçuşu 

için karar verilememesine tepki göster
diğini belirten Hürkuş, yazıda şu ifadelere 
yer vermiş:"Izdırabımdan çıldıracak bir 
hale gelmiştim. Müfettişlik kraldan ziyade 
kral taraftarlığı ediyor, benim hayatımı 
benden ziyade düşünüyordu. Ben tay
yaremden emindim. Muvaffakiyetle uça
cağımdan zerre kadar şüphem yoktu. 
Bunu Heyeti Fenniye'ye fenni delillerle 
de ispat etmiştim. O halde neden bu eser
imin tecrübe edilmesine müsaade etmiy
orlardı? Artık tehammülüm kalmamıştı. 
Bir gün gizlice tayyaremi meydana 
çıkardım. Motoruna gaz doldurdum. Üz
erine atladım ve makineleri tahrik ederek 
havalandım. Yükseldikçe ruhum açılıyor, 
muvaffakiyetimden ciğerlerim şişiyordu. 
Eminim ki ilk tayyareyle uçan mucitler 
bile bu kadar derin bir zevk duy
mamışlardır."Söz konusu uçuşla Vecihi K
6'nın kabiliyetlerini herkese gösterme 
imkanı bulduğunu anlatan Hürkuş'un bu 
başarısı Türk sivil havacılık tarihinin 
dönüm noktaları arasında gösteriliyor. 

 "Vecihi K6 ilk sivil Türk uçağıdır" 
Tayyareci Vecihi Hürkuş Müzesi 

Derneği Başkanı Bahadır Gürer, AA 
muhabirine, Vecihi Hürkuş'un "ilkleri" ve 
"enleri" ile bilindiğini söyledi. 

Türkiye'nin sivil uçak üretme mac
erasının Vecihi K6 ile başladığını belirten 
Gürer, "Vecihi K6 ilk sivil Türk uçağıdır. 
1923 yılında, Cumhuriyet'in kurulmasının 
hemen ardından havacılık faaliyetleriyle 
ilgili Vecihi Bey'in aklında olan işler artık 
uygulamaya geçme zamanını bulmuştur." 
diye konuştu. 

Gürer, Vecihi Hürkuş'un uçaklarından 
bahsedilirken birtakım numaralar 
söylendiğini belirterek, "Mesala 'Vecihi K
6' diyoruz. Vecihi K6 kara tayyaresi ve Ve
cihi Bey'in altıncı projesi. Daha önceki 
projelerinin üzerine Vecihi Bey yeni pro
jelere yeni numaralar vermiş ve en son 

16'ya kadar ulaşmıştır. Yani 16 uçak pro
jesinin sahibidir ama bunların hepsini 
üretememiştir. Bir kısmı çizim aşa
masında kalmıştır, bir kısmını uçura
bilmiştir ama bir kısmıyla ilgili de bilgimiz 
maalesef yok." ifadelerini kullandı. 

"Uçağın deneme uçuşu yapması için 
karar verilemiyor" 

Hürkuş'un, İstiklal Savaşı'ndaki şartları 
ve yetersizlikleri göz önünde bulun
durarak, havacılık faaliyetlerini 
geliştirmek ve eksikliği hissedilen uçak
ların üretimi için çözüm bulmak için çalış
malar yaptığını anlatan Gürer, şunları 
söyledi:"Yunanlardan kalan malzemelerin 
farkında olan Vecihi Bey, bu 
malzemelerinden yararlanmak suretiyle 
projesini kendisinin yaptığı Vecihi K6 
uçağının imaliyle ilgili düşüncelere 
başlıyor. Bu konuda yaptığı projeleri Hava 
Müfettişliğine arz ediyor ve bunun üzer
ine çalışmak üzere izin alıyor. İzin son
rasında oradaki malzemelerden 
yararlanarak kendisinin projesini yaptığı 
uçakla ilgili imalata başlıyor ama o imalat 
sırasında birçok engeller oluyor. Tabii o 
zamanın yapısı böyle bir projeyi gerçek
leştirmeye ne fikren ne maddi ne de 
vizyon olarak müsait değil. Uçağın yapımı 
1923 yılında başlamasına rağmen 
1924'te bunu bitiriyor ama uçmasına dair 
izin verilmediği için, tabii bir uçak uç
madığı için, ona uçak da diyemeyeceğimiz 
için bu şekilde uçağın bir heyet tarafından 
gözden geçirilmesi isteniyor. Gözden 
geçiriliyor ama uçağın deneme uçuşu 
yapması için karar verilemiyor." 

"O tarihlerde bir uçağın uçabilmesi 
bir mucize" 

Vecihi Hürkuş'un iznin verilmeyeceğini 
anlamasının ardından 28 Ocak 1925'te 
saat 15.00'te uçağını uçuşa hazır hale ge
tirdiğini anlatan Gürer, şöyle devam etti: 

"Kendisinin ifadesiyle, 'Uçağıma gaz 
doldurdum ve tırmandım' diyor. 15 
dakikalık uçuş olmasına rağmen yapa

bildiği tecrübeleri yapıyor. Hızlanma, hız 
kesme, dönüşler, inişe hazırlık, bütün bu 
denemeleri yapıyor ve sonuçta kısa bir 
uçuştan sonra kalktığı yere tekrar iniyor. 
O tarihlerde bir uçağın uçabilmesi bir mu
cize, tekrar yere inebilmesi ikinci bir mu
cize gibi kabul ediliyor. Bu şartlar altında 
Vecihi Bey 29 yaşında Türkiye'nin ilk 
uçağını yapıyor. Bu gururla indiğinde 
uçak sesinden etkilenen ve meydana 
doluşan arkadaşları, görevliler, askerler 
orada Vecihi Bey'i karşılarken kurban ke
serek bize bir fotoğraf hediye ediyorlar. 
Fakat Vecihi Bey akşam evine gittiği 
zaman bir ceza alıyor. O zarfın içindeki 
emre göre 10 gün ev hapsine ve maaşının 
yarısının kesilmesi cezasıyla bir anlamda 
'mükafatlandırılıyor.' Aslında taltif 
edilmesi, kutlanması, dönüm noktası 
olarak, başlangıç olarak kabul edilmesi 
gerekirken böyle bir cezayla karşılaşıyor. 
Daha sonra tabii ev hapsi cezası uygu
lanırken büyük bir yeise kapılıyor ve 
(hava kuvvetlerinden) istifa ediyor." 

Gürer, 28 Ocak 2025'in çok önemli bir 
tarih olduğunun altını çizerek, "Çünkü 
bundan tam 100 sene önce ilk Türk 
uçağının ilk uçuşunu yaptığı bir tarih." 
dedi.Bahadır Gürer, bu tarihin dünya için 
olmasa bile Türkiye için önemli olduğunu 
vurgulayarak, şunları kaydetti: 

"Bugünlere geldiysek, bugün birtakım 
şeyler yapabiliyorsak, birtakım şeyler 
başarabiliyorsak, uçak yapmak teşebbüs
lerimiz ve başarılarımız varsa bunların 
kökünde ilk Türk uçağı Vecihi K6 var. O 
uçakla o tarihte 200 kilometre süratle, 
izin almadan ve bunun getirdiği risklerin 
farkında olarak bu tecrübeyi yapabilmiş 
olmak, bu cesaretin, bu kahramanlığın, bu 
özverinin cezalandırılacağını bilerek 
bunu yapmak tarihe altın bir çivi çakmak
tır. Bu çivi her şeyin başlangıcıysa eğer 
bizim bu olayı gereği gibi anlamamız, 
değerlendirmemiz ve kutlamamız 
gerekir."(AA)

Gençlere yönelik sosyal medya 
düzenlemesi bu yıl devreye alınacak 

Türkiye'nin ilk yerli uçağının gökyüzüyle 
buluşmasının üzerinden bir asır geçti 

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, 16 yaşın altındaki gençlere yönelik 
sosyal medya düzenlemesinin bu yıl tamamlanacağını belirterek, "16 yaşın üstün

deki çocuklarımızın sosyal medyaya erişimine müsaade edelim istiyoruz." dedi. 

28ISTIKLAL-12.qxp_Layout 1  27.01.2025  16:27  Page 1


